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Juraj Droba 

 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, vážené dámy a páni. Otváram II. pracovné 

zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. A ako je úvodom našich 

zasadnutí tradíciou, aj dnes poprosím o štátnu hymnu. 

 

Zaznie štátna hymna 

 

Ďakujem, dovoľte mi na začiatku ešte dve odbočenia mimo dnešného programu. 

Skôr, ako sa budeme venovať oficiálnemu programu, rád by som upriamil vašu pozornosť na 

blížiaci sa významný deň v kalendári. Je ním 27. január, čiže zajtrajšok, ktorý je medzinárodným 

dňom pamiatky obetí holokaustu. Deň, kedy si pripomíname milióny ľudských obetí nacistického 

besnenia. Dovoľte mi preto požiadať vás o minútu ticha a uctiť si takto smrť nevinných ľudí. 

 

Minúta ticha. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem. 

No a teraz jedna príjemná udalosť. Od minulej nedele máme v našich radoch čerstvého držiteľa 

Krištáľového krídla za rok 2017 v kategórii Filantropia. Určite všetci viete, že sa ním stal náš pán 

poslanec Marek Machata. Pán poslanec, dovoľte mi aj z tohto miesta srdečne zablahoželať 

a vyjadriť úctu k práci, ktorú robíš. Ešte raz, ďakujem. 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, napokon vítam ešte vo foyer úradu BSK aj žiakov 

našich stredných škôl, ktorí sa dnes prišli prezentovať. Konkrétne sa jedná o žiakov Strednej 

zdravotníckej školy na Strečnianskej 20 a žiakov Strednej zdravotníckej školy na Záhradníckej 

44. Myslím, že si môžete nechať odmerať tlak, možno najlepšie až po rozpočte a niekoľko ďalších 

úkonov. Nech sa páči, využite služby našich žiakov.  

O vaše občerstvenie sa dnes postarajú žiaci Strednej odbornej školy hotelových služieb 

a obchodu Na pántoch 9, tiež z Bratislavy. Srdečne Vás vítam medzi nami. 

Pristúpme už teraz k oficiálnej časti nášho dnešného zasadnutia. Z dnešného zasadnutia sa 

ospravedlnili pán poslanec Martin Borguľa a Ján Karman. 

Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 50 poslancov Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja na dnešnom zasadnutí prítomných 43 poslankýň 

a poslancov. Konštatujem, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona 

o samosprávnych krajoch. Prikročíme k voľbe overovateľov zápisnice. 

V zmysle článku V, bod 8 rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, zastupiteľstvo volí 

z poslancov troch overovateľov zápisnice. Pred sebou mám nominácie a návrhy týchto 

poslancov. Pani poslankyňa Jana Hrehorová, pán poslanec Juraj Jánošík a pán poslanec Martin 

Chren. Má niekto z vás iný návrh? 

Ak nie, prikročíme k hlasovaniu, prosím prezentujte sa a hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 1 

 

Poprosím kolegov z IT, aby preverili hlasovacie karty, Zuzka, ani ty si nevyskočila. 

Dobre, hlasovanie vyhlasujem za neplatné a pôjdeme ešte raz, počkáme, prosím vás, krátka 
technická prestávka, skúsme hneď teraz, hlasujeme znovu. Poprosím technikov, aby spustili opäť 
hlasovanie. Vyzerá, že už to je v poriadku, treba troška dlhšie podržať hlasovacie tlačidlo. 



Hlasovanie č. 2 
 
Takže druhé hlasovanie dopadlo správne 
za hlasovalo 44 poslancov z celkového počtu 44 poslancov  

Takže konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení:  
1. pani poslankyňa Jana Hrehorová 
2. pán poslanec Juraj Jánošík 
3. pán poslanec Martin Chren 
 

Pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia, za skrutátorov v zmysle 
Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK určujem našich technikov.  

Prikročme k voľbe návrhovej komisie.  

Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do návrhovej komisie:  
1. pán poslanec Jozef Krúpa 
2. pán poslanec Martin Smeja  
3. pán poslanec Peter Tydlitát  
Má niekto iné návrhy ? Ak nikto, prosím, prezentujte sa. Hlasujte teraz! 
 
Hlasovanie č. 3 
 
Z celkového počtu 44 prezentovaných poslankýň, poslancov  
za hlasovalo 44 poslancov,  
proti 0 poslancov,  
zdržalo sa hlasovania 0 poslancov.  

Konštatujem, že návrhová komisia bola zvolená v zložení:  
1. pán poslanec Jozef Krúpa 
2. pán poslanec Martin Smeja 
3. pán poslanec Peter Tydlitát 

Žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali miesta za pracovným stolom určeným pre návrhovú 
komisiu. Poprosím, nezabudnite si so sebou  vziať aj hlasovacie karty. Ďakujem, poprosím ešte, 
aby ste si zo svojich radov zvolili predsedu návrhovej komisie. 

 V súlade so zákonom o samosprávnych krajoch a Rokovacím poriadkom Bratislavského 
samosprávneho kraja bol všetkým poslancom zaslaný návrh programu rokovania v Pozvánke 
dňa 16.01.2018. Dnes ráno Vám boli na stôl rozdané aktualizované dokumenty nasledovných 
materiálov z Pozvánky:  

AKTUALIZOVANÝ MATERIÁL č. 5 : Návrh Rozpočtu na roky 2018 -2020 

AKTUALIZOVANÉ UZNESENIE k bodu č. 8 Návrh na ukončenie nájmu bytu Milana Mihálika 
nachádzajúceho sa v budove na Harmincovej číslo 1 v Bratislave v správe SOŠ gastronómie a 
hotelových služieb 



AKTUALIZOVANÝ MATERIÁL č.: 9: NÁVRH Všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského 
samosprávneho kraja č .../2018 o bližších podmienkach poskytovania finančného príspevku 
neverejným poskytovateľom poskytujúcim sociálne služby v súlade so zákonom č. 448/2008 Z.z. 
o sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní 
(živnostenský zákon) v znení neskorších predpisov 

Aktualizácie všetkých spomínaných materiálov vychádzajú z doplňujúcich požiadaviek z rokovaní 
s  poslancami ešte nad rámec stanovísk komisií. Okrem vyššie spomínaných aktualizácií bodov 
z Pozvánky na rokovanie dnešného zastupiteľstva Vám bolo rozdané aj stanovisko hlavného 
kontrolóra k Návrhu rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2018 – 2020. A ak 
dovolíte, ja by som mu rád odovzdal potom slovo, ešte po prezentácii naším finančným riaditeľom. 
Takýto je teda náš dnešný návrh programu podľa Pozvánky na II. pracovné zasadnutie 
Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Pýtam sa: Má ešte niekto iný z poslancov 
návrhy k programu rokovania? Ak nemá nikto návrh na ďalší bod rokovania. Budeme teda 
hlasovať o návrhu programu druhého pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského 
samosprávneho kraja  tak, ako Vám bol zaslaný v Pozvánke  a následne so spomínanými 
aktualizáciami, ktoré ste dostali dnes ráno na stôl, ale aj do Vašich elektronických schránok 
v predchádzajúcich dňoch. 

Prosím, prezentujte sa.  

Hlasujte prosím teraz!  

Hlasovanie č. 4 

Juraj Droba 

Ďakujem. Prezentovalo sa 43 a nikto sa nezdržal, ani nebol proti 
  
Program rokovania II. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 
kraja bol Zastupiteľstvom Bratislavského samosprávneho kraja schválený 

BOD č. 1 
 

Dovoľte, aby sme pristúpili k bodu číslo jedna, ktorým je zloženie sľubu poslankyne 

Bratislavského samosprávneho kraja pani doktorky Márie Kiskovej vo volebnom období  

2017 – 2022. Skôr, ako pristúpime k aktu zloženia sľubu pani poslankyne Márie Kiskovej, dovoľte 

mi stručnú doplňujúcu informáciu pre Vás. Pani Mária Kisková, ktorá bola podobne ako vy všetci 

ostatní zvolená vo voľbách  do samosprávnych krajov 4. novembra 2017 za poslankyňu 

Bratislavského samosprávneho kraja. Z dôvodu vopred plánovanej pracovnej cesty do zahraničia 

sa nemohla zúčastniť slávnostného ustanovujúceho zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja dňa 4. decembra 2017 a zložiť sľub poslanca BSK s ostatnými 

poslankyňami a poslancami. Z tohto dôvodu pani poslankyňa Mária Kisková zloží  o malú chvíľu 

sľub poslankyne BSK až na dnešnom druhom pracovnom zasadnutí Zastupiteľstva BSK.   

Vážené dámy, vážení páni, teraz bude nasledovať akt zloženia sľubu poslankyne.  Podľa Zákona 
o samosprávnych krajoch a v súlade s Rokovacím poriadkom BSK poslanec skladá sľub tak, že 
po prečítaní textu sľubu poslanca predsedom BSK podá predsedovi ruku a zreteľne povie slovo 



SĽUBUJEM. Poslanec následne potvrdí svoj sľub podpisom a prevezme osvedčenie poslanca 
Bratislavského samosprávneho kraja. 

Pani poslankyňa, prosím, pristúpte bližšie. 

A poprosím všetkých prítomných, aby vstali. 

Predseda Bratislavského kraja pán Juraj Droba číta Sľub poslanca Bratislavského 
samosprávneho kraja: 

„Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem riadne plniť svoje povinnosti, ochraňovať záujmy 
samosprávneho kraja, dodržiavať ústavu Slovenskej republiky, ústavné zákony a ostatné 
všeobecne záväzné právne predpisy a pri výkone svojej funkcie poslanca ich budem uplatňovať 
podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia. 

Predseda Bratislavského samosprávneho kraja podáva ruku pani poslankyni. 

Mária Kisková 

Sľubujem 

Pani poslankyňa  PhDr. Mária Kisková podpísala sľub poslankyne a predseda Bratislavského 
samosprávneho kraja jej odovzdal osvedčenie poslanca BSK 

Juraj Droba 

Aj k tomuto bodu, zrejme iba formálne, otváram rozpravu, a pýtam sa, či má niekto pripomienky 
k materiálu.  

Keďže sa do diskusie nikto nehlási, ukončujem rozpravu k bodu č. 1. Keďže sa do rozpravy nikto 
nehlási, poprosím návrhovú komisiu, aby nám prečítala návrh uznesenia. 

Jozef Krúpa 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho 
kraja berie na vedomie, že poslankyňa Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja 
doktorka Mária Kisková zložila v súlade s paragrafom 12 odseku 2 písmena a zákona číslo 302 
z roku 2001 Zb. o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov 
predpísaný sľub 12 odsek 3 zákona číslo z roku 2002 zbierky zákonov. 

Juraj Droba 

Ďakujem, Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o tomto bode teraz, o uznesení. 

Hlasovanie č. 5 

Juraj Droba 
Za bolo 44 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal To znamená, ukončujem bod č. 1 
programu a otváram bod číslo 2 programu 



Bod č. 2 

Pred sebou máte panie poslankyne a páni poslanci materiál Informácia o plnení uznesení 
Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom plnenia október - december 2017  

Jedná sa o pravidelný materiál, ktorý je zastupiteľstvu predkladaný na každé rokovanie. 
K dispozícii máte tabuľkový prehľad a textový komentár k plneniu uznesení. V materiáli môžete 
nájsť prehľad splnených uznesení, priebežne plnených a nesplnených uznesení. V tomto 
materiáli sme výnimočne pristúpili aj k bližšiemu komentáru k uzneseniam, ktorých termín plnenia 
je v rôznych mesiacoch roku 2018. Dôvodom tohto kroku je snaha o konkrétnejšie oboznámenie 
najmä nových poslancov s plnením  priebežne plnených uznesení, s ktorými poslanci prichádzajú 
do kontaktu prvýkrát. V prípade diskusie sa ku konkrétnym uzneseniam vyjadrí zástupca odboru 
zodpovedného za ich plnenie. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Nikto sa neprihlásil do rozpravy, 
takže ukončujem rozpravu k bodu číslo 2.   

Prosím. Aha, pardon, pán poslanec Dvoran, faktická poznámka. 

Peter Dvoran 

 
Poprosil by som, aby keď prijímame uznesenia , bolo aj číslo uznesenia. Návrhovú komisiu. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím pána Šaraya, aby zareagoval. 

 

Matúš Šaray 

 

Viete čo, bývalo takým zvykom, že sa prečítajú. oni sa potom číslujú následne, keď sa fyzicky 

spracovávajú. Lebo môže dôjsť k prehodeniu bodov. A ťažko to potom dopredu pripraviť, aby 

sme nemali nejaké zbytočné uznesenia, zmätočné kvôli tomu. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. S ďalším sa prihlásil pán poslanec Zaťovič 

 

Martin Zaťovič 

 

Ďakujem pekne, nechcem priamo k tomuto bodu, chcem vedenie úradu, či by mohlo zabezpečiť 

parkovanie pre poslancov. Parkoval som skoro 500m odtiaľto, nie je tu nič voľné. Keď je 

zastupiteľstvo nech je zabezpečené parkovisko, lebo naozaj nie je kde parkovať. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Už sme o tom diskutovali, budeme o tom ešte hovoriť, ja dám slovo pánovi riaditeľovi úradu 

Mariánovi Viskupičovi, aby vám k tomu povedal trošku viac. 



Marián Viskupič 

 

Pán poslanec, ospravedlňujem sa, ak teda miesto nevyšlo, bolo pripravené parkovisko, ktoré bolo 

zablokované pre všetkých pánov poslancov, pani poslankyne, pravdepodobne teda asi tých miest 

bolo stále málo. Do budúcna skúsime ešte, ešte viacej miesta vytvoriť. Takže verím, že 

poslednýkrát ste museli tak ďaleko ísť. Prepáčte. 

 

Juraj Droba 

 

Uzatváram tým pádom diskusiu a dávam hlasovať, pardon, dávam slovo návrhovej komisii, aby 

predniesla návrh uznesenia. 

 

Jozef Krúpa 

 

Takže budete hlasovať o návrhu uznesenia, ktoré sa týka plnení uznesení zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja s termínom plnenia október až december 2017 

v predloženom znení. 

 

Juraj Droba 

 

Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz! 

 

Hlasovanie č. 6 

 

Juraj Droba 

 

Prezentovalo sa 45 poslancov 

Za hlasovalo 45, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. Pardon, prezentovalo sa 48 poslancov 

a traja nehlasovali. A konštatujem, že uznesenie sme, uznesenie bolo prijaté. 

Ukončujem bod číslo dva programu a otváram bod číslo 3 programu. 

 

Bod č. 3 

 

Panie poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou s názvom Informácia o zmene spôsobu 

distribúcie pracovných materiálov na elektronickú formu pre poslancov na rokovania Komisií 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja a na zasadnutia Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja. 

Tento materiál pojednáva o preferovaní elektronickej cesty distribúcie materiálov poslancom, 
čiže, inými slovami, snažíme sa šetriť papier a  rušíme papierové doručovanie materiálov 
poslancom s výnimkou naozaj kľúčových materiálov, akým je napríklad Návrh rozpočtu. Zároveň 
materiál informuje o zvažovanom navrhovanom novom postupe súčasného vedenia Úradu BSK 
v distribúcii pracovných materiálov. Náš úrad je pripravený poskytnúť na požiadanie elektronické 
zariadenia poslancom, ktorí o túto ponuku prejavia záujem. Tento materiál vzniká v súlade s 
cieľom súčasného vedenia župy znižovať náklady na administratívne úkony župy a samozrejme  
aj v súlade s potrebou aktívne prispieť k ochrane životného prostredia aj redukciou tzv. 
“nadmerného papierovania“  v administratívnych inštitúciách. Informácie k tomuto bodu doplní 
ešte pán riaditeľ úradu. 



Marián Viskupič 

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, myslím, že bolo v podstate povedané takmer všetko, 
prešli sme si to takisto na komisiách. Zabezpečíme tak, v prípade vášho súhlasu, aby už budúce 
zastupiteľstvo a takisto aj budúce komisie už vedeli fungovať elektronicky. Ak sú nejaké otázky, 
samozrejme zodpoviem ešte, ale myslím, že skutočne bolo povedané v kocke všetko. 

Juraj Droba 

Otváram k tomuto bodu diskusiu.  Má niekto záujem prihlásiť sa do diskusie? Keďže sa .... Á, 
pardon, pani Zuzana Aufrichtová, pani poslankyňa, nech sa páči. 

Zuzana Aufrichtová 

Ja by som chcela poprosiť, či je možné ten systém zaviesť nejako inteligentne, aby to nebolo 
zasielané do schránok, s tým, že aktualizácia, aktualizácia, za mesiac bude tá schránka plná. Ak 
sa dá nejaký systém, ktorý to bude sťahovať a bude tam upozornené na zmeny. Ďakujem 

Marián Viskupič 

Áno, odkedy sme na komisiách prezentovali, nazvime to taký ten jednoduchý spôsob, ako ho 
spomínate, sme sa medzitým už posunuli, našli sme na úrade, máme zakúpený systém 
elektronického zastupiteľstva, ktorý už testujeme, ktorý na organizačnom už sa začína napĺňať, 
bude to v súlade s 21. storočím. Možno na začiatku, než si na to všetci zvykneme, pripravíme aj 
školenie samozrejme, ale budeme na úrovni 21.storočia aj systémom nielenže ho máme, ale aj 
ako ho máme. 

Juraj Droba 

Keďže sa do diskusie nehlásil nikto ďalší, diskusiu ukončujem a slovo má teraz návrhová 
komisia. 

Jozef Krúpa 
 

Ďakujem, takže k bodu 3. Uznesenie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja po 

prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu o zmene spôsobu distribúcie pracovných 

materiálov na elektronickú formu pre poslancov na rokovania Komisií Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja a na Zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem predsedovi návrhovej komisie a poprosím, aby ste sa prezentovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 7 

  

Juraj Droba 

Ďakujem, prítomných je 48 poslancov, za hlasovalo 46, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že uznesenie sme prijali tak, ako bolo prednesené návrhovou komisiou. 



Ukončujem bod číslo 3 a otváram bod číslo 4. 

 

Bod č. 4 

Panie poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou materiál s názvom Plnenie Akčného plánu 
Úradu BSK pre implementáciu Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja BSK na 
roky 2014 - 2020“  

Prosím riaditeľku Odboru stratégie, územnej spolupráce a riadenia projektov pani Barboru 
Lukáčovú o úvodné slovo k predkladanému materiálu. 

Barbora Lukáčová 

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda za slovo. Vážené dámy, vážení páni ja budem naozaj veľmi 
stručná. Je to materiál, s ktorým sa budeme stretávať každý rok najneskôr v deň schvaľovania 
rozpočtu. Pretože viete, že aj pri komisiách som pristupovala takým tým prvým úvodným slovom, 
že priorita bez finančného krytia nie je prioritou. Úloha Akčného plánu je skĺbiť priority úradu, 
priority vás poslancov a samozrejme aj predstaviteľov župy, čiže župana, do aktivít, ktoré budú 
napĺňať ciele PHSR za úrad. Samozrejme nie sme jediní, tí naši socioekonomickí partneri 
napríklad napĺňajú naše ciele prostredníctvom dotačného mechanizmu. Tento materiál sa skladá 
z dvoch častí. Prvý je odpočet všetkých prioritných projektov za predchádzajúci rok. Jednotlivé 
plnenia vidíte cez kľúčové kroky. To sú takzvané pre jednoduchosť šedé tabuľky, modré tabuľky 
sú aktualizácie akčného plánu. Je ten dokument robený viac ako mesiac vo vašej aktívnej 
spolupráci, kde sme prehodnotili a všetky vaše priority a samozrejme aj vykomunikovali a zaradili 
tie, ktoré sú strategické a  napĺňajú ciel PHSR. A pre tie ostatné sme našli  miesto či už 
prostredníctvom dotačného mechanizmu alebo systému riadenia župy. Naviac pribudli 
samozrejme nové projekty, ktoré máte v tom úvodníku spomenuté. Máte tam aj zoznam 
projektov, ktoré budú predmetom uchádzania sa alebo už sú financované z externých zdrojov. 
Projekt je zadelený podľa, možno informácia pre nových poslancov, po jednotlivých odboroch, 
ktoré sú zodpovedné za celkové napĺňanie napĺňanie projektu. S termínom, v ktorom sa má 
aktivita splniť. Nachádza sa tam či tá aktivita má nárok na financovanie, alebo je bez finančného 
plnenia. A postupne v štvrťročnom období budeme jednotlivé kľúčové kroky pred  vás predkladať, 
budeme v podstate referovať o ich postupe. To je asi z mojej strany všetko. Ak by boli akékoľvek 
otázky, nech sa páči. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne kolegyni pani Lukáčovej a otváram teraz diskusiu k tomuto bodu programu. 
Ako prvá sa do diskusie prihlásila pani vicežupanka Ožvaldová s faktickou poznámkou. 

Alžbeta Ožvaldová 

Vážený pán župan, kolegyne, kolegovia, ďakujem za slovo. Ja sa len chcem poďakovať za veľmi 
dobre spracovaný materiál, je to prehľadný materiál, kde máme odpočet, ktorý dostaneme každý 
rok a do tohto akčného plánu máme zhrnuté už naše priority na rok 2018. A samozrejme musíme 
si uvedomiť, že tento akčný plán, ktorý sa bude kontrolovať každým rokom vždy do 31. marca je 
samozrejme prepojený na každoročný rozpočet. Takže veľmi pekne vám ďakujem za tento 
materiál. 

 



Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Říha. 

Juraj Říha 

Ďakujem,  vážený pán predseda, milí kolegovia, ja som sa pýtal aj na komisii. Dovolím si jednu 
poznámočku. Rešpektujem, že akčný plán vychádza z Plánu hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja, ktorý schválilo zastupiteľstvo pred nami. Ale vnímam, že tak ako mám ja, máte aj vy, má 
aj pán predseda svoje priority, ktoré budú pravdepodobne pretavené do pripravovaného 
programového vyhlásenia BSK. Ja preto dávam na zváženie, aby úrad sa zamyslel vo vnútri 
pretože, bude to ambícia predpokladám pána predsedu, ktorý predloží svoj návrh programového 
vyhlásenia a budú veci, ktoré neboli predmetom PHSR a tým pádom Akčného plánu, akým 
spôsobom vyriešime túto kolíziu. Možno ani nie kolíziu, ak to vieme uviesť do súladu a zapracovať 
pod jednotlivé osi. Tu vnímam ja osobne, aby sme veľmi rýchle spracovali i tie prvé požiadavky, 
ktoré by prišli z klubov a následne s odborom implementácie projektov, aby boli prekonzultované 
pod aké akčné, alebo pod aké osi akčného plánu by sme ich vedeli zatriediť. A zároveň mi dovoľte 
jednu poznámočku. Nielen ako, sedím tu ako poslanec Bratislavského samosprávneho kraja, 
ktorý podporuje projekt, ktorý je už pred realizáciou a to je modernizácia cesty medzi Rohožníkom 
a Malackami. Ja veľmi oceňujem a ďakujem celému tímu, ktorý na tomto projekte pracoval, 
vrátane môjho poslaneckého kolegu starostu Rohožníka a tým pádom musím aj dovoliť si jednu 
poznámku. Ten projekt, ktorý je takmer pred spustením končí pred tabuľou Malacky. Tu je 
mimoriadne dôležité, ak sme pred realizáciou v tomto roku, aby sme doriešili všetky súvisiace 
problémy, ktoré budú spojené s úsekom od tabule Mesta Malacky a ďalej na napojenie na 
diaľnicu a tranzitový nadjazd, ktorý tu máme v Malackách. Nemôže byť realizácia tohto projektu 
na úkor Mesta Malacky, obyvateľov Mesta Malacky. Prosím, mimoriadnu pozornosť tomu treba 
začať venovať, lebo sme skutočne pred pravdepodobne pred spustením realizácie. Bolo by veľmi 
nešťastné, aby sme to preniesli ako problém, boľavé miesto pre Mesto Malacky. 

Vladimír Bajan 

Ďalším prihláseným s faktickou poznámkou je pán poslanec Bajan. Navrhujem, aby pani 
Lukáčová reagovala po skončení rozpravy. Nech sa páči pán Bajan. 

Vladimír Bajan 

Pán predseda ja sa chcem vyjadriť k tomu, čo povedal pán poslanec z Malaciek. Predovšetkým 
podčiarknuť, na rozdiel od pani vicežupanky si nemyslím, že je to náš akčný plán, ale akčný plán 
minulého volebného obdobia. My s tým pre krátkosť času samozrejme nemôžme s tým nič robiť. 
Otvoríme to, ale v každom, že  bude predmetom bližšieho skúmania niektoré aktivity, ktoré si 
myslím by mohli ešte prísť k zmenám tam, kde nie sú zazmluvnené, kde nie je verejná súťaž 
a všetko to, čo ešte môže byť otvorené. Takže berme to naozaj ako vec, ktorú treba začať. Ale 
v každom prípade si veci podrobnejšie pozriem aj vzhľadom na krátkosť času, ktorý sme 
jednoducho nemali v tomto. Všetko. 

Juraj Droba 

Ďakujem, s faktickou zareaguje pani poslankyňa Ožvaldová 

 



Alžbeta Ožvaldová 

Samozrejme na kolegu Říhu, ako nám to predkladá rokovací poriadok. V súčasnosti prebiehajú 
rokovania aj s okolitými obcami aj ich navštevujeme a samozrejme musíme nájsť konsenzus 
a spôsob riešenia aj v tej dopravnej situácii, v ktorej môže nastať vtedy, ak sa spustí osem 
kilometrový úsek medzi Rohožníkom a Malackami. Dva kilometre tam chýbajú. Budeme to riešiť. 
Máš pravdu v tom. Čo sa týka akčného plánu, samozrejme, sme noví poslanci, máme tam 2018+ 
a samozrejme mali sme stretnutia s vedením župy aj riaditeľkou odboru, ktorá zapracovala do 
Akčného plánu naše požiadavky. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem, vidím že do rozpravy...aha, udeľujem teraz slovo pani Barbore Lukáčovej 

Barbora Lukáčová 

Ďakujem veľmi pekne. Možno najskôr k pánovi primátorovi, k pánovi poslancovi Říhovi. 

Samozrejme, že my nemusíme nutne otvárať Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja 
kraja, pretože tie ciele sú naplniteľné akýmkoľvek projektom. Teraz, aby ste tomu rozumeli, ak 
našim cieľom je riešenie otázky dopravy, keďže to vnímame ako veľký problém, naším cieľom je 
riešenie otázky sociálnej plus k nej zase vieme dostať všetky projekty. Ak naším cieľom 
spoločným je otázka životného prostredia, zase tieto projekty vieme do toho dostať. 
A samozrejme naším plusom je otázka ľudského kapitálu a pod tou spadá otázka kultúry, 
cestovného ruchu, vzdelávania, a tak ďalej. Čiže PHSR vníma ako nejakú veľkú stratégiu rozvoja 
územia a my prispievame jednotlivými projektami. Tie naše projekty, tie by sa mali samozrejme 
týkať našich kompetencií a nášho majetku a mali by byť rozvojové. Čiže nie údržbové. Na to 
máme investičný plán. Samozrejme PHSR budeme otvárať, pretože ho máme na roky 2020, je 
to strednodobá stratégia, na ktorej budeme spoločne spolupracovať. A určite si ju otvoríme, ak 
by sme boli pripravení aj do nového programového obdobia kohéznej politiky 20+. Ale to už je 
vec, ktorú my komunikujeme aj s poradcami v prípade aj zapracovania vôbec nášho spoločného 
by som to tak nazvala, päťročného programu. Takže tam by som sa nebála, že by sme boli 
v rozpore.  Čo sa týka Rohožníku a cesty, ona bola schválená s tým, že ona bola schválená, že 
má byť napojená na vyšší koridor cesty, hovoríme o D2-ke. Ona fyzicky sa nám tá cesta ako keby 
napája, ale rozumiem tomu, čo hovorí pán primátor samozrejme to je ten záväzok a aktivita, čo 
máme s NDS-kou a samozrejme zapracujeme to ako kľúčový krok. Nie je to síce, nemôžeme to 
síce budovať, ale máme byť v tom absolútne aktívni a máme ma ť v tom také riešenia, ktoré sú 
v súlade s územným plánom župy, budeme akcelerovať výstavbu. Čo sa týka pána poslanca 
Bajana, každým rokom otvárame Akčný plán, čiže vieme dopredu spracovať tie projekty, ktoré 
sme možno doteraz nestihli, alebo neboli nejakým spôsobom pretraktované, vieme každým 
rokom to vieme otvoriť a nejakým spôsobom dopracovať. Každý štvrťrok si odpočtujeme tie 
projekty, ktoré už sú tu. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem pani kolegyni Lukáčovej, uzatváram týmto rozpravu a dávam slovo návrhovej komisii. 

 

 



Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne, takže budeme hlasovať o uznesení k bodu číslo 4, to je Plnenie Akčného 
plánu Úradu BSK pre implementáciu Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho 
rozvoja Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2014 – 2020 v predloženom znení. 

Juraj Droba 

Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz: 

Hlasovanie č. 8  

Juraj Droba 

Za hlasovalo 45 poslancov, nikto nehlasoval proti a nikto sa nezdržal. Konštatujeme, že 
uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prečítané. Traja poslanci nehlasovali. Dovoľte, aby som teraz 
pristúpil k bodu číslo 5 

Bod č. 5 

Pani poslankyne, páni poslanci máte pred sebou návrh a predmetný materiál, ktorý sa nazýva 
Návrh rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2018- 2020. Dovoľte, aby som 
poprosil pána finančného riaditeľa Ivana Bošňáka, aby sa ujal úvodného slova k predkladanému 
materiálu. 

Ivan Bošňák 

Dobrý deň, príjemné dopoludnie, ďakuje dúfam, že za len pár minút. Budeme sa baviť o rozpočte. 
Smerujeme samozrejme k uzneseniu. Smerujeme dúfam k tomu, aby sme nemali rozpočtové 
provizórium. Všetko sme si prešli na komisiách aj na individuálnych stretnutiach s poslancami, 
s poslaneckými klubmi. Verím, že sme sa snažili zodpovedať na všetko, dúfam, že budú veci 
zodpovedané, mám tu pero, budem si písať a budem sa snažiť odpovedať na vaše otázky. 
Napriek tomu, že už som hovoril k tomu rozpočtu na viacerých fórach, tak som si pripravil päť 
slide-ov, päť stránok, ktoré zodpovedia na tie otázky, ktoré ste mali v poslednom čase, že prečo 
sme niečo do rozpočtu dali a prečo sme niečo do rozpočtu nedali, a dokonca aj v akých sumách 
to bolo. Je to možno netradičná prezentácia, neviem, či poznáte taký vodopádový graf, ja by som 
poprosil možno prvú stranu, aby sme ju nasvietili a budem krátko vysvetľovať. Poprosím prehodiť 
stranu. Tak, ako bude pán hlavný kontrolór hovoriť vo svojej správe, tak východiskami nášho 
rozpočtu sú príjmy. Nebudem hovoriť o kapitálových príjmoch, ale o bežných príjmoch. Takže 
bežné príjmy v roku 2017 sme mali 136,2, čo je v podstate skutočnosť, tak na budúci rok 2018, 
ktorý ideme schvaľovať sme my zaznamenali z daňových prognóz nárast daňových príjmov 
zhruba tri milióny. Nárast nedaňových príjmov iba 2,1 a nárast transférov  1,1, ale aj to je len 
zmena metodiky, že školy, ktoré majú nejaké príjmy, tak nám pribudnú do príjmov, kedysi tam 
neboli a na druhej strane budú  medzi výdavkami. Takže len tie dve čísla sú nárastom 136, teda 
s nárastom o 5,1. Zopakujem, napriek tomu, že sa brutálne darí ekonomike, živnostníkom, platy 
nám rastú tak daňové príjmy a nedaňové príjmy len 5,1. Sme na 144 miliónoch. Na ďalšom slide-
e ukážem to, čo sme museli zapracovať do rozpočtu, pretože, buď sme si to našli na stole, lebo 
sú to platné zmluvy. A zase východiskom pre rozpočtovanie výdavkov musíme rátať vecne, so 
všetkým, čo sme si našli na stole, alebo to vyplýva z legislatívy, ktorú uvádzame v dôvodovej 
správe ako jeden z hlavných rizík. Pretože, ak niekto tuto v ekonomike valorizuje platy, tak nás to 



nie postihne, ale zasiahne. V školách nám to našťastie tento rok štát pošle formou vyššieho 
transferu a valorizácia o 6% nás nezasiahne, ale akékoľvek iné náklady, ktoré máme vo svojich 
zariadeniach, napríklad v Domovoch sociálnej starostlivosti, alebo nakoniec na úrade nás 
zasiahnu. No, je tam a ja by som to vymenoval postupne s čím som sa ja stretol na svojom stole, 
alebo pri diskusiách s jednotlivými odbormi. Takže zo 128,3, čo boli bežné výdavky toho roka 
2017, som musel zakomponovať, a to beriem na seba, nárast Slovak lines, koľko som si našiel 
dva dodatky a vykrývame stratu z roku 2017, 1,7 milióna a vyššiu dotáciu roka 2018. 
Zazmluvnené 4,13 nárast. Nárast v školstve o 3,7 čo je zložené z toho príjmu 1,7 
z predchádzajúceho slide-u a z vyšších transferov, ktoré dostaneme. Opravy, havárie, IT-čko, 
3,4. IT- čko z toho je 0,3, opravy a havárie, ktoré sa robili v objeme asi 900 tisíc stúpnu na takmer 
3 milióny a potrebujeme ich urobiť. Nárast sociálnej mzdy, to je valorizácia 1 milión, nárast 
sociálna prevádzka, elektrina voda plyn všetko čo ide hore, napriek tomu, že by sme si mali 
myslieť, že to pôjde dole, nie, na Slovensku energie idú hore. Je to drobná suma, ale je to 0,5. 
Nárast neštátne zariadenia. Došlo relatívne k veľkým zmenám dotovaným neštátnych zariadení, 
ale nás to bude stáť o jeden milión viacej. Mzdy na BSK vďaka valorizácii o 4,8 percenta, čo je 
zaokruhlované na desiatky hore 0,6. To sa týka absolútne všetkých odborov. Týka sa to 
samozrejme aj, aj poslancov, nárastu poslancov a vicežupanov. Zdravotníctvo 0,3. Možno sa pani 
riaditeľka zo zdravotníctva teraz zadiví, že 0,3. Presunuli sme komáre niekde inde a keď sme ich 
presunuli tak tam máme zhruba 250 tisíc naviac. Kultúra a Bratislavská rozvojová, Bratislavská 
regionálna dotačná schéma 0,4 nárast. Zo všetkých týchto nárastov by som bol nerád, aby sme 
sa tuto teraz zastavili a motali, ale skutočne v časti kultúra, čo ste schválili vy, 951 tisíc a v časti 
kultúra program, teraz neviem presne ktorý, 0, 4 nárast. Právne služby 0, 2, kde rátame hlavne 
s umorovaním sporov, ktoré dlhodobo bežia, skúsiť mimosúdne vyrovnať a dohodnúť sa. Ostatné 
netto 0,4. Participatívny rozpočet 0,3. A teraz, keď to zrátame, tak sme na 145,4 milióna a ten 
slide predtým hovoril o stoštyridsiatich troch. Takže sme v schodku 2,4 milióna. Nedali sme tam 
nič, čo by bola svojvôľa. Čo by sme si mysleli, že však skúsme rozhodnúť. A dokonca sme tam 
nedali ani vaše nápady, respektíve favoritov alebo projekty, ktoré si zaslúžia pozornosť 
a v rozpočte by mali byť. Nebol priestor a dokonca sme museli rozmýšľať  nad tým, ako sa 
dostaneme nie k schodkovému rozpočtu v bežných, v bežnom hospodárení, ale aspoň trošku 
k prebytkovému. Takže na ďalšom slide, poprosím otočiť o stránku. Niektoré veci sme si už našli 
predrokované a to je hneď prvý bod, napríklad cesty. Lebo s RCB-ečkou je dohoda a trošku aj 
strategicky pripravuje sa to. Dali sme o dva milióny menej na bežné opravy, ale o tri milióny sme 
navýšili kapitálové výdavky, lebo si to nemôžeme dovoliť. Takže na cesty pôjde tento rok o jeden 
milión viacej. Sponzoring a marketing, ktorý bol krížom krážom od pána predsedu, na 
sponzoringu, na marketingu v turistickom ruchu v kultúre kdekoľvek 0,6 dole. Šport a to súvisí 
veľmi s tou kultúrou a turizmom, mínus, 0,2 a to len preto, že budeme sa v budúcnosti baviť 
o športe a keď tam prídu proste, budeme realizovať koncepciu a stratégiu rozvoja športu so 150 
tisícmi župa v športe ani nemôže vyjsť na verejnosť. Takže to je určite titul, ktorý bude predmetom 
diskusií. Individuálne dotácie sme ponížili o 300 tisíc. Nemá oporu vo VZN-ku vyššia suma, ako 
to čo je v rozpočte tento rok. A mimoriadne dotácie 0,2. Dostali sme sa s poklesom o tri milióny 
na rozpočet, ktorý je mierne prebytkový, pri celkových bežných príjmoch pri 143 miliónov asi 1,8 
milióna. Toto sme si dovolili urobiť pri tých poklesoch a ostatné všetko nás čaká v budúcnosti, 
keď sa nám podarí niekde ušetriť, hlavne na bežnej prevádzke, v zmluvách s dodávateľmi. 
Nebudeme niečo realizovať, donesieme to sem a bude to predmetom diskusií, kam v jednotlivých 
kategóriách by ste si vedeli prostriedky alokovať. Celé na jeden slide, poprosím ten posledný, tak 
tu to pekne vidíte, že kde nám tie vľavo 128 výdavky rastú a z akého titulu , a kde potom prípadne 
klesajú, netto je to nárast o 13 miliónov. Za každým tým nárastom je diskusia s odborom, nie 
s jedným človekom. Následne komisia, po komisii zase s tým človekom. Následne robota u nás, 
aby sme to zakomponovali a dostali sme sa na 13 miliónov nárast oproti 128 miliónom. Je to 
presne desať percent. Pán kontrolór bude vo svojej správe hovoriť, že ten rozpočet je ambiciózny. 
Je ambiciózny preto, že tie výdavky narastú o 10 percent. Príjmy nám narástli asi o, tam na 



začiatku asi o 5 percent. Má to dopad samozrejme na schodok a ak sme boli zvyknutí, skutočne 
posledný slide poprosím. V rozpočte, a nejdem do predchádzajúcich rokov 15, 16, keď to bolo 15 
a 10 miliónov, ale minulý rok bol prebytok 8 miliónov euro, tak tento rok ten prebytok bude dva. 
Dva pri 143 - och miliónoch príjmov  je minimálna rezerva. Všetci čo pracujete so svojimi 
obecnými rozpočtami viete, ako je to málo peňazí. Pre nás, ktorí sme sem teraz prišli a na stole 
nám pristávajú faktúry za veci realizované v minulom roku. Jednu takú zmenu máte v minulom 
roku od RCB-čky, kde prišla decembrová faktúra. Tak nie úplne presne vieme, že čo tam bude 
presne zaúčtované tohto roku, tak predpokladám, že ten prebytok dva milióny je  dobrým 
vankúšikom na to, aby sme sa nemuseli najbližšie tri mesiace báť, ale aby sme išli s úsmevom 
po schválení rozpočtu do realizácie toho čo je na strane výdavkov. Veríme, že príjmy budú 
príjmami tohto roku, rizikami  samozrejme legislatíva, prípadne nedaňové príjmy a ich vývoj. Na 
strane výdavkov rovnako legislatíva, prípadne tlak od kohokoľvek a čohokoľvek. A my máme 
v správe školstvo. Pred dvoma rokmi sme boli svedkami štrajku, máme v správe sociálne 
zariadenia, kde neplatíme síce zdravotných pracovníkov, ale všetok ostatný personál, kde môže 
byť tlak. A máme v správe aj zdravotníctvo, kúsok, zopár polikliník. A neočakávam, že to bude 
jednoduchý  rok. Tento materiál samozrejme ak je ku čomukoľvek otázka, tak som ochotný hneď 
odpovedať. Dúfam, že tie čísla viem už takmer naspamäť. Ale skutočne za tými všetkými 
nárastami je veľa roboty, aj diskusie s vami. Ak sme niečo opomenuli, tak sa ospravedlňujeme. 
Ja silne predpokladám, že nebudeme teraz tu, v rámci schvaľovania rozpočtu tam pridávať ďalšie 
modré stĺpčeky, alebo uberať niekde tými oranžovými. Ale samozrejme, že je to vo Vašich rukách. 
My sa uchádzame o schválenie ambiciózneho rozpočtu, aby sme sa nedostali do rozpočtového 
provizória, ten plán bol od začiatku taký. Už keď sme hovorili o prvom zastupiteľstve, ktoré bolo 
v decembri. A som rád, že ten rozpočet máte na stole. Všetko z mojej strany a som pripravený 
asi odpovedať na otázky, ak pán predseda nechce, to možno doporučujem, zavolať pána 
hlavného kontrolóra so svojím stanoviskom, ktoré je dôležité k rozpočtu. 

Juraj Droba 

Ďakujem, teraz váham, že či otvorím rozpravu, alebo dám slovo pánovi hlavnému kontrolórovi. 
Dobre, nech sa páči pán hlavný kontrolór, máte hlavné slovo. 

Štefan Marušák 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážený pán predseda, vážené panie podpredsedníčky, vážený 
pán podpredseda, vážené panie poslankyne, poslanci, milí hostia. Želám Vám príjemné 
predpoludnie. Pred sebou máte materiál, ktorý predkladám podľa zákona.  Ja sa veľmi 
ospravedlňujem v úvode, že  sme ho mohli distribuovať až včera popoludní. Bolo to preto, lebo 
sme sa snažili vychytať naozaj všetky chyby, ktoré boli nielen v tomto našom stanovisku, ale aj 
rôzne zmeny, ktoré sa uskutočnili ešte po utorkovom stretnutí predsedov politických klubov 
a komisií. Budem dnes možno troška obšírnejší, ako mám vo zvyku, pretože je tu asi tri štvrtiny 
nových poslancov, pre ktorých je to možno všetko nové, aj väčšie čísla, ako boli doteraz zvyknutí. 
I keď aj to je zrejme veľmi relatívne, lebo my keď sa stretneme s mojimi kolegami z Dolného 
Rakúska, Burgenlandu, tak naše rozpočty sú priam miniatúrne oproti ich. Ale k veci. Tento 
materiál má byť vlastne pomoc pre vás, aby ste sa vedeli správne rozhodnúť pri hlasovaní o tomto 
návrhu rozpočtu. My ho posudzujeme z hľadiska rôznych zákonov, jednak je to Zákon o vyšších 
územných celkoch a potom obidvoch zákonov Zákon o rozpočtových pravidlách a tiež Zákon 
o daniach. Ten materiál, keď budem s vami listovať, tak je rozdelený tiež do takých hlavných 
častí, v ktorých si všímame príjmy. Príjmy, ktoré prichádzajú do kraja, tak vidíte ako a odkiaľ 
prichádzajú, ale zároveň tam máme zachytené, ako rástli, ako sa menili. Buď to porovnávame 
k očakávanej skutočnosti, alebo k schválenému rozpočtu minulého roka. Ďalej si všímame to, 



kam tieto peniaze idú do tých výdavkov, čiže idú do tých štrnástich programov, a ako sa rozdeľujú. 
Toto je možno najzaujímavejšie pre vás, takže tam vidíte takisto vývoj a ten je celkom pozitívny. 
Dôležité je tiež, čo si my všímame, je dlhová služba. V tej dlhovej službe nás zaujíma, koľko sme 
si požičali v predchádzajúcich obdobiach a čo to znamená vo finančnom vyjadrení, v tom 
absolútnom čísle. A koľko si mienime požičať v roku 2018. Toto, tento objem peňazí 
porovnávame s príjmami z predchádzajúceho roka a toto percento, tento podiel nesmie v nijakom 
prípade prekročiť 60 percent. V našom prípade sme pod tým, dokonca sme pod päťdesiatimi 
percentami, kedy sme povinní posielať Ministerstvu financií avízo, že sa niečo deje. To číslo teraz 
vychádza na tento rok nejakých 43 percent a nejaké drobné, trošičku sa to menilo, ale v materiáli, 
ktorý ste dostali včera, by mala byť už presná suma. Samozrejme, požičať si môžeme relatívne 
ľahko, samozrejme, všetko si musíte schváliť vy. Dôležité je pozrieť sa na to, či sme schopní to 
splácať. To si všímame v ďalšom kritériu, a síce porovnávame to, porovnávame ten objem splátok 
zase k príjmom predchádzajúceho roka. Tam je limit 25 percent. Ten spĺňame, myslíme, že sme 
dokonca lepší, my si požičiavame ešte od Európskej investičnej banky, kde je ten limit 15 percent, 
a my sme ešte hlboko pod ním. Čiže toto boli také hlavné kritériá, ktoré sme si my všimli. 
Samozrejme, pozeráme aj na to, že či boli splnené aj ostatné zákonné veci. Či tento návrh 
rozpočtu visel aj na tabuli toľko dní, koľko mal. To všetko bolo splnené. Čiže keby som to mal 
zhrnúť, tak tento návrh rozpočtu spĺňa všetky tieto zákonné kritériá, ktoré my v duchu zákona aj 
strážime. Preto kým sa dostaneme ešte k tomu záveru, myslím si, že ten návrh rozpočtu bol 
urobený nad rámec rozpočtu ešte toho, čo predpisuje zákon. Ale to je fajn, pretože je 
transparentnejší a kolegovia z finančného odboru, klobúk dolu. Navyše sú tam tabuľky, ktoré 
nahrádzajú niekoľko desiatok strán popisného textu. Takže sú prehľadné aj pre vás. A preto 
nájdete porovnania a trendy vývoja a tak ďalej. Čiže aby som sa dostal na záver k tomu 
konštatovaniu, ktoré by vám malo uľahčiť schválenie tohto návrhu, tak by som chcel ešte raz 
pochváliť odbor financií, pána riaditeľa a jeho ľudí, že urobili dobrý kus práce. Ako hovoria 
Angličania, good job. Ďalej chcem ešte podotknúť, že tento návrh alebo tento rozpočet nie je 
dogma, nie je tabu. Vy môžete do neho vstupovať a možno že aj budete musieť doňho vstupovať. 
Máte na to aj zákonné možnosti. Pretože sa môže všeličo prihodiť dobré i zlé. Pamätáme si 
povodne z minulých období, povodne keď nám zmietlo po dva mosty. Čiže vy budete musieť robiť 
aj nejaké zmeny. Zmeny rozpočtu, rozpočtové opatrenia, ktoré, samozrejme, tu musíte schváliť. 
No a samozrejme, nejaké možnosti má aj pán predseda, ktoré sa niektorým páčia, niektorým nie. 
Ale sú aj praktické a vy sami ich potom môžete prehodnotiť v záverečnom účte. Alebo pri 
niektorých materiáloch, ktoré budú odpočítavať alebo informovať o stave v úvodzovkách únie 
v príbehu roka, aby ste videli, ako sa financie kraja vyvíjajú. Takže aby som to zhrnul, odporúčam 
vám, poslancom Zastupiteľstva BSK,  aby ste tento rozpočet schválili. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 

Slovo odovzdávam pánovi poslancovi Bajanovi, keďže faktickou reaguje na pána Marušáka. 
A následne by som rád dal predsedovi gesčnej komisie Istvánovi Pomichalovi, aby nám povedal 
pár slov k rozpočtu predtým, ako otvorím rozpravu. Nech sa páči, pán poslanec Bajan. 

Vladimír Bajan 

Ďakujem pekne pán predseda. Ja som nepočul od pána kontrolóra, ku ktorej verzii je jeho 
stanovisko. Lebo už je, dokonca dneska ráno sme dostali nejaký materiál, a to by som poprosil 
pána riaditeľa financií, aby nám priblížil tie zmeny, ktoré tam sú, lebo je tam toho nejako veľa. 
Hovoríme tam o státisícoch. V položke 14.2 minimálne. Čiže možno dve vety k tomu, čo sme 
dnes ráno dostali. Teda aké sú tieto zmeny a na základe čoho. Všetko. 



Juraj Droba 

Pán riaditeľ, nech sa páči.  

Ivan Bošňák 

Jedna stránka zmien, ktorú ste dostali. Sumarizácia zmien k materiálu, ktorý sme Vám 
distribuovali 10 dní pred zastupiteľstvom. Teda, ktorý máte teraz. Stavím sa aj k tej 14 dvojke. 
Niektoré sú drobné. V obsahu máte doplnené podprogramy a tým pádom aj na ktorej strane to 
je. V úvode samozrejme vzhľadom na to, čo bolo zmenené, hovoriť, bolo zapracované v grafoch. 
Príjmové finančné operácie, mierne sa upravil zostatok peňažných prostriedkov, ktoré máme, 
a ktoré sú vyčerpané ku koncu roka 2017. Vzhľadom na to aké boli tie zmeny urobené, najmä 
v dotáciách tam potom trošku treba navýšiť úver, lebo nezostalo toľko peňazí na vykrytie 
kapitálových vecí z rezervného fondu a z prebytkov minulých rokov. Program 1.4-ka, 5 tisíc, 
zabudli sme už naplánovať konferenciu, 5 tisíc, implementácia projektov v 1.8-ičke zvýšené o 20 
tisíc, aby sme personálne zabezpečili odbor. 14.2-ka, tá dotačná schéma, ktorá je schválená má 
niektoré veci, kde sa hovorí, že do výšky nejakých percent môžu byť prostriedky, a niektoré veci 
taxatívne uvedené, že to proste bude takto. Poslanci schválili v októbri minulého roka, že na 
Bratislavskú regionálnu dotačnú schému pôjde do štyroch oblastí určitá suma, konkrétne 2, 050, 
hovorme dva milióny. Vo VZN-ku je, ak táto vami schválená suma je 2 milióny, tak potom 
individuálne dotácie sú jednou štvrtinou z toho. Nie do jednej štvrtiny, ale jednou štvrtinou. V tom 
materiáli pred 10-imi dňami sme tam mali symbolickú sumu pre pána župana 125 tisíc, lebo to je 
v jeho gescii vo VZN-ku. A musíme ho ctiť, jedna štvrtina, museli sme to zvýšiť o sumu, ktorú tam 
vidíte, o 397 tisíc. A tým pádom v programe 14.2 je presne to, čo je vo VZN-ku, to je to 520 tisíc, 
takže celá Bratislavská regionálna dotačná schéma má asi 2,6 milióna euro. To som tam nemohol 
neurobiť, to som tam musel spraviť. Investičný plán Doprava. Neospravedlňujem sa, ale skutočne 
došlo k tomu, že december, ktorý nám bol z RCB-čky vyúčtovaný v januári a musíme ho zaplatiť, 
bude už výdavkom tohto roka. To čo nám vyúčtovali musím dať do návrhu a preto v investičnom 
pláne pribudli ako 11a, b a c. A sama RCSB-čka uznala, že sama Záhorská Ves bude posunutá 
na začiatok roka 2018, aby sme nemenili celý objem investičných prostriedkov kapitálovej oblasti. 
A následne v uznesení museli byť poupravované všetky tie tabuľky. Neviem či som zodpovedal, 
ale dúfam, že áno 14.2.-ku. 

Juraj Droba 

Ja by som ešte rád odovzdal slovo pánovi hlavnému kontrolórovi, aby reagoval na faktickú 
poznámku pána Bajana. 

Štefan Marušák 

Áno. Ďakujem pekne za slovo. Ak sa pán poslanec, pán Bajan pýtal aj na verziu, ktorú máte pred 
sebou, pokiaľ máte stanovisko, tak je to štvrtá verzia a dokončili sme ju včera, niekedy okolo 15.-
tej hodiny. Toľko k tomu. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem pekne. Otváram teraz rozpravu a ako prvá... á, prepáčte zabudol som, pán poslanec 
Pomichal ako predseda finančnej komisie. Nech sa páči. 

 



István Pomichal 

Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo, dovoľte mi, aby som Vás informoval o doporučení 
finančnej komisie. Takže finančná komisia prijala stanovisko k materiálu  návrhu rozpočtu na 
obdobie 2018-2020. A navrhla, začínam teraz od konca predložiť materiál na rokovanie 
zastupiteľstva a odporúča Zastupiteľstvu BSK tento materiál schváliť. Od tohto obdobia, čo 
finančná komisia tento materiál prerokovala zasadla ešte bližšie pripomienky poslancov, ako to 
bolo pred chvíľou prednesené. Dostali sme dneska na stôl materiál so všetkými dohodnutými 
zmenami, ktoré boli do materiálu zapracované, čo pred chvíľou predniesol aj pán riaditeľ. Bolo 
nám predložené aj stanovisko hlavného kontrolóra, ktorý stanovisko odkomunikoval. A odporúča 
taktiež tento materiál schváliť. Ja by som pár slov povedal k tomu rozpočtu. Takže to, že tento 
rozpočet bol spracovaný za veľmi krátky čas. Poďakovanie patrí spracovateľom za to, že 
nadviazali na historické korene spracovania návrhu rozpočtu a rozšírili rozpočet o jednak politické 
ciele novozvoleného zastupiteľstva a župana. A jednak boli tam doložené materiály, ktoré 
objasnia, hlavne strana 40, 48, kde je ohľadom školstva sú špecifikované všetky náležitosti, na 
ktoré smerovali otázky poslancov. A veľmi dôležitou novou časťou rozpočtu je na strane 92 a 98 
uvádza v šiestich kapitolách kompletný investičný program na obdobie 2018 a podľa kapitol. To 
znamená, že v tých tabuľkách sú jasne dané kapitálové výdavky, financovanie a jednak je tam 
uvedené, či je to starého obdobia materiál, akcia, ktorá bola financovaná a respektíve, ako budú 
financované 2018, 2019 a 2020. Týmto pádom tieto naše kapitálové výdavky majú oporu jednak 
v zmluvách a jednak v investičnom pláne. Ďalej bolo konštatované, že kapitálové príjmy, ktoré 
historicky boli vždy plánované určitou štruktúrou a tam bol daný aj príjem z predaja prebytočného 
majetku župy, tak tomu pán župan a poslanci vyhradili právo, aby prehodnotili rozsah 
prebytočného majetku. A respektíve príjmy z predaja prebytočného majetku upravili do ďalšieho 
zasadnutia zastupiteľstva a povedali že áno, tieto majetky zostanú ďalej prebytočné, budeme ich 
ďalej predávať. A tieto majetky navrhneme zastupiteľstvu a jednotlivým komisiám, aby dali  
návrhy na jeho ďalšie využitie. Toto je významná vec, ktorá rozpočet poznačila. Ďalej by som 
chcel poznamenať, že v oblasti kultúry a cestovného ruchu tam došlo k analýze čerpaných 
finančných prostriedkov a v minulosti niektoré kompetencie mal v minulosti župan, ktorý niektoré 
finančné prostriedky prideľoval na veľké kultúrne podujatia. Pán župan a komisia kultúry si 
vyhradili, aby  s týmito finančnými prostriedkami hospodáril on. A dohodlo sa, že tieto aktivity 
budú prehodnotené a druhou úpravou rozpočtu presunuté presne po spracovaní stratégií po 
dohode so županom v zhode s komisiou kultúry, bude návrh prednesený zastupiteľstvu. V rámci 
úpravy rozpočtu budú riešené aktivity, ktoré nie sú riešené pre rok 2018 uzmluvnené a viazané. 
Ďalšie aktivity, ktoré smerovali zo strany poslancov, poznamenám že, na verejnej diskusii neprišli 
od občanov žiadne pripomienky k rozpočtu. A zo strany rozpočtu boli ešte pripomienky životného 
prostredia v oblasti detailov opravy a údržby budov. Tieto aktivity taktiež bude možné riešiť 
v neskoršom období. V súčasnosti je nutné, aby tento rozpočet, ako východiskový materiál, ktorý 
obsahuje rozpoložkované príjmy, respektíve rozpoložkované výdaje podľa jednotlivých 
programov a podprogramov, aby bol schválený, a keď budú pre nás známe čísla záverečného 
účtu, budú pre nás známe aj ďalšie príjmové aktivity v jednotlivých výzvach a projektoch, budeme 
mať tento živý materiál úpravou rozpočtu pred, respektíve po schválení záverečného účtu zmeniť. 
Ďalší dôležitý bod je, že veľa času zas tu poslanci  riešili predošlým materiálom, to znamená, že 
s akčným plánom, aby bolo jasné, že ktoré materiály budú dlhodobo v celom volebnom období 
zrealizované a pre ktoré aktivity budeme prednostne, podľa výziev, podľa európskych možností 
ďalších zdrojov financovania sa zapájať. A preto ten akčný plán už navádza k aktivitám, ktoré 
budú v rokoch 2019, 2020, až do konca volebného obdobia. Čiže tento materiál tiež je živý, to 
znamená, že hlavný politický odkaz pána župana, že transparentná župa nedovolila, aby 
v rozpočte niektoré položky boli zapísané bez nejakých predošlých kalkulácií, uzavretých zmlúv, 
záväzkov. A keď chceme byť naozaj transparentnou župou, tak obsah v číslach, ktoré dávame 
do rozpočtu, musia mať ďalšie rozpracované podklady, ktoré jednotlivé stupne rozhodovacích 



orgánov schvaľujú. A tým pádom naša župa bude transparentná. A tým pádom ja tento rozpočet 
hodnotím ako rozpočet konzervatívny, ako materiál, ktorý je východiskovým bodom po schválení 
k tomu, aby sme naše aktivity či investičné, či bežné prevádzkové, ako aj aktivity budúcich období 
vedeli financovať. A tak ďakujem ešte raz všetkým predkladateľom, tým štrnástim ľuďom, ktorí 
aktívne spracovali tento materiál. Ďalej všetkým poslancom, ktorí priložili ruku k dielu svojimi 
pripomienkami. Žiadam vás všetkých o trpezlivosť, aby sme veci, ktoré dneska detailne nie sú 
rozpracované v rozpočte, aby svoje námety vyčkali, že prídu na rad. Ja si myslím, že to päťročné 
obdobie dáva dostatočný priestor na to, aby sme všetky politické priority mohli presádzať, či 
župan alebo zastupiteľstvo, vedeli v budúcom období naplniť. Ďakujem za pozornosť. 

 
Juraj Droba 

 

Ďakujem pánovi kolegovi Pomichalovi a teraz začína riadna rozprava, ako prvá sa prihlásila pani 

poslankyňa Ovečková. 

 

Lýdia Ovečková 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som sa chcela spýtať, alebo teda vzniesť nejakú svoju 

námietku. Nepovažujem za štandardné, že nám, poslancom, príde úplne nový návrh rozpočtu ani 

nie 24 hodín pred rokovaním a po naštudovaní  s hrôzou zisťujeme, že je vlastne úplne iný, ako 

sme ho pripomienkovali na komisiách. Ako sme ho prerokovali na prerokovaní. Konkrétne 

napríklad mám otázku, v pôvodnom návrhu rozpočtu bola naplánovaná rekonštrukcia školy na 

Vranovskej. Konkrétne okrem iného aj telocvične, ktorá ako jedna z mála spĺňa rozmerové 

parametre pre hranie súťaží pre mládež od 12 rokov. Avšak z dôvodu, že v tejto telocvični 

v zimných mesiacoch mrzne, je tam o pár stupňov viacej, ako je vonku, jaksik tento bod vypadol 

z toho nového návrhu rozpočtu. Nechcem pridávať tie štvorčeky, ako ste hovorili, chcem sa iba 

spýtať, kam zmizla táto položka týkajúca sa rekonštrukcie SPŠ Vranovská. Lebo v tomto novom 

návrhu proste absentuje. A pre budúci rok by som chcela poprosiť, aby bol poslancom predložený 

rozpočet včas a nie menej ako 24 hodín pred samotným rokovaním zastupiteľstva. A taktiež, aby 

boli zmeny, ktoré boli urobené, avizované dopredu. Nie že pri večernom čítaní zistíme, že vec, 

ktorá tam mala byť, tam proste nie je, chápem, že boli určite robené nejaké zmeny, hej, ale chcela 

by som poprosiť, aby v budúcnosti pri takto rozsiahlych dokumentoch tieto zmeny boli nejakým 

spôsobom spísané. Teda aby sme boli oboznámení, kde boli tie zmeny presne robené, aby sme 

nemuseli prácne, ako to bolo teraz zobrať dva stostranové dokumenty. Jeden, druhý a prácne 

riadok poriadku porovnávať, že tam nastali zmeny a kde a prečo tie zmeny nastali. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pani poslankyni Ovečkovej. Myslím si, že kvalite diskusie prispeje, ak bude reagovať 

odbor financií vždy po každej vznesenej pripomienke alebo komentári. Takže odovzdávam slovo 

finančnému riaditeľovi.  

 

Ivan Bošňák 

 

Dobre, odpoviem. Poviem, samozrejme, že ma mrzí, ak sme niečomu neurobili zadosť. K tým 

zmenám. Nedovolili sme si  spraviť žiadnu zmenu, okrem troch, jedno je 5 tisíc pána kontrolóra 

na konferenciu, 20 tisíc na odbor, ktorý sa zaoberá európskymi projektmi a matematicky som 



musel dopočítať tú sumu do individuálnych dotácií. A vymenili sme tie investičné projekty. Žiadnu 

inú zmenu oproti materiálu, ktorý ste dostali pred desiatimi dňami, nie je. Aby som priamo 

odpovedal, a my vás budeme edukovať. Je to moja úloha, budem tomu venovať veľa času. Bežné 

výdavky, a teraz nejdem do účtovníctva, môžu byť veľkého rozsahu. A konkrétne vaša telocvičňa. 

A ja si myslím, že sme už o tom hovorili párkrát, je bežným výdavkom, je zahrnutá v rozpočte, je 

zahrnutá v tých troch miliónoch. To potrubie tam bude urobené, sme to potvrdili a my vám dáme 

vedieť, že už urobené je, a následne to investičiari pôjdu skolaudovať. Ale to sú bežné výdavky. 

A teraz sa ich dotknem, aby sme tu nemali štrnásť takých podnetov. Za tri milióny bežných opráv, 

údržby, a ja to nerád volám, že riešenia havarijných stavov, lebo mi tam príde revízor a mi tú 

školu zatvorí, dobre? Takže nie sú to havarijné stavy, opravy a údržby 164 vecí je v sume 

3 000 000. Naplánované, rozbehli sme sa tam, pán Líška nám na týždennej báze potvrdzuje, 

koľko malých, stredných, veľkých akcií. A to aj do 20 tisíc sa realizuje, bežných veľmi skoro. Takže 

poprosím individuálnu otázku, my individuálne odpovieme na každú školu. Lebo  tých 164 malých 

opráv tu v rozpočte nenájdete. Nemám problém tam dohodiť ďalších desať strán investičného 

plánu. Tam budeme mať aj tieto veci, ale tam si vyhradzujeme právo prioritne realizovať veci, 

ktoré vieme realizovať, lebo ten riaditeľ musí chcieť. Tá vec sa musí dať robiť. Ten zhotoviteľ musí 

mať kapacity a trošku sa tam s tým pracuje, je to veľmi flexibilné. Takže realizuje sa tá Vranovská 

kompletne a zmien bolo len týchto, tieto štyri. Ale sme tu na to, aby sme zodpovedali každú vec 

a verím, že budeme mať dáta, ďakujem.  

 

Juraj Droba 

S faktickou poznámkou reaguje pani... už nereaguje, dobre, odovzdávam slovo ďalšiemu 

prihlásenému do rozpravy, ktorým je poslanec Dušan Pekár. 

Dušan Pekár 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda, tiež nadviažem na moju predrečníčku. My sme sa 

tu pred pár týždňami stretli, aby sme pripravovali rozpočet. Ja som vtedy dával do pozornosti 

rekonštrukciu na stavbu spojenej školy na Tokajíckej, kde je už vydané stavebné povolenie, kde 

táto škola už v minulosti prijala do svojej budovy. Preto je spojená, lebo spojila sa s  drevárskou 

školou. Má svoje priestory aj na Ivánskej, kde sú v nevyhovujúcich priestoroch aj dielne pre 

drevársku školu. Táto spojená škola Tokajícka požaduje od samosprávneho kraja 350 tisíc eur 

na prístavbu, kde by postavili nové triedy a presťahovali by dielne. Bolo mi povedané, že ten 

rozpočet je tak pripravený, že aby sme ho nemenili. Bol som prekvapený článkom v novinách, 

kde župa šetrí asi 800 tisíc na kultúrnych akciách. A čakal som, že týchto 800 tisíc bude niekde 

prerozdelených a ujde sa aj tejto škole. To je moja kritika k príprave rozpočtu, ja som to aj tak 

vnímal, aj moju predrečníčku, že boli sme pozvaní a na poslednú chvíľu sme dostali zmenu 

rozpočtu. Ja dúfam, že sa to tak nebude diať v budúcnosti. A apelujem na vás za Tokajícku školu, 

aby sme pri najbližšej zmene rozpočtu našli 350 tisíc eur, aby táto škola, keďže už má vydané 

stavebné povolenie mohla byť rekonštruovaná a mohli tam žiaci v tých kulturnejších priestoroch 

mať presťahované dielne, ktoré sú dosť v dezolátnom stave na Ivánskej ceste. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, keďže nebola položená otázka, berieme na vedomie túto pripomienku, ja som si ju sám 

zaznačil a budeme pokračovať. Dávam slovo pánovi poslancovi Drotovánovi. 

 

 



Michal Drotován 

 

Ja sa chcem opýtať pripomienky, ktoré sme schválili v komisii životného prostredia. Alokovať 250 

tisíc na údržbu drevín, kde je to teda zahrnuté, lebo je iba všeobecne uvedené bežná údržba 

3.31. Že teda či je to nejaký ústny prísľub, alebo verejný prísľub, že to tak bude, alebo kde sú tie 

peniaze alokované. Lebo tam to nie je rozpísané, je tam iba 4,02 miliónov eur na celú tú kapitolu. 

Takže to by som sa chcel opýtať. A potom by som k tomu rozpočtu ako celku. Myslím si, že pán 

Bošňák ho v rámci komisii dobre obhájil. Vysvetlil, ktoré položky tam boli zle riešené v minulosti, 

popresúvané a tým pádom nie je možné porovnávať rozpočet, ktorý bol minuloročný 

s tohtoročným objektívne. A vyjadril by som počudovanie možno verejne nad tým, že v minulosti 

toto zastupiteľstvo neriešilo tieto veci. Lebo sú to mnohí, čo ste tu boli aj v minulosti a schvaľovali 

ste záverečný účet, aj rozpočet a neriešili to, takže verím, že toto zastupiteľstvo bude 

zodpovednejšie pristupovať k rozpočtu. Beriem to ako tým pádom,aby vedenie ukázalo, čo v ňom 

je. Tým pádom ak túto šancu nevyužije, tak potom tým pádom je to druhá vec, ale tú šancu by 

mali dostať. Ja osobne budem hlasovať za rozpočet. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem predtým, než odovzdám slovo pánovi Bošňákovi, si dovolím jednu subjektívnu 

poznámku. Myslím si, že rozpočet, ktorý predkladáme tento rok je o dve míle kvalitnejší ako 

akýkoľvek rozpočet, ktorý tu bol v minulosti. A konečne sme to upratali tak, aby všetky položky 

patrili tam, kde majú patriť. Dávam slovo pánovi Bošňákovi. 

 

Ivan Bošňák 

 

Tie dreviny, či už výrub alebo orez, alebo likvidácia, samozrejme, v tom programe, ktorý si mi 

spomenul, je to program 3.3.1, je to strana 31, je tam 4,02 milióna na bežné opravy, údržby 

a havárie. Budem tam hovoriť aj to slovo havárie, tri milióny vieme presne, ja to tu mám na 93 

položkách a je tam rezerva 890 tisíc, ktorá je na nepredvídateľné veci alebo na veci, s ktorými ste 

prišli. Takže koľko tie dreviny budú stáť, odhadli sme to na 300 tisíc, toľko bude urobené, 

samozrejme, v tom termíne vegetačnom, ktorý zákon dovoľuje. A pustíme sa do toho, a radi 

najbližšie zreportujeme, že je to principiálne urobené. Takže pôjde to z toho programu a bude to 

z rezervy, ktorú tam máme, nešpecifikovaných nákladov za milión. Je to pokryté rozpočtom.  

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy je pán Buocik.  

 

Ján Buocik 

 

Ďakujem pekne, pán predsedajúci, dámy a páni, ja tiež nadviažem na predrečníkov. To, že nie 

všetky veci, o ktorých sme sa rozprávali, sa objavili v tom návrhu u rozpočtu, vnímam jednak teda 

pre krátkosť času, možno ako veľkú úlohu. Na druhej strane, ako takú nováčikovskú daň. Pevne 

verím, že sa to opakovať nebude, chcel by som sa teda povenovať veciam, ktoré sa týkajú 

mestskej časti Ružinov. Niečo už naznačil pán poslanec Pekár. Je to tá stredná škola, teda 

spojená škola na Tokajíckej ulici, kde naozaj sme už tesne pred, doslova predtým, aby sme začali 

realizovať nadstavbu na tejto škole. Potom by som rád spomenul,  a som rád, že ten rozpočet 



pamätá v Ružinove na aj takú drobnosť, ako je dovedenie optického internetu do technickej 

miestnosti na Strednej priemyselnej škole na Kvačalovej. Je tam 390 tisíc eur alokovaných na 

Strednú odbornú školu na Svätoplukovej, kde sa jedná o rozvody vody a kanalizácie. Dokončujú 

sa, alebo sú sfinalizované práce a treba tam ešte doplatiť nejaké peniaze na rekonštrukcie 

elektroinštalácie na Gymnáziu Ivana Horvátha. Tam takisto sa budem veľmi uchádzať o to, 

potrebujú vyrúbať staré a už veľmi nebezpečné topole, ktoré niektoré aj padli. Tiež je to problém, 

ktorému sa budem venovať v priebehu roka. Neviem, či kolegovia poslanci vedia, výborná vec sa 

deje na Strednej priemyselnej škole stavebnej a geodetickej na Drieňovej ulici. Tam sa finalizuje 

rekonštrukcia bazéna, čo považujem za veľmi dobré. Ružinov bude mať vo svojich stredných 

školách zriaďovateľskej pôsobnosti župy už dva bazény. Jeden je na Gymnáziu na Laca 

Novomeského na Tomášikovej ulici. A toto je druhý. Ja sa budem veľmi uchádzať o to, aby tento 

bazén fungoval v tom režime, že bude prístupný aj pre verejnosť, jedno aj druhé je na sídlisku. 

Takže otvorme tie školy aj verejnosti, aby to teda mohla využívať. Ja poprosím, ak nestihnem 

ešte ten jeden príspevok navyše. Ďalšia vec, o ktorú sa budem určite uchádzať a veľa sme o tom 

spolu hovorili, aj s pánom županom, aj s pánom riaditeľom Bošňákom, je rekonštrukcia 

športového areálu na Športovom gymnáziu na Ostredkovej ulici. Športové gymnázium na 

Ostredkovej ulici vychovalo niekoľkých veľmi známych reprezentantov tejto krajiny. A musím 

skonštatovať, že tam tie deti sa pripravujú na svoju športovú dráhu na starej škvárovej dráhe, 

ktorá je tam naozaj odvtedy, odkedy je to gymnázium tam. Takže to je viac ako 40 rokov. Myslím 

si, že toto je neadekvátne, príklad z Ružinova, kedy sa podarilo rekonštruovať športové areály, 

urobiť tartanové dráhy, veľmi sa budem uchádzať o to, aby sme v tomto roku na tom ďalšom 

zastupiteľstve, sme našli 25 tisíc eur na projektovú dokumentáciu. A v niektorých z ďalších rokov, 

realizovali túto opravu. Druhá téma, ktorej sa chcem venovať ako predseda komisie dopravy. 

Určite viacerí ste si už všimli, jeden z nominálne najvyšších nárastov, ktorý rozpočet v sebe má, 

je nárast výdavkov o 4,3 milióna na prevádzkovanie prímestskej autobusovej dopravy, konkrétne 

spoločnosť Slovak Lines. Musím povedať, že tu skoro až so zdesením musím konštatovať, že 3. 

novembra, teda deň pred župnými voľbami, predchádzajúce vedenie župy podpísalo dodatok, 

ktorým zaviazalo nové zastupiteľstvo a nové vedenie župy k takémuto razantnému nárastu na 

autobusovú dopravu. Všetci vieme, že ten systém pracuje na princípe, alebo že autobusová 

doprava, výkony vo verejnom záujme, na princípe zúčtovania. Musím povedať, že je to také 

nepríjemné prekvapenie a celkom určite spolu s vedením župy, aj spolu s riaditeľom Bošňákom 

sa za komisiu dopravy budem uchádzať o to, aby sme naozaj do bodky, a naozaj dobre vedeli, 

na čo tie peniaze idú. Ten nárast je veľmi vysoký. Dovoľte mi záverom povedať za náš Klub 

nezávislých poslancov, že napriek tej prvotnej výtke, že musíme sa spolu viacej rozprávať, ja som 

presvedčený o tom, že bude viacej času v budúcnosti aby sme pripravili ešte kvalitnejší rozpočet, 

tak tento rozpočet podporíme a tešíme sa, že sa tie dobré, dobré výsledky v hospodárení pretavia 

aj v tých kompetenciách, ktoré župa má. Či už je to v Bratislave, alebo na tom takzvanom vidieku. 

Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne za konštruktívne pripomienky k rozpočtu, aj za jeho podporu a ďalším 

v rozprave prihláseným je pán poslanec Pilinský, ktorému týmto odovzdávam slovo. 

Peter Pilinský 

Ďakujem. Ja by som chcel v prvom rade poďakovať spracovateľom tohto návrhu rozpočtu ako už 

teda bolo spomenuté, myslím, že skutočne je vypracovaný prehľadne aby sa v ňom človek 



nestrácal nielen ten ktorý sa vyzná v hospodárení samospráv a v prípravách rozpočtov pre 

samosprávy. Rovnako chcem poďakovať aj to akým spôsobom boli odprezentované, teda akým 

bol odprezentovaný tento návrh v jednotlivých pracovných komisiách. U nás v kultúrnej komisii 

a životňárskej a územnoplánovacej sme tento rozpočet samozrejme prekusali ako sa len dalo. 

Tak ako spomenul aj kolega Michal Drotován, bola tam otázka ohľadne rekonštrukcie, resp. 

revitalizácie tých drevín v školských areáloch. Ďakujem pánovi riaditeľovi, že teda upresnil. Tiež 

si pamätám, že tam bola nejaká dohoda o sume 250 – 300 tisíc. Samozrejme k tomu bude ale 

predchádzať nejaké posúdenie, urobiť nejaký pasport k tejto vzrastlej zelene. Predpokladám, že 

asi tie samostatné školy nemali na to financie aby išli do takýchto odborných vecí a zase potom 

pri už tom následnom riešení by som odporučil určite aby sa to tá samotná realizácia toho 

ošetrenia a orezu dala realizovať špecializovaným arboretickým firmám aby nás potom z toho zas 

nebolela hlava, že sa v týchto areáloch tým stromom nie že pomôže, alebo sa to tam zbezpeční, 

ale naopak vytvorí sa tam z toho ešte väčší problém. Čo sa týka rozpočtu, ja beriem tento 

rozpočet ako rozpočet, ktorý musel, alebo resp. vychádzal zo zistení, ktoré tu našlo nové vedenie. 

Ja som rád, že je to rozpočet, ktorý neni nejakým spôsobom teraz nejaká náhla otočka a vraciame 

sa niekam úplne iným smerom ako to bolo v predchádzajúcom období. Ja som si za ten mesiac 

obišiel všetky naše stredné školy v našom teda volebnom obvode Rača, Vajnory aj našu DSSku 

aby som si to odkonzultoval so štatutármi či teda sú v nejakom, nejakej pohode s tým návrhom 

rozpočtu, či tam nie je pre nich nejaká kritická skutočnosť. Bolo mi povedané, že je to všetko 

v poriadku. Veľmi rád by som teda pochválil a ocenil a teda dúfam, že aj tie naše stredné školy či 

už je to polygrafická, alebo Hnilická. Na teda na Hnilickej Stredná odborná škola informačných 

technológií, ktoré sú adeptmi a na získanie eurofondov pri, pre svoje centrá odborného 

vzdelávania a prípravy, že teda bude  tá zmluva úspešne podpísaná a aj takýmto spôsobom župa 

zveľaďuje svoj majetok. Ešte by som sa chcel spýtať. Pán riaditeľ Bošňák spomínal, neviem teraz 

na ktorej to bolo komisii, ale, že tak ako aj tu to bolo spomenuté, že je to otvorený materiál, určite 

sa k nemu vrátime, bol tam prísľub, že záverečný účet by mohol byť zastupiteľstvu predložený 

skôr ako býva obvykle, to znamená k 30.6. Ja by som chcel toto potvrdiť, či teda by sme mohli 

očakávať tak ako bolo prisľúbené, že niekedy v jarných mesiacoch by sme sa na to mohli znovu 

pozrieť aby sme tie prípadné zmeny rozpočtu začali čo najskôr, aby sa dali ešte prípadne v tomto 

roku zrealizovať. Takže to je, to je z mojej strany všetko, samozrejme ten rozpočet podporím 

a verím, že sa nám veľkú väčšinu z tých vecí, ktoré sú v ňom predstavené tak sa nám ich aj 

podarí zrealizovať. Takže len otázku na to, či sme pripravení na to mať ten záverečný účet aj skôr 

ako býva obvykle. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. O reakciu poprosím pána Bošňáka.  

Ivan Bošňák 

Najbližšie zastupiteľstvo je v marci, potom to aprílové je 27., takže pracovný termín 

v harmonograme pre predloženie záverečného účtu je 27. apríl tohto roku. 

Juraj Droba 

Ďakujem, ďalším v rozprave je prihlásený pán poslanec Vladimír Bajan, týmto mu udeľujem slovo.  

 

 



Vladimír Bajan 

Ďakujem pán predseda. Ja by som to trošku zľahčil tvoje vyjadrenie o tom, že to je najlepší 

rozpočet ktorý tu kedy bol berem  s veľkou rezervou, pretože sám som predkladal štyri, ktoré boli 

hodnotené ministerstvom financií ako jedny z tých lepších v SK8, takže, ale to sú tvoje bonmoty  

beriem to, už som si zvykol. Ja sa vrátim k tomu rozpočtu. Je tam niekoľko nášľapných mín, ktoré 

jednoducho župa nevie ovplyvniť. Jednak je to legislatíva, jednak je to ďalšie veci, ktoré sa týkajú, 

týkajú externého prostredia. Čo však vieme ovplyvniť je výška kapitálových príjmov, tam cítim, že 

sme na tenkom ľade  a jednoducho vzhľadom na to, že poznám kolegov bude sa veľmi ťažko 

predávať, resp. bude sa veľmi ťažko napĺňať tento kapitálový príjem, čiže tu cítim, že sa budeme 

musieť dohodnúť aj politicky akým spôsobom budeme tento, touto položkou napĺňať. Druhá vec, 

veľmi živo sme diskutovali za účasti pána riaditeľa hlavne o časti uznesenia B2, B3. Bolo nám 

povedané, že B2, B3 bude v tejto podobe maximálne do záverečného účtu takže predpokladám, 

že sa k nemu, k nemu vrátime. Hovoríme o komperenciách v rámci rozpočtu. Chcel by som len 

podčiarknuť to, čo povedal kolega Buocik. Áno, Slovak Line je čierna diera, tam sa treba veľmi 

vážne pozrieť čo s tým robiť. Dlhodobo ťaháme za kratší koniec a myslím si, že je to na stole, pre 

komisiu aby sme v tejto komisii si začali hovoriť čo ďalej s úhradami s výkonom vo verejnom 

záujme. Možno jedna poznámka. Je tu veľmi veľa naplnených ambícií obnovovať školy či už 

kapitálkami, alebo, alebo haváriami, alebo inými opravami. Chcem len podotknúť aby sa nám 

nestalo to, čo minulý rok, že sa investovalo do škôl o ktorých župa nevedela, či budú ďalej 

existovať. Záver, čiže aby sme si to na školskej komisii naozaj najprv prezreli školskú sieť čo           

s tým ďalej a potom jednoducho nejakým spôsobom pripravovali také opravy škôl, ktoré majú 

perspektívne dlhodobú perspektívu. Možno ešte malá poznámka, v médiách som zachytil také 

pochvalné stanovisko pána riaditeľa školstva o tom ako sme vyboxovali ďalšie tri triedy v rámci 

8-ročných gymnázií, podotýkam, že tá otázka pre nás starostov nie je bielo čierna, veľmi rád by 

som sa k tejto téme vrátil, pretože naozaj donekonečna tolerovať, že v župe je 42 gymnázií 

a z toho len 13 župných, alebo 19 a pardón, 6 osemročných, dokopy ich je 15 jednoducho a na 

druhej strane mať ambície podporovať duálne školstvo. Jednoducho musíme povedať, ktorá časť 

školstva bude pre nás prioritná a či donekonečna budeme tolerovať tunelovanie základných škôl 

v rámci, v rámci župy. Čiže bol by som rád aby sme sa k tomuto vrátili, pretože to má priamy 

vzťah k rozpočtu. Čo sa týka záverečného stanoviska k rozpočtu, samozrejme berieme to ako 

bianko šek. S niečím sa začať musí, ale predpokladám, že to je živý materiál, budeme sa k tomu 

nielen pri záverečnom účte vracať. Všetko.   

Juraj Droba 

Ďakujem. Vaše slová ohľadom Slovak Lines berieme vážne a ideme veľmi dôsledne pozerať za 

čo vlastne župa platí. Takže môžem vás v tomto ubezpečiť, že budeme veľmi dôslední a dovoľte 

aby som odovzdal asi slovo najprv dvom žiadateľom o faktické poznámky. Jedna je pani 

poslankyňa Pätoprstá, potom pani poslankyňa Aufrichtová, následne bude reagovať finančný 

riaditeľ. Poprosím obidve panie poslankyne aby reagovali vyslovene na pána poslanca Bajana.  

Elena Pätoprstá 

Ja veľmi krátko k tomu, že ste považoval, to že to bolo vyhlásené že je to kvalitný rozpočet ako 

bonmot. Pán starosta vy dobre viete, ako dlhodobo vás naháňam ako protikorupčná aktivistka 

a často sa pýtam či sú to finanční riaditelia na meste alebo na obci, či si myslíš, že je efektívne 

vydávanie na výdavkov a či je schopný posúdiť hospodárne nakladanie s financiami verejnosti. 

Vždy, vždy mi odpovedali, to nie je naša kompetencia. My tu máme teraz riaditeľa, ja mám k nemu 



veľmi veľkú dôveru, ja som sa s týmto ešte nestretla aby finančný riaditeľ hovoril o efektívnom 

nakladaní hospodárenia, alebo o tom či je to alebo iná hodnota v rozpočte v poriadku. Ja som sa 

s tým nestretla. Možnože je to celkom normálne v západných krajinách, ale na Slovensku určite 

nie. A určite nie v žiadnej obci s ktorou som sa ja stretla či už na meste v Petržalke, alebo v inej, 

na inej župe na Slovensku.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšia faktická poznámka pani poslankyňa Aufrichtová.  

Zuzana Aufrichtová 

Ja len veľmi krátko. Neviem či sa to dá vyriešiť technikou, ale ja naozaj nerozumiem keď hovorí 

pán Bajan, takže aby sa nestalo to, že mi to bolo povedané. Buď sa to zlieva, či sa to dá vyriešiť 

technicky nejako, iba upozorňujem. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Prihlásil sa expert na zvukotechniku  pán Greksa s ktorým budeme riešiť ozvučenie tejto 

miestnosti. Uvedomujeme si nedostatky a budeme na tom pracovať. Teraz poprosím, neviem, 

pán finančný riaditeľ Bošňák bude reagovať stručne.  

Ivan Bošňák 

Dobre opäť teda k tej čo pán Greksa povedal prvé, hovoriť pomaly, nezlievať text, slová, možno 

sykavky, nie úplne syčať, tak si budeme lepšie rozumieť. Edukatívne okieko. Poprosím vás na 

strane 13 sú kapitálové príjmy, dole 230-tkou v tabuľke asi v strede. Oni sú tie kapitálové príjmy 

tento rok 0. Sú prvý krát v rozpočte 0. Dobrý príklad, minulý rok boli 4 milióny, lebo šak sa predá 

majetku za 4 milióny. Pán Šaray sa vrtel, že akého majetku, pán predchodca pána Líšku sa vrtel, 

že akého majetku za 4 milióny, ale peniaze už boli rozdelené kam pôjdu. Keď sa niečo 

investovalo, tak sa to nakoniec muselo urobiť z úveru. Tohto roku je tam 0, pretože keď si ju 

pozriete tú 230-tku, že či úrad niečo vedel realizovať tak 2015 – 750 000, 2016 – 422 000 a minulý 

rok 500 000. Takže ani milión, ani dva, ani štyri, je tam 0 aby sme to nerozdelili. Keď získame 

nejaké peniaze tak ich dáme na investičné akcie, ale nie je zámerom župy majetok predávať. Je 

to veľmi zložité, nemáme majetok, ktorý sa ľahko predáva a keď nám bol zverený do kompetencie 

tak sa oň máme principiálne starať, hľadať spoluprácou riešenia s vami, s obcami, mestami, 

mestskými časťami aby sme ho nejak využili, najlepšie aj s eurofondami a zafinancovali do toho. 

Dnes ho strážime, pucujeme, ošetrujeme, havarijne zabezpečujeme, stojí nás to kopec peňazí 

a je nevyužitý. Takže je tam zatiaľ 0, nula tam bude aj na budúci rok v rozpočte, ibaže by sa niečo 

zmenilo a pre majetok budeme hľadať zmysluplné využitie a nie monetizovanie formou predaja. 

To nie je vec ktorej sa chceme venovať. Takže 2018 kapitálové príjmy - úrad 0 zatiaľ v rozpočte. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšou v poradí do rozpravy prihlásenou je pani poslankyňa Augustinič.  

Katarína Augustinič 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Keďže som zažila tých predložených rozpočtov už viacej, či na 

meste, alebo mestskej časti. Ja musím paradoxne pochváliť tento rozpočet, pretože si myslím, 

že bol pripravený pre mňa veľmi zrozumiteľne a myslím si, že bol aj odkomunikovaný, čo je veľmi 

podstatné, že bol odkomunikovaný nielen s predsedami, ale aj s členmi klubov či na komisiách, 



alebo individuálne. Toto kvitujem a beriem. Čo sa týka samotného rozpočtu, mám pocit, že 

v minulosti sa viacej vynakladalo, alebo viacej sa hľadelo na formu ako na obsah. To znamená, 

že, že viacej sa vynakladalo na propagáciu a marketing ako reálne na opravu ciest, alebo 

spravovanie nášho majetku a tak máme mnohé cesty rozbité a mnoho našich objektov a budov 

chátra. Ja som, keďže som zvolená za Nové mesto, som tu za Nové mesto, tak mňa, budem 

hovoriť o veciach, ktoré sa budú realizovať, alebo mali by sa realizovať v Novom meste a preto 

ma veľmi teší, že sa konečne dostaneme k rekonštrukcii, verím, že sa dostaneme k rekonštrukcii 

Obchodnej akadémie, alebo športového areálu Obchodnej akadémii na Račianskej ulici, pretože 

je v dezolátnom stave a každý kto sa tam príde pozrieť určite zhodnotí, že to treba spraviť. 

A takisto škola pre nadané deti na Teplickej je v investičnom pláne na rok 2018. Rovnako ma 

veľmi teší to ak sa to bude aj realizovať teda keď sa verejné obstarávanie ukončí tento rok 

a dostaneme sa aspoň k nejakej čiastočnej realizácií. Rovnako budem rada ak sa konečne 

uskutočni projekt Skateparku a verím, že župa bude spolupracovať s mestskou časťou Nové 

mesto a v areáli novej Cvernovky tento Skatepark konečne vznikne a budeme sa môcť, alebo 

teda decká, ktoré sa tomuto venujú sa budú môcť tešiť na plnohodnotný areál. Mestská časť je 

pripravená spolupracovať. Ja veľmi pekne ďakujem a rozpočet podporím.  

Juraj Droba 

Veľmi pekne ďakujem. Môžem povedať, že včera som prehodil pár neformálnych slov so 

starostom Kusým a dohodli sme sa na tom, že projekt Skatepark je niečo, čo budeme chcieť 

podporiť aj ako župa, aj ako mestská časť. S faktickou poznámkou sa prihlásil pán poslanec Říha. 

Práve ju zrušil takže ideme ďalej. Opäť sa prihlásil, vtipkár, vtipkár. Pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková 

Tak, rozpočet bol prerokovaný na Komisii majetku, investícií a verejného obstarávania ako jeden 

teda z prvých komisií, ktorá ho mala v rukách. Vtedy sme ho vzali na vedomie, navrhli sme ho 

predložiť a prerokovať mestskému, pardon zastupiteľstvu Bratislavského samosprávneho kraja 

a navrhli sme aj zapracovať niektoré zmeny v uznesení B splnomocnením. Ocenili sme, že tento 

rozpočet je naozaj tvorený s dôrazom na kapitálové výdavky, na investície, na údržbu, častokrát 

riešenie havarijných stavov, ktoré teda nemôžu počkať. V tejto súvislosti chceli by sme aby 

špeciálne keďže vieme, že rozpočet na investície nám značne stúpol, podporiť investičné 

oddelenie personálne a odborne aby v podstate zvládlo a všetky náročné procesy verejného 

obstarávania, verejných súťaží a dokázalo tento rozpočet naplniť. V utorok sme mali stretnutia 

predsedov klubov a komisií kde nejak na poslednú chvíľu bolo zistené, že program 14 nemáme 

zostavený v súlade s VZN o dotáciách. Tu by som chcela nejak požiadať vedenie BSK aby 

pripravilo zmenu tohto VZN aby sme neboli takto pevne viazaní čiastkami minúť v tomto 

programe, pretože môže prísť aj horšie obdobie a keďže  čiastka v tomto programe sa nejak 

odvíja od daňových príjmov predchádzajúceho obdobia aby sme sa nedostali do nepríjemnej 

situácie, takže počas roka by som očakávala zmenu v tomto VZN. Ďalej veľmi oceňujem, že 

finančný riaditeľ si vybral ťažšiu cestu k zostaveniu rozpočtu prekopal všetky náklady a naozaj 

snaží sa upratať. Pre mňa je to aj dosť prekvapením, že ako to bolo možné v minulosti niečo 

zaúčtovať tam, tam, tam a teraz teda ideme to zmeniť. Takže ja by som chcela aj poprosiť aby 

tieto jeho zmeny boli opatrené aj nejakými internými smernicami  a už do budúcnosti BSK 

účtovalo a rozpočtovalo veci proste stále rovnako a ak by sa teda niečo v tom menilo aby 

zastupiteľstvo o tom vedelo. Oceňujem ďalej, že záverečný účet plánujete predložiť v apríli 2018, 

tu sme dostali aj nejaký prísľub, že splnomocnenie, ktoré je v podstate kópiou toho 

predchádzajúceho s malými zmenami už sami zmeníte keď v rozpočte doupratujete a nebudete 



potrebovať až takéto kompetencie v premiestňovaní, alebo v presúvaní prostriedkov v rámci 

programov a aj medzi programy. Ďalej niektoré drobnosti verím, že za cesty budú dodané ako 

presný rozpočet položkovitý na program 2 propagácia a marketing. Dúfam, že čoskoro budeme 

teda vstupovať do rozpočtu vzhľadom na šetrenie, ktoré deklarujeme, že chceme robiť a vidím, 

že v niektorých položkách sa to teda darí. Možnože mám takú otázku, kedy čakávate kedy 

prvýkrát budeme robiť zmenu rozpočtu a ja dúfam, že s dôrazom na šetrenie sa nám podarí 

načrieť do zásobníka investičných akcií kde čakajú, čaká 117 akcií, ktoré niektoré sú naozaj 

urgentné a budeme vedieť počas roka ich zaradiť na základe toho, že sa nám podarí ušetriť. Tiež 

za seba môžem povedať, že chcem dať šancu tomuto rozpočtu, treba začať čím skôr pracovať 

a plniť ho a počas roka teda revidovať. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem za slová podpory. K vašej otázke, alebo k vášmu návrhu pripravujeme dve pracovné 

skupiny, jedna sa bude zaoberať vami spomínaným VZNkom a druhá sa bude zaoberať zmenami 

rokovacieho poriadku, takže čoskoro zvoláme, vyzveme šéfov klubov aby nominovali svojich 

zástupcov do pracovných skupín na tieto dve témy. Ďalším do rozpravy, chceš reagovať? Tak 

dám krátke slovo pánovi Bošňákovi aby reagoval na vašu, na váš príspevok do rozpravy.  

Ivan Bošňák 

Aby to nevyzeralo teraz tak, zase také edukačné okienko akože legislatíva umožňuje čokoľvek 

a čože sa tu dialo. Tá legislatíva, ktorá hovorí narozdiel od komerčného sektora, kde to riaditeľ 

a samozrejme predstavenstvo dostane polopatisticky vysvetlené tak legislatíva umožňuje aby boli 

veci zaúčtované na ktorýkoľvek odbor. Skutočne na cestovný ruch vieme dať propagáciu a vieme 

ju dať aj na školstvo. Ale čomu sa nevyhneme a to je tzv. ekonomická klasifikácia. Ministerstvo 

práce, ministerstvo financií napísalo čo je propagácia a marketing veľké vysvetlenie a to bude 

vždy propagácia a marketing na župe sa to vždy nazývalo propagácia a marketing, ale nie je to 

na oddelení marketingu. Našou ambíciou bude nasledovné, nikde sa to tak nerobí na Slovensku, 

doniesť vám v záverečnom účte nie podľa programov, to je nezmysel 1-14, doniesť vám tabuľku 

propagácia a marketing. Možno vám tam napíšem, že na ktorom odbore to bolo, ale je to úplne 

irelevantné. Ono to bolo v rozpočte schválené, alebo to predseda mohol presúvať, ale pre vás 

bude dôležité aby ste vedeli koľko sa minulo na právnikov, hej externých, mimosúdne dorovnania, 

alebo zastupovania, prípadne rady a toto urobíme. Podľa mňa by to mal urobiť každý na 

Slovensku a tak by mal záverečný účet vyzerať a potom by tam mali byť tie tabuľky tých 

programov a podprogramov. Len to je sekundárne. Primárne je to aby normálne, kuchynskou 

slovenčinou každý pochopil, že akej povahy služby tu boli objednané, dodané s otáznikom 

a zaplatené. A toto urobíme keď to bude návod pre tých, ktorí sa venujú samospráve, v inej 

samospráve máme partnerov a pre ostatné župy a pre ostatné obce veľmi radi vytvoríme mustru 

aby vznikla pre poslancov a verejnosť jednoduchá a prehľadná tabuľka o tom na čo župa míňa 

peniaze. Volajú sa to prevádzkové náklady vo firmách, lebo sú mzdy odvody, prevádzkové 

náklady a to je všetko. Viacej ako 20 položiek tam nebude, všetky budú absolútne zrozumiteľné 

a čísla k nim za posledné 3 roky tiež. A k tomu rozpočet. Toto urobíme. Takže zákon na to 

pamätá, my to musíme správne klasifikovať, len to bolo všelikde porozhadzované. Donesieme 

iné tabuľky. Ďakujem.   

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Juraj Jánošík, nech sa páči.  



Juraj Jánošík 

Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Ja by som v prvom rade chcel poďakovať riaditeľovi Odboru 

financií, jeho tímu, samozrejme vedeniu župy za pripravený rozpočet. Samozrejme ako predseda 

Komisie školstva, mládeže a športu som si hlavne preštudoval tento rozpočet, alebo túto časť 

rozpočtu. Teší ma, že je nárast, alebo bude nárast na školské zariadenia, podporu škôl, 

vzdelávania, trošku menej ma teší, že je tam nanížený rozpočet na šport, ale pevne dúfam, že pri 

konzultáciách nájdeme riešenie ako túto položku navýšiť. Samozrejme jak tu spomínala kolegyňa 

Ovečková, pán Pekár, Buocik bol som sa pozrieť osobne na škole, ktorú spomínal na Drieňovej, 

samozrejme moju podporu vždycky budú mať zariadenia školské a budem vždycky tieto aktivity 

podporovať. Ešte raz ďakujem, ja tento rozpočet podporím a som veľmi rád, že ľudia tento 

rozpočet takto vypracovali. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Hlásim sa tiež k tomu, že máme možno 6 detí a jedným z nich je šport a to je jediné 

dieťa, ktoré nemá ani bundu ani rukavice ani čiapku, takže budeme k tomu tak pristupovať. 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pani poslankyňa Rattajová. 

Zuzana Rattajová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som chcela povedať, že rozpočet pre oblasť kultúry sa rodil 

ťažko i napriek, najmä teda nedávnej medializácií, ktorá prebehla médiami. Napriek tomu som 

chcela poďakovať županovi Jurajovi Drobovi za prísľub, že podpora projektov strategického 

významu sa rušiť nebude. Nekončí sa, bude sa naďalej riešiť v najbližšom, najbližšej úprave 

rozpočtu. Na základe pripravovaného strategického materiálu, ktorý pripravuje kultúrne oddelenie 

v spolupráci kultúrnou komisiou, taktiež ďakujem Istvánovi Pomichalovi, že túto informáciu 

zahrnul do svojho zhrnutia v rámci finančnej, finančnej správy. Takže za mňa toľko, ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Faktická poznámka pán poslanec Bajan.  

Vladimír Bajan 

Ďakujem pekne. Pán predseda pozná môj názor na tie, na tú nešťastnú tlačovku. Jednoducho 

vyhlásenie je naozaj bielo čierneho typu. Zastavil som nebude a nedám sa veľmi zle počúvalo, 

pretože BSK je verejno-právna korporácia, ktorá rozhoduje zhore, preto vítam aktivitu pani 

poslankyne Rattajovej a naozaj sa pozrime na tú, na ten spôsob financovania kultúrnych podujatí   

uvedomme si, že to čo bolo v minulosti bolo naozaj až okaté. Jednoducho niektoré veci naozaj 

nemôžu prechádzať spôsobom ako boli v minulom období, ale na druhej strane sú tu akcie, ktoré 

si zaslúžia podporu ak nájdeme nový model financovania, hlásim sa k tomu. Všetko.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Verím, že väčšinovo sa zhodneme na tom, že župa nemá čo platiť 250 000 eur ročne 

na podujatia ako Biela noc alebo Viva musica. Ja som bol šokovaný z toho, že magistrát napríklad 

na to isté podujatie prispel sumou, hádajte koľko, presne 500 euro a budeme trvať na tom, že 

nechceme byť najväčší partner, ani hlavný partner, budeme jedným z partnerov a pokým budem 

županom tak budem takto rozhodovať týmto smerom dobre. Ďakujem. Ďalším do rozpravy je pán 

poslanec Jozef Krúpa. 



Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, ja by som len kratučký nejaký 

sumár. Rozpočet dáva vždycky nejaký rámec. Je to vlastne momentálne vidíme nejaké tabuľky, 

ktoré hovoria vlastne to čo nás, alebo teda úrad budúci rok čaká. Zabezpečuje, alebo teda 

hodnotí, alebo ukazuje to, aby bol zabezpečený nevyhnutný chod poviem príklad úradu aby sa 

plnili zákonné povinnosti, ktoré župa má. Či už je to vlastne chod zariadení, ktoré sú v ich 

zriaďovacej pôsobnosti, samozrejme cesty a doprava a takisto tie zdanlivo okrajové veci ako je 

kultúra a šport. Veľmi dôležité je však o tom aby sa tieto tabuľky a čísla premietli do plánov, do 

reálnych, reálnych výsledkov pretože to sú veci, ktoré sú veľmi dôležité. Takže okrem toho, že 

teraz budeme schvaľovať rozpočet je dôležité aj tá samotná realizácia. To znamená aby sa tie 

čísla preniesli aj do, do konkrétneho výkonu. Ja by som v súvislosti so schvaľovaním záverečného 

účtu o ktorom sa hovorilo, že by mal byť na programe skôr, ten vlastne dá nejaký rámec 

hodnotenia alebo tých výsledkov minulého volebného, minulého roku a tam vlastne vzniknú 

nejaké tie naozaj rozdiely medzi tým čo sa podarilo, alebo reálne urobilo, čo sa plánovalo a reálne 

urobilo a vzniknú tam povedzme nejaké určite nejaké finančné možno rezervy. A v tejto súvislosti 

by som bol rád keby pri schválení záverečného účtu a samozrejme následne sme prišli aj 

k nejakým číslam aby sme našli možno nové zdroje na veci, ktoré sa v tomto rozpočte možno 

neobjavili aj z dôvodu toho, že momentálne vlastne nebol čas aby sa či už priority poslancov, 

alebo aj jednotlivých mestských častí, ktoré možno nemajú až taký právny, právny zásah smerom 

k samotnému Bratislavskému samosprávnemu kraju, aby sa tam našli peniaze. Budem 

konkrétny. Bolo by veľmi dobré nájsť možno nejaký model tak ako to bolo pred dvoma rokmi, že 

by takisto v rámci Bratislavského samosprávneho kraja sa našiel balík financií, ktoré by umožnil 

nejakým spôsobom samozrejme opravu a rekonštrukciu aj ciest, ktoré sú v kompetencii 

mestských častí. Tá právna, právna a takisto aj finančná možnosť sa určite dá, pretože pokiaľ je 

už staré známe kde je vôľa tam je cesta v tomto prípade určite by sa to dalo, pretože je tu vzor 

od toho, že keď to išlo v minulosti dalo by sa to aj teraz. Čiže apelujem na to, keď budú peniaze 

v zmysle úpravy rozpočtov aby sa našiel model, aby sa vedeli financovať aj komunikácia a cesty 

v rámci mestských častí v rámci hlavného mesta. Ďalšia dôležitá vec je, ktorú tiež potrebujem 

spomenúť je mnohí narážate a týka sa to samozrejme, keďže župa napríklad nemá vlastné 

podujatia mnohé a nemá vlastné športové kluby, ktoré by priamo zastrešovala, celá podpora 

kultúry a športu je vedená vlastne formou dotácií alebo rôznych dotačných schém, ktoré určujú 

samozrejme pravidlá všeobecných záväzných nariadení, ktoré tu v župe platia. Ja som 

presvedčený o tom, že miera, alebo spôsob ako sú nastavené nie sú dostatočné na to čo kultúra 

a šport v rámci Bratislavského samosprávneho kraja potrebuje. Čiže vyzývam na to aby naozaj 

vzniklo tak ako tu už padlo nejaká pracovná skupina, ktorá by ovšem nemala spôsobiť to, že bude 

iba pracovať, ale bude mať aj reálny výsledok, to znamená aby došlo v čo najskoršej dobe                

k úprave a zmene VZN-ka na to aby dotácie mohli ísť na kultúru aj na šport vo väčších, vo väčších 

smeroch a aby boli viazané nielen smerom možno k nejakým občianskym združeniam, ale aj 

konkrétne k požiadavkám nám starostov, ktorí robia rôzne aktivity či už kultúrne, alebo aj 

športové. Budem konkrétny. My v Záhorskej Bystrici staviame veľkú multifunkčnú halu, ktorá 

vlastne slúži aj ako školská telocvičňa, bude primárne určovaná z hľadiska rozmerov pre florbal, 

keďže sme majstri Slovenska vo florbale a reálne, realizujeme ju kompletne z vlastných zdrojov. 

Je to suma na úrovni 1,2 milióna euro. Nedostali sme zatiaľ napriek žiadostiam či už z minulej 

strany zo župy, alebo mesta, alebo rôznych Úradu vlády, alebo ministerstiev zatiaľ na to ani cent. 

Úver a ostatné dobre hospodárenie mestskej časti umožňuje realizovať ovšem bolo by myslím si 

veľmi dobré a nielen priateľské, ale aj racionálne gesto, že by župa vedela vytvoriť ako kraj 



prostriedky v zmysle podpory športu aj na podporu takýchto aktivít ako sú veľké športové haly, 

nielen samotné podujatia. Takže na záver poviem vzhľadom na, na nejaký ten krátky rámec 

prípravy rozpočtu, my za Klub starostov, keďže rozumieme, že rozpočet je zákon pre fungovanie, 

fungovanie určitej samosprávy, tak rozpočet podporíme. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou dvaja poslanci Martin Chren a po ňom Peter 

Pilinský.  

Martin Chren 

Ďakujem veľmi pekne. Chcem len veľmi stručne vyjadriť veľkú podporu k tomu čo povedal pán 

starosta Krúpa a naozaj Bratislavský samosprávny kraj je špecifický v tom, že drvivá väčšina jeho 

obyvateľov pracuje, alebo žije na území hlavného mesta kde však vôbec sa nestará o cesty 

a neprispieva na to, preto pokračovanie v tej tradícií, ktorá bola založená už myslím 

v predminulom volebnom období na župe prispievať aj na rekonštrukciu ciest na území mesta je 

veľmi vhodné a veľmi správne a určite by sme sa k tomu veľmi skoro mali dostať. V Ružinove žije 

a pracuje skoro 20% obyvateľov kraja, ktorí jazdia po tých cestách, ktoré tu máme a napriek tomu 

župa nijak, hoci sú to cesty regionálneho významu, nijak na ne neprispieva s výnimkou nejakého 

mimoriadneho rozhodnutia, ktoré bolo veľmi správne v minulosti zavedené a teda pán Krúpa má 

v tomto moju podporu a dúfam, že nikto sa neobráti chrbtom svojim voličom a keď budeme 

o tomto rozhodovať.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Faktická poznámka pán poslanec Pilinský. 

Peter Pilinský 

Ďakujem. Rovnako by som chcel podporiť kolegu Jožka Krúpu ohľadne toho čo hovoril ohľadne 

tých športových projektov, tých veľkých športových projektov tak ako bola spomenutá tá hala. My 

u nás v Rači sa tiež boríme s takým problémom. Je tam veľká investícia naplánovaná, má vydané 

územné rozhodnutie, je to vybudovanie plaveckého bazénu s multifunkčnou halou a s ľadovým 

štadiónom. Myslím si, že v krátkej dobe asi naplánujeme nejakú návštevu u pána župana 

a pretože sme sa aj s pánom riaditeľom odboru školstva rozprávali o tom, že by bolo fajn využiť 

potenciál toho, že tam vzniká takéto multifunkčné športovisko a oživiť opäť športovú triedu 

minimálne, alebo, alebo športovú, urobiť znovu športové gymnázium na Hubeného ulici a práve 

takéto veľké projekty, ktoré sú prioritne, teda ktoré by mal, mal financovať štát alebo samospráva. 

My sme radi že sa našiel v úvodzovkách blázon, súkromník, ktorý ide do toho investovať a možno 

by bolo fajn ak by sme na takýchto veciach mohli participovať aj z úrovne BSK. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalej ešte s faktickou poznámkou pán poslanec Drotován.  

Michal Drotován 

Ďakujem. Ja by som k tomu iba chcel povedať, že treba v prvom rade riešiť športové a iné areály 

župy a rozhodnúť čo s nimi ďalej a potom riešiť možno súkromné, alebo iné projekty, lebo 

športových areálov župa má veľmi veľa aj pozemkov, ktoré žiaľbohu často nie sú župné a tým 

pádom to sú veci čo treba v prvom rade riešiť, takže ďakujem.  



Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšou pani poslankyňou prihlásenou do rozpravy je pani Pätoprstá.  

Elena Pätoprstá 

Chcela by som veľmi pekne poďakovať vedeniu župy, ale aj všetkým poslancom, ktorí podporili 

novú kapitolu v rozpočte, ktorá sa týka starostlivosti o krajinu, prírodné zdroje, územné 

plánovanie a prevenciu pre zdravie obyvateľstva. Ja sa veľmi teším tomu, že toto nie je žiadne 

PR, že župa je zelená, pretože je to, že je to podporené verejnosťou, lebo je to veľmi sexi, ale 

jedná sa o projekty, ktoré veľmi úzko súvisia s prívalovými dažďami, s povodňami, ktoré 

spôsobujú škody na majetku obci, obyvateľstva. Jedná sa o prevenciu zdravia, ktorá sa veľmi 

úzko týka podzemných vôd a nemusím zdôrazňovať to, čo sa stalo na území v okolí Šamorína, 

že sa, že je to vlastne kontaminácia, ktorá môže súvisieť aj s teda s kontamináciou, ktorá sa šíri 

spod Bratislavy. Zároveň aj budeme riešiť ochranu, biologickú ochranu regulácie, komárí kalamít, 

to znamená nebudeme už ľuďom, ja teda dúfam už skončila éra kedy sme ľuďom striekali na 

hlavu cypermethrin už keď boli vyliahnuté komáre, to znamená úplne neefektívne sa vynakladali 

financie či už župy, mesta, alebo obcí a ľudia znášali dôsledky cypermethrínu, ktorý je nielen 

karcinogénna látka, ale aj znižuje reprodukčnú schopnosť mužov a tak isto sa to týka aj ochrany 

lesov a to nielen z hľadiska nejakého PR, ale aj skutočne dôsledkov, ktoré sú pri ťažbe v území 

kde je dôležitá rekreácia, kde sa celé mesto chodí vlastne veľká skupina obyvateľov rekreovať 

do širokého okolia lesov a stretáva sa tu konfliktne s ťažbou dreva kde sa ničia nielen toky vody, 

ktorá súvisí s podzemnými vodami ale aj cyklotrasy, alebo chodníky, ktoré sú ničené pri ťažbe, 

čiže naozaj považujem za veľmi dôležitú túto kapitolu a chcem sa poďakovať všetkým, ktorú ju 

podporili jej vznik.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani vicežupanka Ožvaldová. 

Alžbeta Ožvaldová 

Pán župan ďakujem za slovo. Kolegyne, kolegovia máme pred sebou zákon roka. Ďakujeme 

oddeleniu aj ekonomickému, finančnému, všetkým pracovníkom úradu, ale treba sa poďakovať 

vám poslancom, poslankyniam. Je nás tu 50, sme z rôznych krajov, sme z rôznych oblastí, máme 

iné a iné priority, máme iný pohľad na veci, iný uhoľ pohľadu určite, ale tieto všetky vstupy do 

rozpravy hovoria o tom, že je tu jeden vynikajúci kolektív, sa tu rysuje jeden vynikajúci kolektív. 

Sú to poslankyne a poslanci, ktorí absolútne chápu, že tento rozpočet na rok 2018 musíme 

schváliť aspoň z vašich doterajších vstupov my to vychádza, lebo ak chceme pre tento kraj, pre 

našich ľudí, obyvateľov, ktorí tu bývajú aj niečo urobiť tak od niečoho sa musíme odraziť. Ja vám 

veľmi pekne ďakujem za vaše doterajšie stanoviská a vyjadrenia. Ďakujem ako pristupujete 

k rozpočtu na rok 2018 a dúfam, že vyjadríme sa hlasovaním aby sme mohli reálne veci urobiť 

pre náš kraj. Ďakujem.   

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne a poslednou, doteraz poslednou prihlásenou do rozpravy je pani 

poslankyňa Oráčová. 

 

 



Barbora Oráčová  

Ďakujem. Ja chcem povedať za mestskú časť Staré mesto za ktoré som zvolená, že tento 

rozpočet podporím rada, pretože som v ňom našla školy, ktoré si naozaj vyžadujú rekonštrukciu, 

pretože sú v hroznom stave ako je napríklad Stredná škola na Fajnorovom nábreží. Tam by som 

potom poprosila pokračovať ďalej v rekonštrukcií sociálnych zariadení, takisto Stredná škola 

na Zochovej, konzervatórium a Tanečné konzervatórium Evy Jaczovej, takže za toto veľmi 

ďakujem, že tieto školy našli svoje poradie na rok 2018 a takisto chcem veľmi pekne poďakovať 

čo ma obzvlášť teší, že boli navýšené individuálne dotácie tak aby spĺňali pomer 80:20, pretože 

naozaj aj v minulých rokoch sa ukázalo, že je to veľmi vďačný nástroj na podporu úžasných 

verejnoprospešných činností, ktoré vykonávajú na území celého  Bratislavského kraja rôzne 

organizácie či neziskovky. Veľa z vás už pochválilo ekonomický odbor, ja ho chválim tiež 

a zároveň chcem pochváliť pracovníčku dotácií Janette Filipovú a Mira Dragúňa, ktorí ma 

upozornili na tento nepomer čo sa týka individuálnych dotácií a veľmi sa mi páči keď zamestnanci 

používajú rozum a sledujú si sami v návrhu rozpočtu svoje podprogramy. Tak to má byť a preto 

som veľmi rada, že táto župa pracuje odspodu a nahor veľmi kvalitne. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem pani poslankyňa. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dušan Dvoran.  

Dušan Dvoran 

Ja by som chcel rozpočtu, že čakal som, že v tejto chvíli už budeme vedieť naauditovaný 

záverečný účet. Prvý krát sa stretávam s plánovaním havárie. Havárie mám peniaze vždycky 

v rezervnom fonde a keď nemám v rezervnom fonde musím zobrať úver. To je k tomu, ale už keď 

je to tam nech to tam je. Ale chcem sa ku komunikáciám vyjadriť. Komunikácie druhej a tretej 

triedy a to sú jediné komunikácie, ktoré nám patria majú dĺžku 518 kilometrov jako odtiaľto do 

Michaloviec. Na opravu výtlkov máme 1,5km to je jak odtiaľto aby sme vedeli po Tomašíkovu. Na 

realizáciu nových ciest máme 35 500m2 deleno 6 zhruba šírka cesty čo je 6 kilometrov to je jak 

odtiaľto bližšie ako po hlavnú stanicu. Máme cesty 2. triedy odtiaľto až do Michaloviec. Zobrali 

sme z bežných výdavkov, dali sme do kapitálových výdavkov. Vychádza mi, že zo 6 miliónov eur 

zhruba 30 euro/m2 je to dákych 200 000m2 deleno zhruba tých 6 niečo menej, spravíme 30 

kilometrov. Ak by sme mali z tohoto dávať ešte na mestské časti a ja teraz hovorím za cesty 

v okrese Malacky, lebo z toho pochádzam jak vyzerá cesta druhej triedy Záhorská Ves, Malacky, 

vstup do republiky z Rakúska. Ako vyzerá cesta, tankodrom čo už nie je kde ani lepiť Jakubov, 

Láb, Zohor a podobne, neviem si predstaviť, že by malo ísť ešte na mestské časti a v dopravnej 

komisii som jasne povedal, že tých peňazí na úpravu týchto ciest druhej a tretej triedy a chcem 

sa držať striktne zákona 202/2001, lebo to sú cesty, ktoré nám patria. Musím povedať, že ja si 

miestne komunikácie a všetko musím robiť sám, alebo mám to tak pochopiť, že aj všetky obce 

a mestá v Bratislavskom kraji to znamená okresov Malacky, Senec a Pezinok budú môcť na tie 

miestne komunikácie žiadať peniaze, alebo ako sa v tom bude pokračovať? Ale na základe toho, 

že mestské časti teraz tam nie sú, rozpočet je tak ako je daný, uvidíme jak to bude pokračovať 

v budúcich rokoch, ale rozpočet v tomto ako je postavený podporím.   

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Ešte predtým než odovzdám slovo pánovi Bošňákovi tak s faktickou sa 

prihlásila pani vicežupanka Ožvaldová.  



Alžbeta Ožvaldová 

Reakcia na pána kolegu Dvorana. Má pravdu. V žiadnom prípade čo sú narozpočtované financie 

na cesty, ktoré sú v správe Bratislavského samosprávneho kraja nezobereme ani jedno euro, to 

nedovolíme preto, lebo potrebujeme opravovať, rekonštruovať. To čo sa týka našich kolegov 

z mestských častí, upozornili na to, že meníme VZN. Je to dotačná schéma, to je absolútne nie 

je z tej položky, ktorá hovorí o rekonštrukciách a o kapitálových výdavkov na tvorbu nových ciest, 

takže v žiadnom prípade. Môžeš sa uskladniť. Ďakujem veľmi pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšia faktická poznámka a upozorňujem, že 3x a dosť Martin Chren.  

Martin Chren 

Ďakujem veľmi pekne. A ja som absolútne chápem váš postoj. Málokto to o mne vie, ale práve 

včera som prežil také celkom zlé výročie, môj otec by sa dožil 60rokov, nedožil sa pretože pred 

16 rokmi zomrel pri tragickej autonehode na ceste medzi Malackami a Rohožníkom na tej o ktorej 

sme tu hovorili a budem absolútne podporovať jej rekonštrukciu. Na druhej strane vás chcem 

ubezpečiť, to čo povedala aj pani vicežupanka a hovoríme o peniazoch, ktoré nájdeme a nájdeme 

ich extra z toho, že ušetríme. Ja som sa dokonca snažil posledný mesiac byť veľmi nápomocný 

a spolupracovať s vedením župy práve v tom aby sme našli v investičnom pláne a v ďalších 

výdavkoch sumy, kde vieme ušetriť peniaze a pomôcť napraviť zase ten nevyrovnaný vzťah, že 

bratislavská župa naozaj má takmer všetky príjmy z tej bývalej cestnej dane, dnes už je to 

pretransformované, ale stále sa to tomu rovná a pritom má výrazne iný podiel ciest ako všetky 

ostatné kraje. Čiže ten všeobecne nastavený systém platný pre celé Slovensko nie je vhodný pre 

Bratislavský kraj, pretože oveľa väčší pomer ciest sa nachádza na území hlavného mesta, zatiaľ 

čo tie daňové príjmy resp. príjmy odvodené od daňových príjmov z bývalej cestnej dane, dane 

z motorových vozidiel idú výlučne len do rozpočtu bratislavskej VÚC a cez dotačnú schému 

z peňazí, ktoré ušetríme vďaka dobrému hospodáreniu môžeme toto kompenzovať a nesprávať 

sa macošsky k voličom, ktorí chodia po cestách regionálneho významu, ktoré by vo všetkých 

ostatných krajoch boli vo vlastníctve a správe župy. Bratislava má tú smolu, že nie sú, pretože 

drvivá väčšina obyvateľov žije a pracuje na území hlavného mesta.  

Juraj Droba 

Ďakujem za faktickú poznámku a úplne poslednú, to je faktická na faktickú, alebo to je faktická 

sám na seba pán poslanec Dvoran? Nech sa páči. 

Dušan Dvoran  

Chcem iba hovoriť, že keď máme my na obciach index 1, Bratislava má 2,54 na občana čo 

dostáva peniaze z podielových daní.  

Juraj Droba 

Ďakujem za klarifikáciu. Faktická poznámka pani poslankyňa Hudáková.  

Mária Hudáková 

Som ešte, chcela by som ešte reagovať na príspevok pani Eleny Pätoprstej. Viem, že mnohé 

veci, ktoré sa týkajú životného prostredia nie sú priamo v kompetencii BSK, ale ja by som bola 



veľmi rada, keby si Bratislavský samosprávny kraj našiel cestu aby sa ho tieto otázky ochrany 

životného prostredia týkali, pretože tieto otázky sa týkajú obyvateľov a občanov Bratislavského 

samosprávneho kraja. Poviem len niekoľko vecí, ako ekologická havária vo Vrakuni, potom 

zvláštna skládka odpadu v Podunajských Biskupiciach, ktorá je pravdepodobne čierna skládka. 

V lete v meste Bratislava sa v centre nedá dýchať. Všetko sú to faktory, ktoré možno sa zdajú, že 

nie sú v kompetencii BSK, ale určite sa týkajú jej občanov, preto by som bola veľmi rada, keby 

Bratislavský samosprávny kraj si našiel cestu ako komunikovať a naozaj efektívne ovplyvňovať 

tieto otázky.  

Juraj Droba 

Nech sa páči, príspevok do rozpravy, alebo faktická? Dobre, reakcia pani poslankyne Pätoprstej.  

Elena Pätoprstá 

Mária myslím, že ma poznáte, že keď sa niečoho chytím tak som jak buldog a čo sa týka presne 

toho čo ste spomínali už sa začali aj rokovania, máme aj nejaké výstupy, ale žiaľ niektoré 

kompetencie ako samotné merania, alebo návrhy akým spôsobom vyčistiť celé územie Bratislavy, 

alebo návrh akým spôsobom by sa to malo, alebo zafinancovať to nie je v kompetencii župy. To 

čo budeme robiť a to budeme robiť naozaj, môžem, môžem vám to garantovať, robiť také 

opatrenia aby sme štátu vysvetlili, že ak to nebude robiť, bude sa musieť za to zodpovedať aj 

legislatívne pretože je to jeho povinnosť a nerobí si to od roku 2004 a je to, sú to smernice 

Európskej únie, ktoré sme my dostali do našich zákonov, do vodného zákona a štát si neplní 

informovanosť verejnosti aké kontaminácie sa nachádzajú v podloží Bratislavy a takisto aj aké sú 

dopady, alebo posuny podzemných vôd kontaminovaných smerom k Žitnému ostrovu. Budeme 

spolupracovať aj s Trnavským samosprávnym krajom, prebehli už aj rokovania s odbornou 

verejnosťou a už sú aj nebudem teraz menovať aké všetky rokovania prebehli, ale je to, môžem 

vás ubezpečiť, že to bude, že sa budem toho držať.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Keďže nie je už nikto ďalší prihlásený do rozpravy tak uzatváram možnosť prihlásiť sa 

týmto do rozpravy a odovzdávam ešte záverečné slovo finančnému riaditeľovi, pánovi Bošňákovi, 

predpokladám, že v ňom bude reagovať aj na pána poslanca Dvorana. Dovoľte ešte predtým než 

mu odovzdám slovo veľmi pekne poďakovať za nadprácu a nadľudský výkon, ktorý predviedol on 

a jeho zamestnanci za posledné dva mesiace s prípravou tohto rozpočtu. Ivan, ďakujem ti veľmi 

pekne.   

Ivan Bošňák 

Požiadal som ešte k tej RCBčke a možno tým ukončím. Do čoho asi pôjdeme ukončím predstavu 

aby sme mali predstavu o tom do čoho asi pôjdeme pri tom záverečnom účte a pri rozpočte. 

Program 6. Komunikácia a musíte byť z toho na nervy a uznávam, lebo je to na jednej strane 13,5 

milióna výdavkov s jedným paragrafom a s nezmyselnými ukazovateľmi, ktoré sa volajú 

merateľné ukazovatele, to ani nejdem komentovať, ani som do toho nezasiahol, nechali sme to 

tak. A školským jedálňam na strane 57 tam je 1,6 milióna sa venujeme na deviatich stranách 

rozpočtu. A ja poviem rovno, že ste sa venovali, tí, ktorí ste tu boli posledné roky. Školským 

jedálňam na deviatich stranách rozpočtu a internátom na ďalších štyroch. Toto zmeníme. 

Školským jedálňam sa budeme venovať na dvoch stranách a RCBčke, tomu dáme 10 strán. 

Zbierame, pretože to nemáme v našom účtovníctve a zozbierame údaje asi 35 položiek čo 



RCBčka robí. Koľko solí, odhŕňa, frézuje, vykopáva výkopy, strihá, meria, nových ciest a tak ďalej. 

Toto čo tu je nedáva zmysel. Veď nemôžu predsa spraviť 8 kilometrov nových ciest a vyfrézovať 

1 kilometer. 13,5 milióna za posledné 4 roky je 50 miliónov euro. Tí čo ste na Bratislave viete, že 

ste od vlády dostali keď tu bola Európska únia 13, 17? Teraz ste dostali tiež že 13 miliónov na 

cesty? A v Bratislave to vidno. Takže sa pozrieme na to čo bolo urobené, napíšeme si, že koľko 

majú urobiť, pôjde sa to fotiť z nášho odboru dopravy, dozrieme na to aby to bolo urobené dobre 

a všetkých vás pozveme, lebo nebude to nikdy urobené nikde inde ako v našom kraji a určite tam 

je za to zodpovedný v tej obci, mestskej časti, alebo v meste niekto z vás, alebo váš kamarát vo 

vedľajšej obci. A pozrieme sa na to aby to bolo robené správne, tie peniaze tam necháme, ale to 

je ten jeden princíp s ktorým sme sem prišli, že ak už tie peniaze tam rezervujeme a potom ich 

máme zaplatiť tak budeme žiadať adekvátny výkon. Nekomentujem minulosť, ale do budúcnosti 

dávame všetci prísľub, že 13,5 miliónová položka z 84 miliónov daňových príjmov je ďaleko 

najväčšia a bude o nej 10 strán v záverečnom účte a kompletná analýza a budeme vedieť 

zodpovedať na všetko. A šťastní budeme až vtedy, keď vy budete vidieť po obciach rachot, že to 

tam bude zrazu po novom a bude to vyzerať tak ako v tom Rakúsku a nemám iný záujem len aby 

to skutočne v tých oblastiach kde to trošku viacej vidno v tom prvom roku vyzeralo tak ako má. 

A ďalšie roky, za 5 rokov sa dostaneme na ďaleko lepšiu úroveň kvality tých našich ciest. Jediné 

o čom sa budeme s vami baviť je, že či úplne nová vozovka aj s RCBčkou, to je kapitálový 

výdavok, alebo bežný výdavok. Jednoduchšie to máme v kapitálových, lebo si vieme na to 

požičať, tie bežné ušetríme a môžeme dať viacej do športu a do kultúry. Veľmi prehľadné tabuľky, 

redukovaný počet strán zrozumiteľnou rečou. Toľko za mňa. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne a dovzdávam teraz slovo návrhovej komisii aby predniesla návrh 

uznesenia, následne budeme hlasovať.   

Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne. Takže budeme hlasovať o návrhu rozpočtu Bratislavského 

samosprávneho kraja na rok 2018 až na rok 2020. Keďže sme nezaregistrovali žiadny 

pozmeňujúci návrh a vlastne ani k žiadnemu sa nehlasovalo, takže budete hlasovať, alebo 

budeme hlasovať o uznesení, ktoré máte vlastne v zmysle toho návrhu.  

Juraj Droba 

Ďakujem, prosím teraz aby ste sa prezentovali a hlasovali. Ďakujem veľmi pekne. Za hlasovalo 

46 poslancov, proti 0, zdržal sa 1, nehlasoval 1. Prijali sme uznesenie v takom znení v akom bolo 

prednesené. Za toto si zaslúžime obed. Chcem vás informovať, že udeľujem teraz 30 minút 

prestávku a bol by som veľmi rád keby sme o dvanástej opäť začali, nech to máme čím skôr 

z krku, ale máte 35 minút na to aby ste sa najedli pani poslankyne, páni poslanci pripravili sme 

pre vás obed. Upozorňujem prítomných, že obed je pripravený pre poslancov. Ďakujem veľmi 

pekne.  

Alžbeta Ožvaldová 

Kolegyne, kolegovia, pokračovali by sme v rokovaní. Zaujmite svoje miesta poprosím vás 

a budeme pokračovať v rokovaní. Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem veľmi pekne, čiže ak dovolíte 

pristúpime k bodu číslo 6. Máte pred sebou pani poslankyne a páni poslanci predmetný materiál 

Návrh na schválenie nájmu častí parciel č. 754/2 a 9 zapísaných na liste vlastníctva č.1410, 



kataster Jánošíková, obec Dunajská Lužná, okres Senec, Slovenskej republike v správe 

Slovenskej správy ciest, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Poprosím pána Matúša Šaraya, 

vedúceho právneho oddelenia aby sa ujal slova. Ďakujem. 

Matúš Šaray 

Á ďakujem. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, materiál, ktorí máte pred sebou tak 

ako už z názvu vyplýva požiadala nás Slovenská spáva ciest v súvislosti s prípravou budovania 

R4, D7 o vysporiadanie určitej časti pozemku. Ide ako vidíte v uznesení o pár metrov štvorcových, 

to znamená, dochádza tu v tomto prípade o prenájom na dobu výstavby, predložili znalecký 

posudok, suma nájmu je určená znaleckým posudkom tak ako stanovujú všeobecne záväzné 

právne predpisy. Už aj v minulom zastupiteľstve sme takéto kúsky v súvislosti budov s touto 

prípravou stavby zrealizovali, takže poprosím vás o podporu, prípadné otázky zodpoviem, len 

upozorňujem, ide tu o osobitný zreteľ, takže potrebujeme 3 pätiny poslancov. Ďakujem.  

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pekne. Poprosím, otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak nemáme nikoho prihláseného 

tak uzatváram diskusiu. Dúfam, že budeme mať troj-pätinovú, pardon, nech sa páči pán poslanec 

Greksa máte slovo. 

Marian Greksa 

Ďakujem, ešte som stihol. Ja len chcem povedať, že keďže potrebujeme 2 tretiny aby ešte pre 

istotu rýchlo zohnali ostatných z toho jedla, lebo to nedáme. Ďakujem.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne, takže je to návod na to aby sme urobili také hlasovanie čo bude taká štych 

próba, dobre? Takže hlasujme teraz nech sa páči, všetci. To je len prezentácia či nás je dosť. 

Ďakujem pekne. Bude to stačiť. Veľmi pekne ďakujem za upozornenie. Takže ak nemáme nikoho 

prihláseného ďalšieho, slovo má návrhová komisia. Nech sa páči.  

Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne. Takže k bodu číslo 6 Návrh na schválenie nájmu časti parciel v zmysle 

teda bodu 6 je, hlasujeme o návrhu uznesenia v predloženom znení.  

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pekne. Hlasujme teraz. Ďakujem. Za bolo 36 poslancov, proti nebol nikto, nehlasovalo 

6 poslancov. Čiže uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu programu a tým je bod 

číslo 7. Máte pred sebou pani poslankyne a páni poslanci predmetný materiál Návrh na určenie 

prebytočného majetku a schválenie predaja častí parcely 173/1 zapísanej na liste vlastníctva 

č.599, kataster Jánošíková, obec Dunajská Lužná, okres Senec, Slovenskej správy ciest,  ako 

prípad hodný osobitného zreteľa. Úvodné slovo nech sa páči pán doktor Šaray. 

Matúš Šaray 

Ďakujem. Úvodné slovo, v tomto prípade ide o predaj časti parciel, to znamená to je ten tzv. trvalý 

záber na ktorý bude realizovaná uvedená stavba, takisto aj tu cena určená znaleckým posudkom. 

Ďakujem.  



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu, nech sa páči. Keďže nemáme nikoho 

diskutujúceho prihláseného uzatváram diskusiu. Návrhová komisia máte slovo.  

Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne. Takže k bodu číslo 7. Hlasujeme o návrhu uznesenia v predloženom 

znení.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. Ďakujem. Za bolo 37 poslancov, proti 

nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania a nehlasovalo 5 poslancov. Uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k bodu číslo 8, je to Návrh na ukončenie nájmu bytu Milana Mihálika nachádzajúceho 

sa v budove na Harmincovej  v Bratislave v správe SOŠ gastronómie a hotelových služieb. Máte 

pred sebou tento materiál. Poprosím znova pána doktora Šaraya aby sa ujal úvodného slova. 

Ďakujem.  

Matúš Šaray 

Ďakujem pekne. K tomuto materiálu si dovolím trošku obšírnejšie úvodné slovo z toho pohľadu, 

že prešiel, prešiel 4 komisiami, bolo, bola pomerne široká diskusia, ale myslím si, že sme si tie 

veci pomerne podrobne a dosť do hĺbky vysvetlili. Ide o byt v areáli školy, alebo v budove školy 

na ktorú máme možnosť získať externé finančné zdroje na úrovni zhruba 4 miliónov euro. 

Podmienka ale je, že celá táto budova musí byť uvoľnená a vyprataná, pretože celá bude 

staveniskom, to znamená, nie je možné tam pohyb žiadnych iných osôb ako stavebnej firmy. Pán 

Mihálik bol bývalým školníkom na tejto škole, resp. právnym predchodcom v tejto, tejto školy. 

Máme súdne rozhodnutie, ktoré zaväzuje, že je síce povinný, alebo máme právo ho vypratať, ale 

musíme mu poskytnúť bytovú náhradu. Jedna z foriem bytovej náhrady je aj poskytnutie 

finančného plnenia, z toho vychádza aj toto uznesenie. Iná forma sa nám javila problematická 

a riziková z hľadiska hlavne časového, pretože ak by aj župa mala k dispozícií primeraný byt, 

jedinú šancu máme ísť cez súd, kde by sme museli žiadať o vydanie povolenia, alebo príkazu na 

exekúciu v podobe vypratania toho bytu s tým, že sme poskytli bytovú náhradu. Keďže tie súdne 

konania trvajú veľmi dlho a bolo by ohrozený, bol by ohrozený ten projekt, volili sme túto formu 

na ktorou sme sa vedeli ako úrad s pánom Mihálikom dohodnúť. Z tých komisií, samozrejme boli 

tam mnohé diskusie, to na čo som ja apeloval je, že tento človek v podstate historicky mal svojim 

spôsobom smolu, že dostal takýto byt ako zamestnanec v priestore, ktorý nie je bytovým domom. 

Ja sám som vyrastal v bežnom činžiaku, paneláku a takisto moji rodičia mali možnosť takýto byt 

odkúpiť vtedy od mesta, alebo od družstva, alebo od štátu tak ako to bolo v minulosti podľa 182 

zákona o vlastníctve bytov, nebytových priestorov. Tento pán historicky dokonca vrátil družstevný 

byt, pretože bol vlastníkom členského v podielovom družstve ešte pred 89 rokom a vtedajšie 

predpisy nedovoľovali mať 2 nájomné vzťahy. Takže v tomto kontexte si myslím, že tieto 

argumenty keď sme odprezentovali na komisiách tak väčšina tých poslancov vlastne pochopila 

tú situáciu aká je, takže z tohto dôvodu sa obraciam aj ja na vás s prosbou o podporu tohto 

materiálu. Ďakujem pekne.  

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pánovi Šarayovi za úvodné slovo a otváram k tomuto bodu diskusiu. Takže nech sa 

páči, pani Lýdia Ovečková. Pani poslankyňa máte slovo.  



Lýdia Ovečková 

Ďakujem veľmi pekne. Žiaľ ja s týmto materiálom zásadne nesúhlasím. Svoje som už teda 

povedala na komisiách. Nesúhlasím s tým aby Bratislavský samosprávny kraj zaplatil pánovi 

Mihálikovi 130 000, kde vlastne ani nemáme garanciu, že či si on za to kúpi byt, alebo čo si za to 

kúpi, ako tie finančné prostriedky ďalej použije. Z môjho pohľadu ide absolútne o zlyhanie 

predchádzajúceho vedenia úradu, alebo úradu ako celku kedy začali riešiť rekonštrukciu projektu 

na Harmincovovej, teda respektíve rekonštrukciu školy na Harmincovovej, avšak pri tom všetkom 

nejako zabudli, že tam majú jeden školnícky byt a v ňom bývalého pána školníka s jeho synom 

a s jeho rodinou s maloletými deťmi. Tohto pána Mihálika začali riešiť až rok a pol dozadu, čo 

mne príde úplne absurdné. Za ten rok a pól sa žiaľ nepodarilo prísť ku nejakému konsenzu. 

Pánovi Mihálikovi bolo podľa mojich informácií ponúknuté aj náhradné bývanie, toto však 

odmietol, takže trvať na tom aby z verejných finančných prostriedkov bola súkromnej osobe 

zaplatená táto čiastka chcem, je proste pre mňa úplne, že absurdné. Chcem tiež poukázať na to, 

že uhradením, alebo prijatím tohto uznesenia a následne uhradením 130 000 pánovi Mihálikovi 

vzniká výrazný precedens kedy takýchto podobných prípadov ako je pán Mihálik s ktorým 

budeme vlastne , BSK bude poskytovať, by malo poskytnúť náhradu, takýchto prípadov je tu 40. 

40x130 000 máme myslím, že cez 4 milióny, takže oháňať sa tu nejakou časovou tiesňou a tým, 

že teda prídeme o toto. Myslím, že sa všetko dalo riešiť inak a toto, toto nie je riešenie. Toto je 

bezprecedentné spustenie nejakej lavíny, ktorá sa aj vzhľadom na mestské časti, ktoré majú 

rovnaké problémy so školníckymi bytmi, ktorých tiež neni málo, hej? Lebo každá jedna mestská 

časť má vlastne týchto školníckych bytov so svojimi obyvateľmi a bude musieť riešiť tento 

problém. Už potom nebude nikoho zaujímať, že župa bola v časovej tiesni, že jednoducho to 

musela riešiť takto. Bude tam proste, uhradila občanovi 130 000 na kúpu nového bytu. Takisto 

v rozsudku, ktorý tam je, je, že vlastne my sme povinný vyriešiť pána Mihálika, nie sme povinný 

riešiť jeho syna, jeho manželku a jeho maloleté deti. Ako od roku 93 mali myslím si dosť času 

všetci sa tejto situácií prispôsobiť. Prešlo medzičasom 25 rokov, je rok 2018. To, že si 

nezabezpečili nejakým spôsobom náhradné bývanie, nemyslím si pri všetkom mojom sociálnom 

cítení, ktoré mám, tí ktorí ma poznajú vedia, že ho mám, že toto teda má župa riešiť takýmto 

spôsobom, naozaj. Pánovi Mihálikovi bolo poskytnutých niekoľko alternatív, odmietol ich tak ja 

nevidím dôvod prečo naozaj by sme mu mali zaplatiť 130 000 eur. Ďakujem veľmi pekne.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem, nech sa páči poprosím doktora Šaraya aby zareagoval na príspevok pani poslankyne.  

Matúš Šaray 

Ďakujem. Pani poslankyňa áno, tieto diskusie sme mali. Vychádzame naozaj z toho, pán Mihálik 

v podstate sám z vlastnej iniciatívy nemal dôvod riešiť to svoje bývanie iným spôsobom, pretože 

to on mal platný nájomný vzťah k tomuto bytu. To jak keby som  tiež teraz dnes povedal nejakému 

nájomcovi, no tak odíď choď niekde inde. Jednoducho on mal svoj pohľad alebo svoju právnu 

stránku on mal vyriešenú. My sme boli tí ako župa, keď sme vznikli, že sme jednoducho ten 

majetok školy dostali nazvem to aj s touto kvázi právnou ťarchou, lebo je to právna ťarcha, alebo 

právna vada nehnuteľnosti. A môžem sa s ňou vysporiadať len tak, ako mi to zákon dovoľuje. 

Áno, bytová náhrada má svoje náležitosti terminus-technikus. To, čo ste vy spomínali, áno je 

pravda, veď my sme s pánom Mihálikom rokovali dávno predtým, ako bolo toto zastupiteľstvo. To 

je viac ako dva roky, keď sme sa s nim začali baviť o alternatívach, ale tie alternatívy boli viazané 

na dohodu s ním, pretože to, čo sme mu ponúkali bolo takisto dočasné bývanie na inom internáte, 



alebo v inej školskej budove na úplnom druhom konci Bratislavy. Bolo to na Strednej odbornej 

škole polygrafickej v Rači. Snažili sme sa ho kvázi presvedčiť, alebo  nalákať v tom zmysle, že 

tam má štvor-izbový skoro 100 m2 zrekonštruovaný byt, ktorý sme takto pripravovali už pre takéto 

prípady. On sa tam bol dokonca pozrieť aj s rodinou, vyslovil predbežný súhlas, nakoniec si 

uvedomil, že vzhľadom teda na to, že tam býva aj s tým synom a s tými maloletými deťmi, 

chodenie do škôlky a ďalšie takéto veci zargumentoval nám to, že preňho je to neprijateľné, ale 

aj to by bola len situácia, že to je  na jeden rok respektíve rok a pol počas rekonštrukcie s tým, že 

by sa naspäť vrátil k tomu nájomnému. k tomu bytu, ktorý má, pretože ten má právoplatne 

v nájme. To znamená, ja kohokoľvek z tých 40tich, ktorí sme vám poslali tú tabuľku, tak ako ste 

si ju vyžiadali. Veď netvrdíme, že všetkým to budeme takýmto spôsobom riešiť. Tu nastala 

potreba, že úrad chce a uchádza sa o vašu podporu, že máme tu možnosť získať externé zdroje. 

Veľmi často to počúvame ako argument, že Bratislavský kraj nemôže čerpať eurofondy. To je 

jedna z mála možností, kde ich čerpať môžeme. Pani riaditeľka túto možnosť našla, toto je 

podmienka ako ich môžeme čerpať, takže toto máme na miskách váh. My ostatných nájomníkov 

mnohých možno 90 percent nebudeme riešiť pokiaľ tá budova pôjde do čiastočnej rekonštrukcie. 

Lebo raz sa robí strecha, raz sa vymenia okná. Tí ľudia tam vedia fungovať. To znamená ten 

precedens je ale daný judikatúrou Najvyššieho súdu v podstate tie bytové náhrady, áno ja 

chápem, že aj tie mestské časti majú problém. Pokiaľ nezabezpečia bytovú náhradu, ten človek 

v tom byte býva a navyše sa naňho uplatňuje režim takzvaného prechodu nájmu. To znamená 

ten pán Mihálik má síce sám zmluvu, ale jeho domácnosť tvorí, v minulosti ešte manželka, 

bohužiaľ už mu zomrela. Je tam so synom, s týmito deťmi to znamená, ak by sa nedajbože niečo 

stalo s pánom Mihálikom, jeho syn má právo ten byt užívať ako nájomca.To znamená, my toto 

nevieme vyriešiť a župa, tak ako som povedal na komisiách nedostala pri delimitácii žiaden 

bytový fond. Jediné kvázi byty, hovorím to v úvodzovkách, lebo nie sú vedené na LV-éčku sú len 

takéhoto charakteru. Takže naozaj my inú možnosť v podstate momentálne nemáme. Keby bola 

iná možnosť výhodnejšia, ekonomickejšia tak vám tu bude predložená. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Nech sa páči faktickou pán poslanec Říha. 

Juraj Říha 

Ďakujem pekne. Pani kolegyňa, ja mám rád, aby sme sa aj konštruktívne posúvali ďalej. Ak vo 

vašom príspevku uvádzate, že máte s tým problém, bol tu predostretý aj na komisiách istý návrh. 

Bolo by dobré, aby sme si povedali z hľadiska aj času, aký by bol aj váš návrh, na riešenie tejto 

situácie. Ja som sa pána riaditeľa pýtal na komisii a možno, že pán riaditeľ ešte raz, ak by ste 

povedali v pléne. Môj návrh bol, či Bratislavský samosprávny kraj na účely naplnenia súdneho 

rozhodnutia, by si splnil svoju povinnosť, zabezpečením náhradného bývania formou uzavretia 

nájomného vzťahu, na území mesta Bratislavy respektíve v danej časti, a či tým pán riaditeľ by 

sa splnila naša povinnosť daná súdnym rozhodnutím, čo znamená poskytnúť, neznamená, že 

musíme druhej strane. Druhá strana musí súhlasiť, či odpadá naša povinnosť zo súdneho 

rozhodnutia ak poskytneme adekvátny nájomný vzťah. To by bolo možno riešenie, čo by 

pani poslankyňa očakávala ak poviete plénu, že nie, tak v danom prípade odporúčam 

vysporiadajme to, zrealizujme a získajme externé zdroje na rekonštrukciu, ale súbežne by mal 

pán riaditeľ Úradu BSK okamžite spustiť proces prípravy vysporiadania všetkých ostatných 

nájomných vzťahov, v takomto type zariadení. Toto by mala byť okamžitá úloha, aby sme si to na 

najbližšom roku dali doporiadku.  



Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pekne a poprosím pána dokotora na reakciu. 

Matúš Šaray 

Takže, čo sa týka toho náhradného bývania. Áno, je možnosť  vysporiadať, alebo splniť si tú 

zákonnú povinnosť, ale máme len dve možnosti. Buď budeme vlastníkom takéhoto bytu, ktorý 

dáme pánovi Mihálikovi do nájmu, ale s podmienkou, že to musí byť doba neurčitá a kde bude 

mať regulované nájomné tak, ako ho má regulované, ktoré zatiaľ je štátom chránené. To 

znamená, dnes reálne neviem nájsť a je to podľa mňa nemysliteľné alebo absolútne nereálne 

nájsť na trhu, troj respektíve štvorizbový byt, ktorý by niekto bol  ochotný prenajímať za štátom 

regulované trhové nájomné. Jednoducho ja nesplním zákonnú podmienku, to čo hovorí súdne 

rozhodnutie, že primeranosť bytovej náhrady musí byť jedna vec, lokalita, veľkosť bytu 

a podmienky toho nájmu. To znamená, teda to nájomné. To znamená, ja keby som aj našiel 

nájom na dobu neurčitú a bude tam trhové nájomné 500, 600,700 euro tak ako bežne poviem 

býva, tak som si nesplnil tú povinnosť. A znova, keby som aj takýto byt hneď k dispozícii mal, tak 

dohodou s ním sa viem na tom dohodnúť, že tam pôjde, ale keď sa nedohodneme, musel by som 

ísť len tou súdnou cestou. A keď sme prišli na tento projekt pred dvomi rokmi, už vtedy sme 

vyhodnocovali ako príliš veľké riziko, že ja sa do dvoch rokov nemusím dopracovať 

k právoplatnému rozhodnutiu, ktorý mi súd povie: áno máš právo pána Mihálika vysťahovať. Preto 

sme volili túto formu. Snažili sme sa dohodnúť, bohužiaľ nevyšlo to. Pripravili sme tento materiál, 

ktorý prešiel v komisiách. Na základe vašich odporúčaní ešte aj s pánom riaditeľom sme 

v podstate s pánom Mihálikom sedeli, bola snaha. Výsledkom je, aj keď len symbolický ústupok 

z jeho strany. Je tam suma 128 500, bol kvázi ochotný sa ďalej baviť, ale bol si príliš istý svojim 

právnym postavením a naozaj to postavenie také má. Ak by to postavenie on také nemal, tak som 

ja prvý, ktorý poviem, vážení vieme to vyriešiť aj ináč. Naozaj to momentálne ináč vyriešiť 

nevieme. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pekne. Nech sa páči s faktickou poznámkou pani poslankyňa Ovečková. 

Lýdia Ovečková 

Ja si ešte dovolím reagovať na to. Takže áno v prípade, že by sme našli takýto byt, bola by tam 

napríklad cesta, že on by platil, to regulované nájomné, zbytné by mu napríklad počas  

rekonštrukcie Harmincovej možno doplácala BSK mesačne. Stále mi to príde lepšia alternatíva 

a potom by sa mohol naspäť vrátiť do toho bytu a komplexne spolu s tými ostatnými štyridsiatimi 

ho potom nejakým spôsobom riešiť, ako takto ad hoc, hurá systém ideme mu zaplatiť byt, 

respektíve mu dať finančné prostriedky 130 000, ktoré navyše nevieme, že či vlastne použije 

potom na kúpu bytu, napríklad, lebo podľa mojich informácií čo som si pozisťovala napríklad, tak 

jeho syn má nedoplatok na sociálnej poisťovni a tak ďalej, že teda, či vôbec tie finančné 

prostriedky budú zabezpečené, alebo použité na kúpu bytu.  

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem. Nech sa páči ešte pán doktor Šaray a potom pokračujeme v diskusii. 

 

 



Matúš Šaray 

Pokiaľ ide o použitie tých prostriedkov, pre nás je rozhodujúce to, čo máte v uznesení, že pán 

Mihálik podpíše nazvem to dohodu o urovnaní, obsahom ktorého bude dosiahnutie právneho 

stavu, ktorý potrebujeme. To znamená, ukončuje sa nájom a on konštatuje, že zaplatenie tých 

financií je vysporiadané, je naša povinnosť voči nemu zabezpečenia bytovej náhrady. Hovorím 

to otvorene, či on si za to kúpi byt, alebo to precestuje, alebo to dá svojim deťom, ako naozaj to 

sme hovorili otvorene, ja toto v podstate neriešim ani nikto z nás, my potrebujeme dosiahnuť stav 

právneho uvoľnenia tohto priestoru. A tú alternatívu, ktorú ste vy spomínali. Áno, bola by aj tá 

možná, ale stále je to o tej dohode. To znamená, keď sme toto rozprávali s pánom Mihálikom, 

keď sme ho zavolali na tú Račiansku, keď povedal, že to je ďaleko, presne to bola jedna 

z alternatív. Ste ochotný teraz hneď sa presťahovať? Nájdite si vy byt, ktorý by vám bude 

vyhovovať, ja neviem v susednej bytovke, my zistíme cez realitku, že je tam, poviem príklad 600 

eurové nájomné, vy tu platíte 150, 450 vám budeme mi doplácať na dobu jeden rok alebo jeden 

a pól, kedy bude rekonštrukcia a potom sa vrátite naspäť. Povedal, nie ja už sa dva krát nechcem 

sťahovať, ja mám 60 rokov som dôchodca, to znamená, nie, neakceptoval nám tento 

mechanizmus. Ale zase, aj na súd nemôžem ísť s návrhom keby som chcel exekučný titul na 

vypratanie, že toto je nejaké dočasné riešenie. To dočasné riešenie môžem riešiť len dohodou 

s ním. Nebol ochotný na takúto dohodu pristúpiť. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem. Ideme nad rámec rokovacieho poriadku, nech sa páči s faktickou pani Ovečková. 

Lýdia Ovečková 

Ďakujem. No sám ste to povedali, nebol ochotný. Áno, potrebná je dohoda, no bohužiaľ, tá druhá 

strana sa asi veľmi dohodnúť teda nechce. Ja len nechcem, aby sme sa tu dočkali toho, že pán 

Mihálik skončí niekde v nejakom domove seniorov, jeho rodina, jeho syn s manželkou 

a s maloletými deťmi potom skončí niekde v nejakom krízovom centre, alebo niekde a peniaze 

pôjdu niekde proste na úplne iný účel a potom tu riešime ďalšie sociálne osudy jednej rodiny. 

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pekne. Nech sa páči, nasleduje pán poslanec Drotován.  

Michal Drotován 

Ďakujem. Ja by som sa chcel opýtať, či pán Mihálik, keďže sa jedná o materiál, ktorý mu mal 

vlastne darovať 130 000 sa nachádza v miestnosti a vie obhájiť, prečo sa nevie presťahovať a či 

mal odvahu sem prísť, alebo to berie za vybavené, že keďže vykašlal, alebo okašlal systém, tak 

to má isté. Lebo ja som pozeral tie materiály, je tu napísané to, čo podpísal v roku ´90 keď tam 

nastupoval on ako školník a jeho žena ako upratovačka, že je to viazané na služobný pomer. To 

znamená, on vedel do čoho ide, keď ide do toho bytu, takže v podstate je to človek, ktorý myslím 

si, že keď má dostať 130 000 alebo 128 500, tak by mal mať aspoň odvahu prísť nám povedať, 

prečo ich má on práve dostať, keď sám podpisoval takúto zmluvu, prečo ich nemajú dostať mladé 

rodiny, čo platia 130 000 hypotéku a prečo on, keď ako dôchodca sa nemôže sťahovať inde. 

Tie námietky, že je hlučná Račianska ulica, Harmincovú poznáme vieme aká je tá ulica, a určite 

nie menej hlučná ako  Račianska. Vedľa je diaľnica, takže ja by som bol rád, keby tu bol osobne, 

ale asi je to len rečnícka otázka, lebo myslím, že tu asi nie je. Takže toľko iba k tomu, ďakujem. 



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem, nech sa páči sa reakcia pána doktora Šaraya. 

Matúš Šaray  

Ďakujem. To, že tu nie je pán Mihálik, je tá, že funguje ako kamionista a je mimo územia republiky 

ponúkali sme mu túto možnosť a povedal, že ak by mal možnosť, tak tu určite bude a vie sa pred 

vás predstaviť. Povedal aj za prítomnosti, keď sme s ním rokovali s pánom riaditeľom, takže 

v tomto naozaj neviem čo iné k tomu povedať. A ak sa môžem ešte tá prvá otázka bola k čislam? 

Teraz mi vypadlo priznám sa. Dobre, ďakujem.  

Alžbeta Ožvaldová 

Nech sa páči sa nasleduje pán poslanec Chren. 

Martin Chren 

Ďakujem veľmi pekne. My sme vážené kolegyne, vážení kolegovia sa tomuto veľmi intenzívne 

venovali. Možno niekoľko hodín prebiehala dohromady tá diskusia na investičnej a neskôr aj na 

finančnej komisii. Musím povedať, že na začiatku po prvý krát keď som sa oboznámil s týmto 

materiálom moja reakcia bola veľmi podobná, ako reakcia mojich predrečníkov. To znamená, 

vbehlo do mňa sto čertov a hovorím si ako je možné, že takto niekto nás ide vydierať a držať ako 

rukojemníkov. No čím viac sme sa tým materiálom zaoberali, čím viac sme si pozreli všetky tie 

rozsudky, ktoré slovenské súdy dali, pozreli sme si legislatívu, tým menej bolo to moje 

rozhorčenie zjavné a tým viac som musel dať za pravdu úradu, ktorý prišiel s týmto jediným 

riešením. Dnes, mohli by sme sa rozprávať o čomkoľvek, ale faktom je, že dnes budeme hlasovať 

o tom, že či sa tá rekonštrukcia z eurofondov v našej budove uskutoční alebo neuskutoční a tento 

pán nás drží ako rukojemníkov. On keď sa nie je ochotný dohodnúť, nemáme žiadnu inú možnosť. 

Keby sme mali niekoľko rokov čas, tak sa môžeme ísť súdiť, dať tu žiadosť o jeho deložovanie. 

Bude to možno tri roky na súde, nakoniec vyhráme, musíme mu nájsť nejaký iný byt, ktorý mu 

musíme takisto kúpiť, alebo prenajať, ale tie roky nemáme, nemôžme si dovoliť ten luxus. Zároveň 

by som chcel ešte upriamiť pozornosť na jeden taký detail, ktorý keď tu padlo aj slovo 

spravodlivosť a existuje veľmi veľa podobných prípadov aj mnohé mestské časti majú takéto 

služobné byty. Na meste Bratislava sa boríme s problémom reštituovaných bytov náhradného 

nájomného bývania. Všade je tá judikatúra úplne jasná. Sme povinní týmto ľuďom dať zo zákona 

Slovenskej republiky iný byt, nikoho nemôžme len tak dať na ulicu a zároveň je pravda, že keby 

tento konkrétny človek býval v hocijakom byte, v normálnej bytovke, v štátnom alebo 

v družstevnom byte, tak ako skoro všetci ostatní obyvatelia na Slovensku, by mal v tých 

začiatkom 90-tych rokov možnosť odkúpiť si ho za nejakých symbolických 10, 20 000 korún, tým, 

že bol v takomto špecifickom type bytu, nemal, bol pripravený o túto možnosť, a preto dnes 

nastáva tá situácia aká nastáva. A to je keď hovoríme o spravodlivosti, tak možno to je taký 

pohľad trošku z druhej strany. Inými slovami, toto hlasovanie dnes pre mňa nie je hlasovaním 

o tom, že by sme vytvárali nejaký precedens a chcem zdôrazniť, že ak schválime tento prípad, 

v žiadnom prípade, to nebude precedens voči ostatným. Toto hlasovanie je dnes bohužiaľ len 

o tom, že sme sa ocitli v situácii, kde neexistuje žiadne iné riešenie, aj keď by sme ho radi našli 

a hlasujeme o tom, či sa uskutoční rekonštrukcia tej budovy, alebo neuskutoční. A keď sa na to 

pozeráme z hľadiska čistého porovnania výnosov a nákladov, tak je to niečo, čo je stále ešte 

výhodné, napriek tomu, že sa nám to nepáči, že to tak určite necítime, ale je to stále výhodné pre 

náš kraj, je to výhodné pre Harmincovú a nemáme na výber. Ďakujem veľmi pekne. 



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pánovi poslancovi. Nech sa páči s faktickou nasleduje pán poslanec Krúpa. 

Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne. Ja v súvislosti s tým, aby naozaj to nebolo precedens by bolo možné tak, 

ako hovorila pani poslankyňa Ovečková, že je tu nejakých ďalších 40 bytov, ktoré sú podobné 

v nejakom takomto systéme. Možno keby úrad dopredu urobil nejakú analýzu, či sa tieto byty 

nenachádzajú tiež v nejakých objektoch, ktoré by perspektívne sa  mohli stať objektom nejakých 

žiadostí z eurofondov a možno, aby sa takéto veci začali predom riešiť bez toho, že sa naozaj 

dostaneme do stavu, že až zrazu bude mať ten súčasný nájomník poviem príklad, návrh, alebo 

môže sa dostať do pozície, že bude sa voči úradu stavať naozaj v pozícii toho, čo má naozaj 

navrh, alebo tak ako pán kolega Chren hovoril, že bude vydierať v podstate. Čiže by som chcel 

poprosiť, keby úrad si zobral alebo osvojil tú moju myšlienku, to znamená urobiť analýzu všetkých 

nájomných bytov, či sa nenachádzajú v objektoch, ktoré v priebehu nejakého obdobia možno 

môžu byť predmetom záujmu žiadostí na prostriedkov z eurofondov. To znamená, aby ich 

rekonštrukcia podmieňovala povedzme zase vypratanie alebo zase takýto nejaký obdobný vo 

vzťahu k Bratislavskému samosprávnemu kraju. Ďakujem pekne. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem. Nech sa páči reakcia pána riaditeľa, pána Viskupiča. 

Marián Viskupič 

Ďakujem za slovo. Vážené pani poslankyňe, páni poslanci. Áno, v podstate už i na základe 

žiadostí z komisii sme začali pripravovať a pripravili vlastne takú tú úvod pasportizácie, tie 

informácie o bytoch, ktoré by sa mohli k takémuto ničomu proste stať. A áno, berieme si to ako 

úlohu do budúcna, aby sme sa vyhli takýmto prípadom. Toto je prípad, ktorý už skutočne dneska 

nie je možné vyriešiť inák, ale v žiadnom prípade to nie je precedens a nebude precedens pre 

budúcnosť. Musíme ostatné už pohnúť dopredu potom.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne, nasleduje pán poslanec Greksa. 

Marian Greksa 

Ďakujem za slovo. Pôvodne som chcel povedať niečo také tiež, ako pani Ovečková, ale z toho 

všetkého čo som si čítal, čo som počúval, si myslím, že máme naozaj len dve možnosti a to: jedno 

zlé rozhodnutie, že mu zaplatiť tie peniaze a jedno ešte horšie, že mu nedáme nič a naozaj 

neurbíme nič s tou Harmincovou. Ono je to tak, ako keď sa nejaký vlk chytí do pasce a odhryzne 

s, radšej tu obetuje tú jednu labu na to, aby ostal celý žiť, čiže budem hlasovať za to, aby prešiel 

tento návrh.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne, nasleduje pán poslanec Jánošík. 

 

 



Juraj Jánošík 

Ďakujem pani podpredsedníčka. Ja k tomu len hádam dve vety. My sme sa s tým zaoberali na 

komisii. Ja som sa osobne rozprával s pánom doktorom a môj názor je jednoznačný. Súvisí to aj 

s projektom. Proste treba sa s ním dohodnúť, treba mu to zaplatiť a ísť ďalej. Touto cestou by 

som chcel pánovi doktorovi a ľuďom, ktorí toto pripravovali len a len poďakovať, ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Nech sa páči nasleduje pani poslankyňa Ovečková. 

Lýdia Ovečková 

Ďakujem veľmi pekne. Tak ako tu už odznelo, domácnosť pána Mihálika sa skladá z troch 

dospelých ľudí, myslím, že dvoch maloletých detí. Z toho minimálne dvaja ľudia preukázateľne 

pracujú, teda majú normálne príjem a sú schopní si prípadne nejakým spôsobom riešiť svoje 

bývanie. Konkrétne pán otec pracuje ako kamionista čo tu odznelo, syn je taxikár. Ja chcem len 

vedieť, ako potom vysvetlíme ostatným občanom, že musia splácať hypotéky, ako to už bolo 

povedané, že si musia svoje bývanie nejakým spôsobom zodpovedne riešiť sami. Pán Mihálik 

ako som už hovorila, skončil svoj pracovný pomer v roku 93 pred 25-timi rokmi a do dnešného 

dňa nebol schopný, alebo skôr ochotný riešiť si zodpovedne svoje bývanie pre seba a svoju 

rodinu. Takisto jeho syn, si mohol riešiť tak, ako všetci mladí si zobrali hypotéky proste riešili si 

svoje bývanie sami, väčšina z nás sa nespoliehala na svojich rodičov a trvám na tom, či chcete, 

alebo nechcete si to pripustiť, že áno vznikne tu precedens. A tiež na tom, že v prípade, že toto 

uznesenie prejde, tak to bude neefektívne vynaloženie finančných prostriedkov, verejných 

finančných prostriedkov vo výške 30 000 z rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja. Či 

chcete alebo nechcete, toto je naozaj zbytočné plytvanie verejných finančných prostriedkov. 

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Nech sa páči s faktickou pán poslanec Greksa. 

Marian Greksa 

Ďakujem, ja by som len pani Ovečkovej. Naozaj si myslím, že je to veľmi zlé rozhodnutie pani 

Ovečková, ale nemám inú možnosť, pretože, vychádzame zo zákonov, ktoré platia a je to nejaká 

z minulosti nejaká hlúpa dlžoba s ktorou sa stretávame často ako poslanci, takže je to tak. Darmo 

sa budeme hádzať o zem, nepomôžeme si. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Poprosím, počúvajme sa navzájom. Ďakujem veľmi pekne. S faktickou 

pokračuje pán poslanec Chren. 

Martin Chren 

Ďakujem veľmi pekne. Pani kolegyňa, keď chceme hodnotiť efektívnosť, tak sa musíme spýtať 

a bol by som rád, keby to zaznelo. Ak nevynaložíme tých 128 500 eur čo je finálna suma o koľko 

stotisíc eur prídeme pretože sa neuskutoční rekonštrukcia? Potom môžeme hodnotiť efektívnosť. 

A keď sa pýtate, že čo povedať tým ostatným ľuďom, áno máte pravdu. Ja  v zásade by som 

podpísal všetko, čo hovoríte, na druhú stranu, môžete im povedať to, že keby býval v normálnej 



bytovke, tak ten byt je jeho a dnes by sme hovorili o tom, že ho od neho musíme odkúpiť za 

normálnu trhovú cenu, ktorá je tých 130 000. On mal jednoducho smolu, že býval v nesprávnej 

budove. Beby býval o 50 metrov ďalej, tak by to bol jeho byt, pretože by si ho v tých 90 – tych 

rokoch kúpil ako státisíce, možno milióny iných Slovákov za veľmi symbolickú sumu, keď sa 

predávali družstevné a štátne byty do súkromného vlastníctva. Čiže zase, netvárme sa, že to je 

všetko úplne nejaké čierno-biele, respektíve len čierne. Je tam naozaj na zváženie viac vecí a aj 

keď sa nám to nepáči, aj keď nás drží ako rukojemníka, aj keď cítime, že spravodlivé by bolo, 

keby sa na toho jeden a pól roka odsťahoval a potom sa vrátil.  Bohužiaľ v danom stave si 

nepomôžeme nijak inak. Pozrime sa na tú efektívnosť na jednej strane budeme mať dal 130 000 

eur, má dať bude aká suma?  

Alžbeta Ožvaldová 

Štyri milióny euro sa bavíme o tom. Prichádzame cca o 4 milióny euro potom. Ďakujem. Takže 

ešte dáme slovo s faktickou pánovi poslancovi Dolinayovi, nech sa páči. 

Vladimír Dolinay  

Ďakujem za slovo. Ja len Lýdia úplne ťa chápem. Veľmi podobné pocity som mal možno ešte 

pred nejakým časom, ale fakt je, že to bolo myslím, že celkom vysvetlené, že viac menej efektivita, 

tých vynaložených zdrojov je práveže v prospech nás, viac menej. Áno ide tu o človeka, ktorý 

možno na jednej strane je obeťou toho systému a na druhej strane aj zároveň využíva systém a 

nedokonalosti systému, ale na druhej strane, na jednej strane respektíve ako sa pozrieme 

obyvateľom ďalším, ktorí berú z hypotéky. Ja sám mám tiež dve a mnohí ďaľší, ktorí proste 

hypotéky máme, tak isto aj sociálnej komisii v Petržalke, to poznáš, kde máme rôzne tragické, zlé 

príbehy ľudí, ktorí žiadajú o sociálny byt. Na druhej strane v tých zoznamoch sú aj vychcálci, ktorí 

proste vidno, že majú rôzne dobré vzdelanie a bývajú, majú strechu nad hlavou. Napriek tomu 

vedia ten systém obísť tak, že formálne majú nejaký nižší príjem a respektíve nezapočítajú príjem 

svojho partnera, lebo nie sú oficiálne spolu a tak ďalej. Jednoducho, takýchto ľudí nájdeme 

a preto ja za tento materiál zahlasujem. Zas by som sa nevedel pozrieť tým žiakom a študentom 

v škole, že prišli o takúto možnosť, asi takto. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Nech sa páči s faktickou pán poslanec Říha a potom pán poslanec Šíbl. 

Juraj Říha  

Kolegovia, hodinu tu debatujeme o niečom a nakoniec zahlasujeme za. No načo to je dobré? 

Poďme ďalej.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem. Nech sa páči s faktickou pán poslanec Šíbl. 

Jaromír Šíbl 

Technickú otázku a pripomienku. Ak tomu dobre rozumiem, tak pri tej celkovej bilancii, nákladov 

a ziskov, na konci nám ešte ostane jeden zrekonštruovaný voľný byt, ktorého cena tiež nie je 

nejako zanedbateľná. Rozumiem tomu dobre? 

 



Alžbeta Ožvaldová 

A teraz prišiel čas, aby do toho vstúpila pani Barbora Lukáčová. Nech sa páči máte slovo. 

Barbora Lukáčová 

Ďakujem veľmi pekne. Trošičku z časového hľadiska aj teda vítka pani poslankyne Ovečkovej, 

samozrejme k otázkam, ktoré mal pán poslanec ohľadne financovania, potom aj na základe 

možno tej pripomienky, ktorú mal pán poslanec Šíbl. Nie je pravda, že úrad sa s tým začal 

zaoberať teraz. Úrad sa tým zaoberá tri a pól roka, od kedy je jasné, že Harmincová ako vysunuté 

pracovisko, COVP Farského je oprávnená v rámci výzvy, integrovaného operačného programu. 

Jeden a pól roka sa intenzívne komunikuje so samotným nájomcom a hľadajú sa alternatívy. 

Nájomca sa rozhodol a to už tu bolo vysvetlené, ten proces na poslednú chvíľu neprijať našu 

ponuku, na Račianskej. Čiže preto, sme pod časovým tlakom. Teraz vo vzťahu k časovej osi 

a samotného projektu. Projekt sa pripravuje tri a pól roka a má štyri alebo päť uznesení tohto 

zastupiteľstva. Zastupiteľstva ako takého, to je jedno akí sú jeho konkrétní ľudia. Tým, bolo 

vyjadrené, vôľa a záväzok zastupiteľstva spolufinancovať tento projekt, vôľa a zároveň úloha pre 

úrad predložiť tento projekt a tento projekt má vysúťaženého, ale nepodpísaného realizátora na 

rekonštrukciu. Momentálne sme v stave, že máme ukončené verejné obstarávanie na realizátora, 

ktoré ide na kontrolu riadiaceho orgánu a keď ho skontroluje, začíname stavať. Na otázky, ktoré 

boli aj v komisiách, či môžeme stavať a vyňať objekt bytu, ktorý síce nie je bytom, ale hovorme 

tomu bytu, zo staveniska a teda ponechať nájomcu tam, nie, nie je to možné, nedovoľuje nám to 

tak stavebný zákon, ako aj máme stavebné povolenie zrekonštruovať komplexne celú budovu, 

so všetkými rozvodmi, so všetkými jednoducho náležitosťami, ktoré patria aj pod tento objekt. 

Alebo konkrétne teda tú časť. Čo sa týka financovania, sme na úrovni, máme štvormiliónový 

projekt, ale aby to bolo korektné 3,5 milióna je samotná investícia do budovy, zhruba pól milióna 

sú oprávnené výdavky na materiálovo-technické vybavenie. Z časového hľadiska by sme mali 

začať na konci 1. kvartálu, respektíve na začiatku 2.kvartálu. Čiže uznáte, že nie je možné prijať 

akúkoľvek inú alternatívu, pretože my sme povinní odovzdať zhruba v tomto termíne stavenisko 

a začať konať. Ak tak neučiníme, porušujeme jednak pripravovanú zmluvu, vo vzťahu 

k verejnému obstarávaniu voči realizátorovi, ale v prvom rade zmluvu voči financiám. Ďakujem 

veľmi pekne.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem. Nech sa páči s faktickou pán poslanec Solga. 

Oliver Solga 

Pán predseda, dámy a páni. Sedím tu už štvrtý krát a po prvý krát sa mi zdá, že tu sedíme preto, 

aby sme boli presviedčaní názorom jedného poslanca, alebo naopak, aby sme poslankyňu 

presvedčili o čom my už sme rozhodnutí, lebo máme informácie z materiálov, z komisie a tak 

ďalej. Takže poprosím naozaj, aby sme to nerobili, aby sme hlasovali. Každý svojim hlasovaním, 

dá najavo, či je za alebo proti. To je všetko, takže pred chvíľou to povedal aj môj kolega Juraj 

Říha, poďme hlasovať a tam, možno to naozaj dopadne tak, lebo ja nepotrebujem, ani na začiatku 

som nepotreboval ďalšie informácie, ja už som bol presvedčený tak, ako každý z vás, či už 

plusovo, alebo mínusovo bol presvedčený. Poprosím, aby sme naozaj nezabíjali čas, ďalším 

ľuďom, ktorí tu sedia možno a sú prekvapení a poprosím, aby sme naozaj hlasovali. Ďakujem. 

 



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne, ale ešte máme tu prihlásené poslankyne. Pani Zuzana Aufrichtová má slovo, 

nech sa páči. 

Zuzana Aufrichtová 

Ja som dostala odpoveď od pani Lukáčovej. Mňa zaujímalo, že či je už ten projekt, či je podpísaná 

tá žiadosť o NFP dobre, ďakujem.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči István Pomichal.  

István Pomichal 

Vážený predseda, vážené zastupiteľstvo. Ponaučenie tohoto príkladu je, že tento zákon, ktorý je 

platný 30 rokov dozrel na inováciu, takže ja viem, že náš úrad berie iniciatívu a pomôže aj 

ostatným samosprávam, že treba iniciovať zmenu zákona a som veľmi vďačný  poslancovi pánovi 

Bajanovi, že na komisii financií jasne špecifikoval problém za úrad, že ten materiál nám včas 

poskytol. Že vieme ten problém presne aký máme, čo nás čaká v budúcnosti a ja si myslím, že 

tento problém v budúcnosti, vyrieši len zmena zákona a to nie je v našich rukách ale iniciovať ju 

môžeme a ďalšia vec, že dneska iná zákonná možnosť je, že dohoda neni precedens, to je 

individuálny prístup a to tam treba dvoch. Teraz sme tam dvaja, je na nás aby sme sa dohodli 

a uzavreli tento prípad. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem. Nech sa páči pán poslanec Dolinay. 

Vladimír Dolinay  

Ďakujem. Ja budem veľmi stručný, ja len chcem oponovať pánovi Solgovi, že neni o čom 

debatovať, práveže my sme tu zastupiteľstvo v úvodzovkách župný parlament z antického 

rozprávanie a práve to je tá výmena názorov, ktorá by tu mala byť a je to úplne v poriadku, ak má 

niekto aj iný názor a práve tá rozprava má slúžiť k výmene tých názorov. Takže pre mňa je to len 

dobré, že tu takto slobodne diskutujeme a máme možno aj odlišné postoje a sa touto diskusiou 

nejakým spôsobom korigujú. Je to len v poriadku. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže nemáme do diskusie nikoho prihláseného, ukončujem diskusiu 

a slovo má návrhová komisia. Každý si vyjadrí svoj názor hlasovaním.  

Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne. Takže k materiálu, týkajúceho sa bodu ukončenia bytu Milana Mihálika je 

návrh uznesenia v predloženom znení. O tom hlasujeme, nech sa páči. 

 

 

 



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Hlasujme teraz kolegyne, kolegovia. 

Za bolo 32 poslancov, proti boli  2, zdržali sa 4, nehlasovali 2, uznesenie bolo prijaté. Pristúpime 

k ďalšiemu bodu rokovania a tým je bod číslo 9. Je to návrh VZN – ka o bližších podmienkach 

poskytovania finančného príspevku neverejným poskytovateľom, poskytujúcim sociálne služby 

v súlade so zákonom 448 z roku 2008 o sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona 455 

z roku 1991 o živnostnenskom podnikaní, živnostenský zákon v znení neskorších predpisov. 

Máte pred sebou panie poslankyne, páni poslanci materiál a poprosím pána vicežupana Mikuláša 

Krippela, aby nás s materiálom bližšie oboznámil. Ďakujem.  

Mikuláš Krippel 

Navrhované VZN reaguje na zmeny v zákone číslo 448/2008 o sociálnych službách, ako už bolo 

povedané, ktoré vstúpili do platnosti, teda vyšli v zbierke zákonov, dňa 23. decembra 2017 

a nadobudli účinnosť asi skoro o 7 dní, už od 1. januára 2018. Zmeny sa týkajú spôsobu 

financovania, teda poskytovania finančných príspevkov neverejným poskytovateľom sociálnych 

služieb. Touto cestou sa chcem poďakovať odboru sociálnych vecí, za urýchlenú reakciu za 

zmenu zákona a prípravu nového VZN v expresne rýchlom čase. V rámci verejného 

pripomienkového konania neboli zaslané k predkladanému návrhu všeobecne záväzného 

nariadenia žiadne pripomienky. Treba povedať, že po termíne pripomienkového konania, 3 dni 

pred konaním župného zastupiteľstva prišli pripomienky, ktoré sa týkali požiadavky o explicitné 

spresnenie informácie, že tento návrh VZN sa týka poskytovania finančného príspevku, ktorý 

Bratislavský samosprávny kraj môže fakultatívne poskytnúť. Zdôrazňujem to slovo fakultatívne. 

Túto pripomienku v zmysle organizácie Sociofórum s ktorou sme okamžite zorganizovali 

stretnutie a do 24 hodín vec prerokovali na spoločnom ssedení u mňa v túto stredu. V záujme 

o spresnenie textu a v snahe vyjsť im v ústrety sme si osvojili ich pripomienku, ktorá sa premietla 

do poslednej v podstate kozmetickej zmeny vo všeobecnom záväznom nariadení. VZN upravuje 

bližšie poskytovanie tých finančných prostriedkov neverejným poskytovateľom sociálnych 

služieb, ktoré Bratislavský samosprávny kraj v zmysle zákona o sociálnych službách môže 

poskytnúť, to znamená, že ide o fakultatívnu možnosť samosprávneho kraja tieto finančné 

príspevky poskytnúť, nie o povinnosť Bratislavského samosprávneho kraja. Preto bol na 

upresnenie,  na základe požiadavky tejto organizácie do §1 odsek 1 bolo doplnené spojenie 

príspevku, ktorý môže Bratislavský samosprávny kraj poskytovať. Týmto doplnením nie je 

dotknutý pôvodný obsah návrhu VZN, ktorý bol prerokovaný a schválený vo všetkých komisiách. 

Táto informácia o ktorej som teraz hovoril, tento malý doplnok bol doplnený aj do dôvodovej 

správy, ktorú máte pred sebou. Takisto tú zmenu máte v tých zmenách, ktoré vám boli dodané 

pred zasadnutím. Do textu dôvodovej správy bolo doplnené aj spresnenie informácie účinnosti 

zákona o sociálnych službách. Po štvrté chcem k tomu povedať ešte pre informáciu finančné 

príspevky, menovite finančný príspevok na prevádzku, ktoré Bratislavský samosprávny kraj musí 

obligatórne poskytovať, sú upravené priamo zákonom o sociálnych službách, teda nie sú 

predmetom úpravy tohto VZN. Po piate, okrem toho sa týmto VZN ruší neaktuálne VZN 

o podmienkach registrácie poskytovateľov sociálnych služieb a to z dôvodu, že túto problematiku 

v súčasnosti dostatočne podrobne upravuje zákon. Bratislavský samosprávny kraj, nemá 

povinnosť túto oblasť upraviť formou VZN, ale v záujme prehľadnosti bude na webovej stránke 

Bratislavského samosprávneho kraja zverejnené usmernenie pre neverejných poskytovateľov, 

ako majú pri registrácii poskytovania sociálnej služby postupovať. No a úplne posledné na záver, 



chcem poďakovať aj pani poslankyniam pani Vidanovej a pani Hrehorovej za ich 

aktivitu, spoluprácu a pomoc pri pripomienkovaní tohto VZN.  

 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči, pán poslanec 

Štekláč.  

Juraj Štekláč 

Dobrý deň, ďakujem pekne za slovo. Pán predseda, kolegyne, kolegovia, ja by som povedal len 

toľko, že tá lehota na spracovanie nového VZN bola skutočne krátka a komisia zdravotníctva 

a sociánych vecí toto VZN prerokovala a prakticky sa na ňom úplne stotožnila, iba jeden člen sa 

zdržal hlasovania. Tie pripomienky, ktoré vlastne prišli už po tej pripomienkovacej lehote, boli 

v tom možnom rozsahu zapracované v zásade nezmenili charakter toho VZNka, takže pokiaľ ste 

sa s týmto materiálom oboznámili tak, by som vás poprosil, aby ste mu udelili svoju podporu, lebo 

je to VZN skutočne nevyhnutné. Ďakujem.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne, nasleduje pán poslanec Machata. 

Marek Machata 

Ďakujem pekne. Pani vicežupanka, kolegyne, kolegovia, ja len v stručnosti tak ako už pán 

vicežupan Krippel naznačil, strhla sa trošku búrka mnohých nás kontaktovali neverejní 

poskytovatelia, dokonca deň či dva pred zastupiteľstvom. Chcel by som poďakovať ľuďom z BSK 

aj vedeniu, že promptne zareagovali a stretli sa s týmito ľuďmi. Takisto vieme, že nás čaká 

respektíve prebieha koncepcia rozvoja sociálnych služieb, ku ktorej bežia pracovné skupiny. Ja 

by som chcel len povedať, že už tam máme nejakých zástupcov, či už rodičov respektíve klientov, 

respektíve neverejných poskytovateľov a myslím, že viacerí kolegovia zo sociálnej komisie budú 

len za to, aby ak budú mať záujem nejaký ďalší odborníci sa na týchto stretnutiach zúčastniť, 

alebo týchto pracovných skupín tak ich privítame. Ďakujem pekne.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže do diskusie sa nehlási nikto tak, uzatváram diskusiu a slovo má 

návrhová komisia, nech sa páči. 

Jozef Krúpa 

Ďakujem veľmi pekne. Takže návrh uznesenia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja po prerokovaní materiálu schvaľuje všeobecné záväzné nariadenie Bratislavského 

samosprávneho kraja o bližších podmienkach poskytovania finančného príspevku neverejným 

poskytovateľom poskytujúcim sociálne služby v súlade so zákonom č.448 z roku 2008 Zbierky 

zákonov o sociálnych službách a o zmene a doplnených službách 455 z roku 1991 Zbierky 

zákona o živnostenskom podnikaní. V znení neskorších predpisov. 

Alžbeta Ožvaldová 



Ďakujem veľmi pekne. Predtým ako začneme hlasovať, poprosím vás hlasujeme o VZNku - 

trojpätinová väčšina. Ďakujem veľmi pekne, hlasujeme teraz. Za bolo 38 poslancov, proti nebol 

nikto, nikto sa nezdržal hlasovania a 3 nehlasovali. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem pekne, 

pristúpime k bodu číslo 10. Je to Návrh na schválenie podpory zmluvy o poskytovaní finančných 

prostriedkov a príspevku natechnickú pomoc pre projekt zriadenia činnosť informačného bodu 

v Bratislave, a tak ďalej, poprosím pani Barboru Lukáčovú, aby sa ujala slova. Ďakujem. 

Barbora Lukáčová 

Ďakujem veľmi pekne. Budem veľmi stručná. Je to záver nášho snaženia o možno väčší vplyv aj 

v rámci programu cezhraničnej spolupráce Slovensko – Maďarsko. Viete, že v roku 2016 sme 

zriadili informačný bod, ktorý slúži celému nášmu územiu, žiadateľom, ako aj Trnavskému kraju 

a keďže zmluva o nenávratný finančný príspevok v tomto prípade má charakter medzinárodnej 

zmluvy, keďže riadiaci orgán je v Maďarsku, takže predkladáme pred vás už samotnú zmluvu, 

Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem. Nech sa páči s faktickou pani poslankyňa Schwartzová, nech sa páči. 

Zuzana Schwartzová 

Ja len chcem upozorniť na jednu technickú chybu. Na druhej strane dôvodovej správy je celkový 

rozpočet projektu, vychádza mi, tam mam napísané štyri nuly, ale v pôvodnej zmluve je 93 000, 

tak prosím opraviť túto jednu 0. 

Barbora Lukáčová 

Jasné, opravíme. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujeme veľmi pekne. Nech sa páči, ešte niekto? Ak nie tak uzatvárame, áno s faktickou pán 

Říha. 

Juraj Říha 

Ak sa dá, či by sa dalo vytiahnuť karty, lebo nám to skresáva hlasovanie. Vlado Bajan utekal na 

Petržalskú električku, skúsme si to vyčistiť všetko, lebo nám to skresľuje, nech máme jasné čísla.  

Alžbeta Ožvaldová 

Poprosím pán doktor Šaray, vyjadrite sa. 

Matúš Šaray 

Ak môžem, máme aj v rokovacom poriadku, predsedajúci má právo osloviť zamestnancov, aby 

neprítomným poslancom karty vytiahli a položili ich na viditeľné miesto.  Takže bez problémov to 

môžeme urobiť. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Takže ak máme všetko jasné hlasujeme. Predtým ale samozrejme má slovo 

návrhová komisia. 



Jozef Krúpa 

Ďakujem pekne. Takže Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu za A. schvaľuje návrh zmluvy o poskytnutí finančného príspevku na technickú pomoc 

v rámci programu v spolupráci Intereg VA SK- HU 2014-2018 pre projekt Zriadenie a činnosť 

informačného bodu v Bratislave Established and cooperation of the info point in Bratislava.             

Za B. ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja zabezpečiť podpis zmluvy 

o poskytnutí finančného príspevku na technickú pomoc pre projekt zriadenia informačného bodu 

v Bratislave Established and cooperation of the info point in Bratislava v rámci programu 

spolupráce Intereg -VA SK- HU 2014-2018 štatutárnym zástupcom Bratislavského 

samosprávneho kraja magistrom Jurajom Drobom MBA a MA. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne, hlasujeme teraz. Za bolo 37 poslancov, proti nebol nikto, zdržalo sa 0 poslancov, 

čiže uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k bodu číslo 11. Je to Odpočet aktivít v kancelárii BSK 

v Bruseli za rok 2017 a rámcový plán aktivít na rok 2018. Dovoľte mi, aby sme tu privítali medzi 

nami aj zástupcov kancelárie BSK v Bruseli, Dominiku Forgáčovú a Tomáša Telekyho 

a poprosím pani Barboru Lukáčovú, riaditeľku Odboru stratégie o úvodnú slovo. 

Barbora Lukáčová  

Ďakujem veľmi pekne. Je to tradičný materiál, ktorý predkladáme vždy najneskôr teda k 31.3. 

Tento raz sme si dovolili predložiť odpočet aktivít už v januári, nakoľko najdôležitejšia aktivita, 

ktorá sa nám udiala je samozrejme uchádzanie sa nového štatutárneho zástupcu. Rovnako 

myslím, že veľmi legitímne je uchádzanie sa o post v rámci národnej delegácie pri výbore 

regiónov a samozrejme je tam ešte aj ambícia, dokonca viesť Slovenskú národnú delegáciu. Na 

čo slúži veľmi krátko, bruselská kancelária, aké sú jej aktivity a aké aktivity by mala vykonávať na 

rok 2018, pretože aj to má byť predmetom tohto materiálu, nielen odpočet aktivít, ale aj schválenie 

rámcových a zoznam aktivít na rok 2018. Bruselskú kanceláriu prosím vnímajte predovšetkým, 

napriek tomu, že na Slovensku slovíčko lobizmus má skôr negatívny charakter ako pozitívny, ale 

je to predovšetkým naša predĺžená ruka, smerom k európskym inštitúciám. Bez bruselskej 

kancelárie v jednoduchosti povedané by nikdy toto územie nedosiahlo objem financií, zhruba 

okolo 344 miliónov, pretože naša základná východisková pozícia bola pri štyridsiatich štyroch 

miliónoch ako vyspelého regiónu. Viete, že sa posudzuje podľa kategórie regiónov. Bez 

bruselskej kancelárii by Bratislavský kraj nikdy nemal možnosť presadzovať svoje efektívne 

presadzovať svoje potreby, čiže prezentovať sa ako metropolitný región, ktorý má iné problémy, 

ako zbytok Slovenska. Je prirodzené, že Slovenská republika, vo vzťahu k ostatným siedmim 

regiónom presadzuje nijakú politiku voči Bruselu a voči kohéznej politike a je prirodzené, že my 

máme trošičku inú. Čiže bruselská kancelária predovšetkým čo ju čaká, opätovne vylobovať čo 

najvýhodnejšiu pozíciu pre Bratislavský kraj a všetkých partnerov v ňom sa nachádzajúcich 

pozíciu v ramci kohéznej politiky 20 plus teda nové programové obdobie. Bruselská kancelária 

má za úlohu efektívne presadzovať naše myšlienky a pozície a samozrejme spoluprácovať 

s rovnakými regiónmi. Čiže predovšetkým metropolitnými regiónmi, ale aj regiónmi V4. Bruselská 

kancelária má ale rovnako prezentovať naše kompetencie a preto je tam aj nejaká kultúrna 

spolupráca, spolupráca prostredníctvom našich škôl, našich divadiel, našich ja neviem aj 

cestovno-ruchárskych organizácií. A samozrejme bruselská kancelária slúži všetkým vám. To 

znamená všetkým mestám a obciam na území kraja tak, aby rovnako vedeli presadzovať svoje 

záujmy a hľadať si svojich partnerov, trebars už aj na projekty na ktoré sa musíme chystať a to 



sú projekty na európskej úrovni. Takže toto všetko robí bruselská kancelária, samozrejme je to aj 

zabezpečovanie technického chodu, to čo som už povedala na začiatku a to je naša 

reprezentácia v rámci výboru regiónov, kde v podstate dobre viete, že to nazývame ako malý 

európsky parlament regiónov miest a obcí. Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujeme veľmi pekne za úvodné slovo a otvárame k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči. Keďže 

nemáme nikoho prihláseného, uzatvárame diskusiu. Pardon, nech sa páči s faktickou pán 

poslanec Říha. 

Juraj Říha 

Kolegyňa z Bruselu alebo kolega a kolegyňa z Bruselu. Jednu otázočku pre nás asi miest a obcí 

zaujímavú. Už je jasné, či pre ďalšie programové obdobie bude IROP v nejakej obmenenej 

podobe? Či ešte vôbec nie je jasná kontúra? 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujeme za otázku, nech sa páči. Máte slovo. 

Barbora Lukáčová 

To je presne ten rozdiel, že IROP je až to, čo sa deje na Slovensku. My musíme vôbec vylobovať 

najskôr objem finančných prostriedkov, ktoré sem budú tiecť a čo najväčšie možné rozhodovanie 

a spravovanie týchto prostriedkov aj z úrovne samosprávy. To sa vybavuje ako keby na úrovni     

v Bruseli. To či sa to bude volať IROP, či sa to bude volať OPBK či to bude nejaká obdoba medzi, 

tak to je to, čo si zase vylobujeme na úrovni Slovenska, ale pokiaľ nebudeme mať                                   

v európskej legislatíve napísané, že regióny môžu nie len pripravovať programy, ale aj o nich 

rozhodovať a riadiť, tak to je zase niečo, čo nám bude unikať. O čom hovorím, už nechceme robiť 

to, že napíšeme program a potom o ňom nerozhodujeme úplne do detailov, Chceme to, aby rada 

partnerstva, kde ste členom, bola naozaj výkonným regionálnym orgánom na spravovanie tých 

financií a na rozhodovanie financií kam pôjdu. Tým nehovorím, že sa úplne odbúra akákoľvek 

administratíva a že nebudeme dávať projekty, ale my budeme rozhodovať o ich prioritách.               

A samozrejme predtým musíme mať dostatočne dobrú lobistickú pozíciu a samozrejme aj 

strategické dokumenty. Pretože prichádzať do Bruselu, že chcem je nedostatočné a to vy viete. 

Musíte mať argumenty prečo to chcete a čo to prinesie do nejakej spoločnej európskej politiky. 

Preto budeme hovoriť o troch témach, doprava, sociálne veci a životné prostredie alebo klíma 

a samozrejme štvrtá vec je ľudský kapitál. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujeme za tento výklad a keďže už nemáme nikoho ozaj, tak nech sa páči, návrhová komisia 

máte slovo. 

Jozef Krúpa 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu za A. schvaľuje 

odpočet aktivít Kancelárie BSK v Bruseli za rok 2017 a rámcový plán aktivít na rok 2018.                   

Za B. ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja predkladať Zastupiteľstvu 

BSK odpočet aktivít kancelárie BSK v Bruseli za predchádzajúci rok a rámcový plán aktivít 

pravidelne raz za rok, najneskôr v termíne k 31. marcu daného kalendárneho roka. 



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne, kolegovia hlasujeme teraz. Ďakujem, za bolo 36 poslancov, 

nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania. Uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k bodu č. 12. 

Tým je správa o výsledku kontroly činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 

samosprávneho kraja za druhý polrok 2017. Materiál máte pred sebou, poprosím pána hlavného 

kontrolóra Štefana Marušáka, aby sa ujal slova. 

Štefan Marušák 

Neviem, nepočujem, áno. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážená pani predsedajúca, vážené 

dámy, vážení páni. Máte pred sebou polročný materiál, Správu o výsledkoch činnosti správy 

údajov hlavného kontrolóra za druhý polrok. Ide vlastne o odpočet plánu, ktorý mi vaši 

predchodcovia schválili na zastupiteľstve, ktoré sa konalo ešte, v júni minulého roka. Na tomto 

zastupiteľstve mi vaši kolegovia schválili 16 kontrolných akcií. V sledovanom podobdobí sme 

skončili 18 kontrol z toho bolo 12 kontrol hospodárenia s verejnými prostriedkami a nakladania 

s majetkom samosprávneho kraja, 6 overovaní plnenia prijatých opatrení na nápravu zistených 

nedostatkov a tak isto sme kontrolovali ešte jeden podnet, ktorý prišiel v súlade so zákonom 307 

z roku 2014 o niektorých opatreniach. Do tohto roka nám prešli tri kontroly. Boli to kontroly na 

školách: Chemická, Vlčie Hrdlo, Sredná priemyselná škola dopravná Kvačalova, a Stredná 

odborná škola informačných technológií Hlinícka. Toľko v skratke, pretože materiál bol 

prerokovaný na komisiách. Ja ešte chcem upozorniť, že v závere tohto materiálu sú prehľadné 

tabuľky, kde sú jednak kontrolované subjekty, jednak zistenia porušenia predpisov, ktorých 

predpisov a potom aj výsledky našich zistení pri kontrolovaní opatrení. Toľko asi z mojej strany. 

Ďakujem pekne. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne za úvodné slovo. Nech sa páči otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči 

prihlásená je pani poslankyňa Ovečková, nech sa páči máte slovo. 

Lýdia Ovečková 

Ďakujem veľmi pekne. Takže ja by som sa chcela pána hlavného kontrolóra spýtať, vo svojej 

správe o výsledku kontrolnej činnosti, konkrétne na strane 22 pán kontrolór konštatuje nesplnenie 

jedného opatrenia v oblasti dohody o vykonaní práce. Chcela by som sa spýtať pána kontrolóra, 

či by vedel, prosím bližšie objasniť a poskytnúť informáciu ohľadom nesplnenia tohto opatrenia 

našou akciovou spoločnosťou BID a to konkrétne, aké sú závery nesplnenia tohto opatrenia 

respektíve alebo aký dôvod, ktorý bol uvedený zo strany BID k nesplneniu tohto opatrenia. 

Opatrenie sa týkalo konkrétne dohôd o vykonaní práce k opakujúcej sa činnosti, ktorá sa opakuje 

vlastne viacej rokov, ale minimálne dva roky po sebe vlastne vykonávala pre našu akciovú 

spoločnosť, ktorá bola uzavretá, akciová spoločnosť BID… 

Alžbeta Ožvaldová 

Poprosím kolegyňe, kolegovia, počúvajme sa navzájom.  

Lýdia Ovečková 

... kedy naša akciová spoločnosť nepostupovala pri uzatváraní týchto zmlúv v súlade so 

zákonníkom práce a chcela by som poprosiť o doplnenie informácie, ktorých osôb sa to týka. To 

je prvá časť. A potom by som sa chcela pána kontrolóra vlastne spýtať, prečo nebola zrealizovaná 



v rámci schváleného plánu kontrolnej činnosti na druhý polrok 2017 kontrola a to konkrétne tá, 

ktorá vlastne uznesením zastupiteľstva konkrétne zo dňa 23.6. to tu mám, návrh dával pán Igor 

Bendík a dával návrh na vykonanie takzvanej komplexnej finančnej kontroly, ktorú podobnú teraz 

vykonáva aj mesto a ešte by som chcela, že vlastne by som chcela pána kontrolóra teda 

v prípade, že toto nebolo vykonané, čo teda asi nebolo, tak zdôvodniť teda prečo sa toto 

nerealizovalo a teda potom aj v druhom bode navrhnúť, aby sa to zrealizovalo. Keďže vlastne        

v BID -ke máme väčšinový podiel my ako BSK. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne, nech sa páči pán kontrolór. 

Štefan Marušák 

Ďakujem veľmi pekne za slovo, aj za otázky. Áno ja tu mám pred sebou to uznesenie, ktoré bolo 

prijaté, bolo to uznesenie číslo. 80 z minulého roka a v tom uznesení doslova to znie, že máme 

vykonať spolu s mestským kontrolórom hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislava plnenie 

opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených kontrol číslo 15 z roku 2012. My sme 

presne podľa tohto uznesenia postupovali, tak to bolo schválené, Pokiaľ som čítal, ten prepis, ten 

záznam z rokovania, tak aj v tej druhej časti vlastne som akceptoval vykonanie kontroly prijatých 

opatrení. Pokiaľ ide o tie osoby, ktoré ste chceli počuť, samozrejme ten materiál je u mňa 

k dispozícii v origináli, takže tam sa môžete pozrieť aj na tie mená, aj na správu z roku 2012. 

Samozrejme nechceme veľmi zverejňovať tie mená, lebo je to chúlostivé niekedy, ale máte 

možnosť všetci poslanci prísť ku mne, alebo teda ja vám môžem tú správu predložiť. Pokiaľ ide 

o vykonanie tej komplexnej kontroly, my sme ju vykonávali ako som povedal spolu s mestom 

Bratislava. Mesto Bratislava urobila komplexnú kontrolu a tá kontrola ešte prebieha. Čiže 

akonáhle skončí, vy budete mať samozrejme možnosť sa dostať aj k tejto správe. Časťou tej ich 

správy je aj naša správa o plnení opatrení, takže ja predpokladám, že do dvoch mesiacov budú 

hotoví a že bude aj táto správa k dispozícii. Ďaľšia možnosť je, čo zvyknem hovoriť  pri tom 

ďalšom materiály, ktorým je plan kontrolnej činnosti, že nie je to žiadna dogma ani tabu. Vy 

môžete kedykoľvek, nielen na tomto zastupiteľstve, ale na ktoromkoľvek inom v priebehu roka, 

mi pridať kontrolu ak pociťujete, že je treba niekde ju vykonať. Je to obchodná spoločnosť, kde 

máme dve tretiny spolu s mestom. Mesto má jednu, tak, aby som to upresnil, takže môžeme tam 

prísť. Len upozorňujem, že bolo tam mesto vlani, boli sme tam my, čiže s nejakým odstupom, aby 

sme ich neterorizovali veľmi, ale samozrejme som ochotný tam znovu zájsť. Toľko, neviem či som 

odpovedal na všetky vaše otázky, tak ďakujem pekne za pozornosť. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem. Nech sa páči s faktickou pani Ovečková. 

Lýdia Ovečková 

Ďakujem veľmi pekne za odpovede. Určite sa zastavíme, prípadne s nejakými kolegami ďalšími, 

ktorí budú mať záujem. Čo sa týka tohoto, tak asi počkame na výsledky mestskej kontroly                  

a prípadne potom by sme nejako upravili, alebo teda doplnili váš plan kontrolnej činnosti, ktorý 

budete predkladať v ďalšom bode potom na nejakom z ďaľších zastupiteľstiev. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 



Ďakujem pekne. Keďže nevidím nikoho prihláseného, tak uzatváram diskusiu. Návrhová komisia 

máte slovo. 

 

Jozef Krúpa 

Zastupiteľstvo samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu za A. berie na vedomie správu         

o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja 

za 2. polrok 2017. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne, hlasujme teraz. Za bolo 36 poslancov, nebol proti nikto, nikto sa nezdržal 

hlasovania. Uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu a tým je bod číslo 13. Návrh 

plánu kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra BSK za 1. polrok 2018, nech sa páči pán 

Štefan Marušák máte slovo.  

 

Štefan Marušák 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážená pani predsedajúca, vážené dámy, vážení páni, je to 

znova materiál, ktorý predkladám pravidelne, každého polroka. Pripravili sme znovu návrh 

kontrol, ktoré vykonávame v jednotlivých našich zariadeniach, ktoré sú v našej pôsobnosti 

zriaďovateľskej. Nebudem to celé čítať, lebo na komisiách ste to už určite videli. V podstate sú to 

školy, naše domovy sociálnych služieb, kultúrne zariadenia a tak ďalej, dokonca neziskové 

organizácie, ktorým plynú peniaze z našich prostriedkov. Niektoré tie položky sú v podstate 

nevidíte tam konkrétne tie školy, pretože postupujeme v podstate podľa takého kontrolórskeho 

pravidla, že my kontrolu môžeme začať, alebo oznámiť v deň začatia kontroly, aby sme tú kontrolu 

nezmarili. Takže v podstate tie konkrétne subjekty za tým sú, ale nemienime ich nejako veľmi 

včas zverejňovať, preto sú tam len čísla. Samozrejme, ak by ste vy mali záujem a komisia školstva 

si takúto právomoc kedysi dávno schválila, ja informujem členov školských rád v dostatočnom 

predstihu, že ideme navštíviť školu v ktorej školskej rade sa tí ktorí poslanci nachádzajú. Toľko 

asi telegraficky k tomuto návrhu. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem vám veľmi pekne. Nech sa páči, otvárame k tomuto bodu diskusiu. Nemáme nikoho, 

uzatvárame, nech sa páči návrhová komisia máte slovo. 

Jozef Krúpa 

Takže uznesenie k bodu číslo 13. je vlastne v predloženom znení, takže môže sa hlasovať o ňom 

tak ako je predložené.  

Alžbeta Ožvaldová 

Kolegyne, kolegovia hlasujeme teraz. Ďakujem pekne. Za bolo 35 poslancov, proti nebol nikto, 

nikto sa nezdržal hlasovania a jeden nehlasoval, uznesenie bolo prijaté. Ďakujem vám veľmi 

pekne. Bod číslo 14. Je to bod Rôzne, kde máme avizované, že prihlásenie na vystúpenie je tu 

pani Tatiana Kratochvíľová, ktorú vítam medzi nami a potom ešte pán Makyta. Neviem, či 

potrebujeme zahlasovať za to, či pani Kratochvíľová môže vystúpiť, alebo ja si myslím, že 



zahlasujme, aby to bolo správne zaznamenané, kto je za. Ďakujeme veľmi pekne. Vítame pani 

Kratochvíľovú a povedzme si, že máme tam 3 minutový limit. Ďakujem pekne. 

 

Tatiana Kratochvíľová 

…nových poslancov a nové vedenie Bratislavského samosprávneho kraja oboznámiť o situácii, 

ktorá sa teda deje okolo diaľnice D1 a nielen tam. Myslím si, že téma je vám všeobecne známa. 

Komunikuje sa o nej veľmi intenzívne už vyše dvoch rokov a ten základný problem, ktorý tam 

vznikol je zmena stavby, ktorú začalo ministerstvo dopravy a  Národná diaľničná spoločnosť            

v priebehu, teda tie dva roky dozadu uplatňovať.  To čo chcem povedať na úvod je to, že to čo sa 

tam deje je v rozpore so zákonmi Slovenskej republiky, v rozpore s územným plánom. 

Momentálne to, čo je na D1 tá zmena stavby, ktorú sa snaží Národná dialničná spoločnosť, alebo 

Ministerstvo dopravy uplatniť, je už to konanie, už 3 krát prerušené a voči rozhodnutiu Ministerstva 

životného prostredia je podaná žaloba. Ten princíp, ktorý sa tam chce prijať je v rozpore                     

s územným plánom a zásadne zasahuje do koncepcie dopravy v tejto časti Bratislavského 

regiónu. Ten vplyv nieje len na dopravu, ale aj na životné prostredie. To, čo tam sa deje asi vsetci 

poznáte, myslím si, že každý kto si pustí ráno radio tak počuje, že čo sa deje v tejto oblasti. 

Chcem len pripomenúť, že minimálne križovatka Triblavina mala byť už minulý rok postavená, to 

znamená, že ten prvý krok na zlepšenie dopravy by sa tam už uskutočnil. To, čo je veľmi dôležité 

a čo s tým priamo súvisí, že v súlade, s koncepciou dopravy a s tým pôvodným riešením sa tam 

už deje veľmi rozsiahla výstavba. Až 2 milióny metrov štvorcových nových plôch tam bude teraz 

zastavaných, budú to logistické parky, alebo nejaké obytné zóny a všetky tieto nové investície, 

ktoré samozrejme zaťažia dopravu, sú naviazané na to pôvodné dopravné riešenie, ktoré sa teraz 

mení. Čiže, teoreticky sa môže stať, že obyvatelia, ktorí sa tam nasťahujú do nejakých nových 

obytných domov sa vlastne nedostanú na tú dopravnú sieť, na ktorú by sa dostali, keď, alebo by 

sa dostali, keby to bolo urobené, podľa toho pôvodného plánu projektu, alebo pôvodného 

riešenia, a v podstate je to aj take určité zavádzanie aj týchto obyvateľov, aj investorov, ktorí do 

tohoto územia vstupujú a ktorí enormne zaťažujú túto dopravu. V súvislosti s tým aj teda s našimi 

konaniami, ktoré sme v priebehu tých dvoch rokov dozadu urobili, sa Ministerstvo  dopravy 

konkrétne nový minister dopravy pán Arpad Érsek vyjadril, že ako náhradu budú, Národná 

diaľničná spoločnosť, čo je tiež v rozpore so zákonom bude budovať rozšírenie cesty na Senec, 

čo teda nie je v kompetencii Národnej diaľničnej spoločnosti. Len chcem upozorniť, aj keď toto 

rozhodnutie padlo minulý rok, teda pred rokom vo februári, doteraz ešte nie je vysúťažený ani 

projektant na túto komunikáciu, ale čo je dôležité povedať, je to, že rozšírenie cesty na Senec 

malo byť súčaťou celej koncepcie dopravy, čiže rozšírenia D1 na trojpruh a kolektory. To asi ste 

všetci zachytili, to že priamo do týchto konaní vstupuje jeden silný súkromný investor, ktorý podľa 

nás úplne nekompetentne v rozpore s kompetenciami vstupuje aj do rokovaní a presadzuje tam 

svoje záujmy. Čo je dôležité povedať je ešte to, že to má priamo vplyv na výstavbu diaľnice, alebo  

diaľničného obchvatu D4 a R7. Napríklad v zmluve, v koncesionárskej zmluve so spoločnosťou 

Sintra je ako kompenzačná udalosť uvedené to, že diaľnica D1 musí byť vybudovaná ako trojpruh 

s kolektormi do 31. januára 2019. Čiže aj podpísaním tejto zmluvy, vzniká kompenzačná udalosť, 

čiže štát si na seba ušil búdu, ktorá nás bude stáť asi nemálo peňazí. Ďalšie zmenové konania 

bežia teda na tú diaľnicu D4 a R7. Bratislavský samosprávny kraj je účastníkom týchto konaní, 

nielen tej cestnej siete ale aj tých logistických parkov a my by sme boli veľmi radi, keby vlastne 

priamo vstupovali do týchto konaní, ale aj spôsobom takým, že nielenže  sa budú vyjadrovať            

k tým konaniam, ale vyvolajú rokovania, pretože nemáme úplne dobrú skúsenosť. Síce, po 



pravde, treba povedať to, že Najvyšší kontrolný úrad a Bratislavský samosprávny kraj, vydali 

podľa nášho názoru, veľmi dôležité dokumenty, ktoré hovoria o tom, že toto konanie je v rozpore 

s územným plánom a v rozpore podľa všetkého NKÚ konštatuje aj so zákonmi nášho štátu, ale 

myslíme si, že treba byť omnoho aktívnejší a intenzívnejší, pretože to, čo sa tam deje skutočne 

má priamo vplyv na to čo, na život obyvateľov v tejto oblasti, na životné prostredie a ešte chcem 

podotknúť teda jednu vec, ktorá je pomerne dôležitá a to je ten provizórny stav na diaľnici D1. To, 

že tam bol zrušený ten odstavný pruh, ktorý je základný bezpečnostný prvok na diaľniciach je 

vážny problem. Má to priamo vplyv aj na tú nehodovosť. Vznikol tam v roku 2007 ako dočasné 

opatrenie a v podstate tam slúžia ako jazdný pruh, ale nebezpečný jazdný pruh doteraz. Takže 

to za občianske združenie čo chcem povedať, je, že chceme požiadať Bratislavský samosprávny 

kraj, jeho nové vedenie a jeho nových poslancov, aby teda veľmi intenzívne vstúpili do tohoto 

procesu. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Veľmi pekne vám ďakujeme. A ja asi nie len za seba ale aj za celé zastupiteľstvo môžem povedať, 

že vítame túto vašu iniciatívu celého občianskeho združenia. My sme sa už dohodli, že v pondelok 

o 12:30 sa stretneme s niektorými poslankyňami a my vás pozývame na toto prvé stretnutie. 

Určite chceme vedieť o všetkom a samozrejme, že budeme spolupracovať, aby sme čo najlepšie 

riešenie aj v tejto oblasti dosiahli, takže ďakujeme vám veľmi pekne.  

Tatiana Kratochvíľová 

Dobre, ďakujeme a pán Grožej sa zúčastní toho rokovania za občianske združenie. 

Alžbeta Ožvaldová 

Veľmi pekne ďakujeme, už sme sa aj zoznámili, takže v pondelok sa stretneme, veľmi pekne 

ďakujem. A máme tu ešte ďalšieho prihláseného občana a je tým pán Makyta, ktorý aj na prvom 

zastupiteľstve našom 20. decembra vystúpil, takže poprosím poslancov, aby vyjadrili svoj názor 

na vystúpenie tohto pána, trojminutové. Ďakujem veľmi pekne, hlasujme teraz. Ďakujem veľmi 

pekne, poprosím pána Makytu, aby sa ujal slova, ozaj trojminutové. Nech sa páči pán župan máte 

slovo. 

Juraj Droba 

Ja chcem povedať, že aj napriek tomu, že som deklaroval, že chceme aby bol náš úrad otvorený, 

aby sme komunikovali transparentne so všetkými občanmi, vystúpenie na zastupiteľstve 

nepovažujem za úplný standard a absolútny nárok občanov, a preto dávame o tom hlasovať. 

Takže pán Makyta nech sa páči, poďte vystúpiť, poďte nám povedať, prípadne čo sa nové udialo 

od posledného zastupiteľstva. Viem, že rokujete s našimi ľuďmi, osobne pán riaditeľa úradu 

Viskupič vám venoval včera, predvčerom vám venoval hodinu, takže váš problem riešime, ale 

podťe nám povedať znova, len chcem povedať, že nebudem považovať za úplný štandard a prax, 

keď sa nám nahlási 50 občanov, že by  chceli vystúpiť, tak nebudem automaticky udelovať 

priestor. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Nech sa páči pán Makyta, poprosím vás, aby ste pristúpili k mikrofónu. 

Ďakujeme pekne a poprosíme dodržať limit 3 minúty, ďakujeme. 

Pavel Makyta 



Dobrý deň prajem. Vážený pán predseda, vážení poslanci. Ešte raz sa predstavím. Volám sa 

Makyta Pavel a som z Malaciek. Na prvom zasadnutí som hovoril, ako opatrovateľ 97 ročnej 

zdravotne ťažko postihnutej osoby, ktorá nemá dva roky zabezpečenú základnú zdravotnú 

starostlivosť. Tento stav zapríčinila Nemocničná akciová spoločnosť Malacky, za to, že sme 

verejne poukázali na nezákonné vyberanie 1 eura len pri vstupe do nemocnice. Aby ste reálne 

videli o čo sa jedná, nechal som tuná kolovať foto z nemocnice v Malackách. Tento snímok 

nepotrebuje komentár, len tá osoba na vozíčku je opatrovaná, ktorá v marci bude oslavovať svoje 

98. narodeniny. Na základe prípisu z Odboru zdravotníctva zo dňa 8.11.2017, ako i včerajšieho 

jednania u riaditeľa úradu za prítomnosti riaditeľky Odboru zdravotníctva Jany Ježíkovej, nevidím 

situáciu ružovo. Z tohto dôvodu si dovoľujem a oslovujem pani poslankyňu pani Vidanovú nášho 

obvodu o pomoc v tejto veci. Vážení poslanci, je nepochopiteľný prístup nemocnice v Malackách 

k seniorom, zdravotne ťažko postihnutým osobám dokonca i k deťom zdravotne postihnutých o 

ktoré sa stará i sama poslankyňa Vidanová. Včera navštívila Malacky komisárka Úradu pre osoby 

so zdravotným postihnutím doktorka Stavrovská, ktorá bola nemilo prekvapená prístupom 

nemocnice a prisľúbila v tejto veci pomoc. Ďakujem za pozornosť. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujeme veľmi pekne. Nech sa páči pán riaditeľ úradu pán Viskupič ešte k tomu povie nám pár 

slov, ďakujem. 

Marián Viskupič 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci len teda pre úplnú informáciu o prípade pána 

Makytu. Prípad pána Makytu tu skutočne s plným nasadením riešime, ako aj pán Makyta 

spomenul, posledné stretnutie bolo včera teda i za účasti pani riaditeľky Odboru zdravotníctva.    

V priebehu januára sme sa stretli s riaditeľom nemocnice Malacky, takisto i s bývalým 

všeobecným lekárom pani Makytovej, pánom doktorom Rybárom. Čo sa týka k stavu v akom veci 

sú, zdravotná starostlivosť, alebo urgentná zdravotná starostlivosť pani Makytovej je plne 

zabezpečená, myslím, že toto nenamieta ani pán Makyta. Pani Makytová navštevuje 

špecializované ambulancie v Nemocnici Malacky. Takisto má zabezpečené predpisovanie nutri 

drinkov a inkontinenčných pomôcok, ktoré teda vzhľadom k svoju stavu potrebuje. Predpisovať 

to môžu 4 špecializácie lekárov: urológ, gynekológ, neurológ, geriater, ktorí teda sú zastúpení       

v nemocnici. Pani Makytová má teda problém so všeobecným lekárom a bolo dohodnuté, že si 

slobodne môže vybrať nového všeobecného lekára a v prípade teda, ak bude odmietnutá, tak 

Bratislavský samosprávny kraj môže preveriť a môžme direktívne určiť nového všeobecného 

lekára, ktorý je najbližšie k jej bydlisku. V podstate má problém pán Makyta tiež so zdravotnou 

dokumentáciou, ktorá je uchovaná u posledného všeobecného lekára, a teda ak bude predložené 

písomné splnomocnenie, môže si ju odfotiť. Takisto, ak sa nájde teda nový všeobecný lekár, tento 

si ju vyžiada a vie sa teda dostať k nemu. Takáto je asi aktuálna situácia, takže riešime, riešime.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem za informácie. Nech sa páči s faktickou pán poslanec, pán primátor Malaciek, pán Říha. 

Juraj Říha 

Ďakujem milé kolegyne, milí kolegovia, viacerí ste sa na mňa už obrátili už aj pohľadom. Áno, 

som primátor Malaciek, pán Makyta je obyvateľ nášho mesta. Ja veľmi pozorne vnímam                   

a počúvam akýkoľvek podnet, ktorý príde aj od pána Makytu. Myslím si, že už veľmi pozorne 



vnímajú aj v meste Stupava, kde pán Makyta chodí na zastupiteľstvá. Ja budem samozrejme plne 

súčinný, ak nastane nejaký problem v nemocničnej. Ja len pre ilustráciu, pán Makyta bol 

vyvedený za asistencie mestskej polície prednedávnom, z mestského úradu. Patrí medzi 

opakovaného sťažovateľa, ktorý podáva sťažnosti a podľa mojej informácie už aj fyzicky a slovne 

útočí na zamestnancov, čiže veľkú opatrnosť samozrejme treba prikladať, ale v plnej váhe a             

v plnej miere treba sa vždy zaoberať každým podnetom. To len pre vašu informáciu a úplnosť 

obrazu.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne. Sú prihlásení traja poslanci, nech sa páči pán Pomichal. 

István Pomichal 

Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo. Chcel by som tlmočiť, názor starostu z okresu 

Senec o príprave materiálu do  Zastupiteľstva BSK, ktorého výstupom by malo byť udelenie 

mandátu predsedovi BSK o rokovaní a vyrokovaní špeciálneho dotačného mechanizmu s vládou 

do výziev na obdobie v roku 2019 a v rozpočtovacom období 2020 až 26. Problém nastal v tom, 

že Bratislavský kraj predpokladáme, že aj v budúcom rozpočtovacom období, 2020-2026 bude 

vyspelým regiónom a naše samosprávy nebudú mať možnosť čerpania ďalších eurofondov             

a ďalších peňazí a dneska už zaostalosť v našom regióne je buď o spravovaného majetku                 

v samosprávach, vyžaduje nové injekcie,  nové finančné zdroje a výzvy, ktoré budú platiť pre 

Bratislavský samosprávny kraj. Bolo by dobré v tom materiály vyčísliť, že o aké finančné 

prostriedky došli naše samosprávy, dá sa povedať v celom regióne a jediná možnosť je, aby zo 

štátneho rozpočtu boli vyčlenené peniaze na rozvojové activity pre samosprávy BSK. Jednoducho 

je nemožné, aby sa ďalej zadlžovali naše obce a naše mestské časti, na úkor oproti ostatným 

častiam Slovenska. Keď chodíme na exkurzie ako samosprávy do iných samospráv, iných 

regiónov, tak stretli sme sa už s prípadom, že na zakladných školách po 5-tich rokoch vymieňajú 

plastové okná za nové plastové okná, už dajú ďalšiu izoláciu na stenu, nevedia čo s tými 

pekniazmi a  v našom regióne jednoducho buď sa samosprávy zadlžujú, alebo nemajú ako 

obnovovať a starať sa o svoj majetok. Takže ja by som inicioval v mene aj starostov a ostatných 

regiónov, že teraz je čas, poveriť nášho župana, aby do toho rokovania vstúpil, pripraviť pre neho 

materiál do ďalšieho zastupiteľstva, kde vyčíslime, že pri rovnakom financovaní samospráv o aký 

veľký balík rozvojových peňazí sme došli, a za ten čas jak schátral náš majetok a cez odpisy a 

bez kapitálových dotácií, jednoducho  sme sa dostali. Ja si myslím, že teraz je najvyšší čas na 

tomto materiály pracovať. dokážeme myslím si 2019 pre Bratislavský kraj odsúhlasiť balík peňazí 

špeciálnymi výzvami, ktorý platí pre náš kraj a aktívne, aby sa náš kraj zúčastnil na rozvojových 

projektoch 2020 - 2026 ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne. S faktickou pán poslanec Krúpa. 

Jozef Krúpa 

Ďakujem pekne, ja sa chcem spýtať pán kolega, máš aj priamo nejaký návrh uznesenia? Lebo 

keď máš tak by sme ho mohli hneď teraz… 

Alžbeta Ožvaldová 



Pardon, ak môžem do toho vstupovať. Žiadny návrh uznesenia sa neprijíma v bode Rôzne. 

Bavíme sa o tom, že pripravíme nejaký materiál a ja si myslím, že všetci starostovia a všetci 

poslanci vítajú takýto materiál, takže budeme o tom rokovať na ďalšom zastupiteľstve. Ďakujem 

veľmi pekne. Nech sa páči s faktickou pán poslanec Dvoran. 

Dušan Dvoran 

Úplne súhlasím s pánom Istvánom Pomichalom. My sme mali stretnutie s podpredsedom vlády, 

starostovia v okrese Malacky. Za toto sme ho masírovali, lebo nie je možné, aby v Závodoch sme 

riešili haváriou a v ďalšej dedine v Brodskom si už robia na školách bazény, poprípade sauny a 

podobne. Sľúbil podpredseda vlády, no bohužiaľ doteraz nesplnil nič, preto podporujem túto 

iniciatívu, aby sme do toho išli už konečne surovo, veď nám to 12 rokov sa sľubuje na tie školy, 

my ťažko z týchto financií čo rozpočtujeme dávame na opravu a niekto si to robí úplne zadarmo. 

Školy sú školy či sú na východe alebo tuná v Bratislave. 

Alžbeta Ožvaldová 

Kolega vítame ťa v komisií, ktorá bude pripravovať material. Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje 

pán poslanec Smeja. 

Martin Smeja 

Ďakujem za slovo. Vážená pani podpredsedníčka, vážené zastupiteľstvo a vážení riaditelia 

stredných škôl rád by som upriamil pozornosť na zariadenie, ktorým je zážitkové centrum vedy 

Aurélium, ktoré sídli tu v Bratislave a slúži na popularizáciu vedy a techniky v spoločnosti. 

Aurélium je prioritne určené študentom stredných škôl aby si mohli na interaktívnych exponátoch 

zážitkovým spôsobom osvojiť svoje vedomosti, ktoré san a škole počas vyučovacích hodín učia. 

Jedná sa hlavne o technické predmety ako je fyzika, matematika. Samozrejme je centrum vedy 

otvorené aj bežnej spoločnosti alebo teda bežnej verejnosti, prístup ma teda každý. Rád by som 

teda osobitne oslovil vedenie stredných škôl a pozval ich k navštíveniu zážitkového centra vedy 

Aurélium a v prípade záujmu si u nás môžu takisto odučiť aj hodinu fyziky, čo sa už aj pár krát 

stalo z jednotlivých gymnázií. Tak tento spôsob sa osvedčil, takže ho ponúkam ho ďalej. Viac 

informácií poskytnem už teda buď ja, alebo teda na internetovej stránke aurelium.sk. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, nasleduje pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík 

Milé kolegyne, kolegovia. Ja len v krátkosti. Pred týždňom sa uskutočnila akcia pod záštitou 

Bratislavského samosprávneho kraja, Deň župných škôl. Ja by som chcel týmto poďakovať 

vedeniu samosprávneho kraja, riaditeľovi školstva, mládeže, športu, Urbančíkovi a jeho kolektívu, 

za túto akciu, ktorá z môjho pohľadu bola veľmi dobrá a som rád, že takéto akcie sa konajú. Čiže 

ešte raz, vďaka. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže nemáme už nikoho prihláseného, ukončujem bod Rôzne. Veľmi 

pekne sa vám chcem poďakovať za konštruktívne rokovanie, ukončujem celé zastupiteľstvo, 

stretneme sa 16.marca. Ďakujem veľmi pekne. 
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